
 


























































































































































































































































































































































































پنج شنبه 11 آبان 1402 -2 نوامبر 2023 -17 ربیع الثانی  1445 - شماره  27026

خبر رئیس جمهور : 

سازمان برنامه با واقعی کردن درآمدها و مصارف،
 از کسری بودجه جلوگیری کند

رئیس جمهور ضمن تکلیف به اعضای هیات دولت برای ارائه 
سال  بودجه  سرفصل های  برخی  تقویت  راستای  در  نظرات 
۱۴۰۳، از رئیس سازمان برنامه و بودجه خواست با واقعی کردن 

درآمدها و مصارف، از کسری بودجه جلوگیری کند. 
در جلسه روز گذشته هیأت دولت که به صورت فوق العاده 
برگزار شد، پیش نویس لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ از سوی رئیس 

سازمان برنامه و بودجه ارائه شد.
داوود منظور، رئیس سازمان برنامه و بودجه با تشریح تغییرات 
از  مقدماتی  پیش بینی های  و   ۱۴۰۳ سال  بودجه  رویکردی 
تورم  کنترل  تولید و  تداوم رشد  با رویکرد  منابع و مصارف 
ناشی  بودجه عمومی کشور  و همچنین چالش های پیش روی 
کلی  رویکرد  گذشته،  دهه  یک  از  مانده  بجا  ناترازی های  از 
بودجه سال آینده را اجرای سیاست های کلی، تحقق عدالت و 
اصلاح برخی ناترازی ها دانست و در ادامه اعضای دولت نیز 
پیشنهادات خود را در جهت تقویت لایحه بودجه بیان کردند.

آیت الله سید ابراهیم رئیسی در این جلسه با تقدیر از جمع بندی 
از  بعد  که  کرد  امیدواری  ابراز  مقرر  موعد  در  بودجه  لایحه 
لایحه  تقدیم  زمینه  توسعه،  هفتم  برنامه  لایحه  بررسی  اتمام 

بودجه نیز به مجلس فراهم شود.
رئیس جمهور اعضای دولت را مکلف کرد نظرات و محورهای 
تکمیلی خود را برای تقویت برخی سرفصل های بودجه سال 

۱۴۰۳ به سازمان برنامه و بودجه ارائه کنند.
بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس  از  همچنین  رئیسی  آیت الله 
خواست تا با واقعی کردن درآمدها و مصارف، جلوگیری از 

کسری بودجه را مورد توجه ویژه قرار دهد.
محاسبه  و  بودجه  تورمی  آثار  به  اکید  توجه  جمهور  رئیس 
آثار اقتصادی و اجتماعی آن و همچنین توجه به رویکردهای 
اقناعی بر واقعی بودن همه ابعاد بودجه و مسئولیت پذیری همه 

اجزا را مورد تأکید قرار داد.

وزیر کشور گفت: طرح ایجاد استان غربی در دست بررسی 
است ولی هیچ تصمیمی گرفته نشده است. 

جمع  در  دولت  هیات  جلسه  حاشیه  در  وحیدی  احمد 
خبرنگاران درباره تشکیل سازمان ملی مهاجرت، اظهار کرد: 
هرچه  توسعه،  هفتم  برنامه  نهایی  تصویب  از  بعد  امیدوارم 

زودتر بتوانیم اساسنامه سازمان مهاجرت را تهیه کنیم.
وی در خصوص آخرین وضعیت لایحه ساماندهی تجمعات، 
خاطرنشان کرد: یک طرح در مجلس در این خصوص وجود 
وحیدی درباره روند اجرای انتخابات مجلس شورای اسلامی داشت و دولت هم یک لایحه را تهیه و به مجلس ارسال کرد.

اظهار کرد: اسامی داوطلبان به دستگاه های نطارتی ارسال شده 
و آنها ۱۰ روز فرصت پاسخگویی دارند و سپس این مدارک 
جمع شده و به صورت متمرکز در اختیار هیات های اجرایی 
قرار می گیرد. در هیات های اجرایی فرصت دو هفته ای برای 
بررسی وجود دارد و اگر داوطلبی از نتیجه بررسی هیات های 
اجرایی شکایت داشت، به هیات نظارت شکایت خواهد کرد.

این  نیز گفت:  تهران غربی  استان  وزیر کشور درباره تشکیل 
بررسی است ولی تصمیم قطعی گرفته  درخواست در دست 

نشده است.

رئیس قوه قضائیه بیان کرد: براساس گفته یکی از مدیران استان 
سالم  مدیر  از  بیشتر  اش  دغدغه  جسور  سالم  »مدیر  کرمان، 
محتاط دارد« و می گویند »جسارت را از مدیران نگیرید«. این 
صحبت درست بوده و این یکی از مشکلاتی است که به قوه 

قضائیه برمی گردد.  
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای در برنامه 
با  مشترک  نشست  و  کرمان  استان  به  خود  روزه  یک  سفر 
نمایندگان صنعتگران، کارآفرینان و فعالان اقتصادی این استان 
اشاره کرد و گفت:  اقتصادی کشور  تولید در رونق  نقش  به 
سوال اساسی همواره برای بنده مطرح بوده که آیا نقش تولید 

برای همه مسئولین کشور شناخته شده است؟
را  کشور  رونق  در  تولید  نقش  »اگر  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
ندانسته و اهمیت آن را درک نکنیم، نمی توانیم موانع را رفع 
مجهول  کشور  در  تولید  نقش  که  معتقدم  بنده  افزود:  کنیم« 
نقش  کنونی،  شرایط  در  که  اینجاست  سوال  اما  است  مانده 
تولید و اقتصاد و بنگاه های اقتصادی، در راستای مقابله با این 

جنگ ترکیبی و برای رفع تحریم های ظالمانه چقدر است؟
کرد  بیان  مطروحه  این سوال  به  پاسخ  در  قضائیه  قوه  رئیس 
قوانین،  وضع  در  قطعاً  دانستیم،  می  را  سوال  این  پاسخ  اگر 
مقررات و روش ها، برخوردها و کارهای حقوقی و غیرحقوقی 

متفاوت بودیم.
باید  کسی  »چه  همچون  دیگری  های  پرسش  طرح  با  اژه ای 
را در  میزان سهم و جایگاه آن  بیان کرده و  را  اقتصاد  نقش 
کشور مشخص کند؟« و  »میزان دخیل بودن تولید در امنیت 
اقتصادی،  مسائل  داد:   ادامه  است؟«  میزان  چه  به  کشور 
فرهنگی و امنیتی مرتبط با هم هستند، همان طور که »اگر امنیت 
نیز  پیدا خواهد کرد« و از سوی دیگر  اقتصاد مشکل  نباشد، 
»اگر اقتصاد، معیشت و تولید نباشد، در مسئله امنیت، فرهنگ 

و اجتماعی نیز با مشکل روبرو خواهیم شد.«
وی افزود: بارها این موضوع را از خودم می پرسم، که بنده 
اگر تجربه  ای داشته باشم در حوزه حقوقی است و در مسائل 
اقتصادی به طور خاص تجربه ای ندارم و بعضی از مسئولان 
دیگر نیز همین طور هستند، پس چگونه باید از متخصصان هر 
بازرگانی و  اتاق  اینجا  در  زمینه کمک گرفت؟ و  آن  امر در 
اتحادیه ها و متولیان صنوف چه نقشی در تبیین مسائل و کار 

کارشناسی و پشتیبانی و بیان و رفع موانع دارند؟

سنجش  سازمان  عمومی  روابط  مدیرکل  و  رییس  مشاور 
در  داوطلب  هزار   ۱۰۰ از  بیش  نام  ثبت  از  کشور  آموزش 

آزمون کارشناسی ارشد سال ۱۴۰۳ خبر داد.
کارشناسی ارشد  آزمون  در  نام  ثبت  گفت:  کریمیان  علیرضا 
شد،  آغاز   ۱۴۰۲ ماه  آبان   ۷ یکشنبه  از   ۱۴۰۳ سال  ناپیوسته 
داوطلبان واجد شرایط می توانند حداکثر در دو رشته امتحانی 
در  نام  ثبت  فرصت  شوند.  آزمون  این  در  ثبت نام  متقاضی 
تا شنبه ۱۳ آبان  ناپیوسته سال ۱۴۰۳  آزمون کارشناسی ارشد 

۱۴۰۲ ادامه دارد.
آزمون  در  داوطلب  هزار   ۱۰۰ از  بیش  تاکنون  افزود:  وی 

کارشناسی ارشد ۱۴۰۳ ثبت نام کرده اند.
مشاور رئیس و مدیرکل روابط عمومی سازمان سنجش آموزش 
کشور خاطرنشان کرد: متقاضیان ثبت نام و شرکت در آزمون 
و  دانشگاه ها  تمامی  در  ناپیوسته سال ۱۴۰۳  کارشناسی ارشد 
مؤسسات آموزش عالی دولتی و غیردولتی و همچنین دانشگاه 
آزاد اسلامی می توانند با دریافت دفترچه راهنمای آزمون، در 

صورت واجد شرایط بودن در این آزمون ثبت نام کنند.
طریق  از  و  اینترنتی  صورت  به  منحصراً  ثبت نام  گفت:  وی 
درگاه اطلاع رسانی سازمان سنجش آموزش کشور به نشانی: 
که  صورتی  در  داوطلبان  و  می شود  انجام   www.sanjesh.org

امتحانی  واجد شرایط هستند، می توانند حداکثر در دو رشته 
)یک رشته اصلی و یک رشته شناور( متقاضی ثبت نام در این 

آزمون شوند.
آزمون  در  شرکت  راهنمای  دفترچه  شد:  یادآور  کریمیان 
عمومی  شرایط  حاوی   ۱۴۰۳ سال  ناپیوسته  کارشناسی ارشد 
به  مربوط  مقررات  عمومی،  وظیفه  مقررات  اختصاصی،  و 
ضوابط ثبت نام اتباع غیرایرانی و توضیحات مربوط به سهمیه 
درگاه  در  نام،  ثبت  شروع  با  همزمان  ایثارگران  و  رزمندگان 
دسترس  قابل  کشور  آموزش  سنجش  سازمان  رسانی  اطلاع 

است.
جمعه  روز  در   ۱۴۰۳ سال  ناپیوسته  کارشناسی ارشد  آزمون 
لازم  متقاضیان  و  شد  خواهد  برگزار   ۱۴۰۲ اسفندماه  چهارم 
با  اسفند  سوم  پنجشنبه  تا  اسفند  اول  شنبه  سه  روز  از  است 
مراجعه به درگاه اطلاع رسانی سازمان سنجش آموزش کشور 
نسبت به تهیه پرینت کارت شرکت در آزمون و برگ راهنمای 

شرکت در آزمون اقدام کنند.

این  دنبال  به  کرد:  تاکید  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر 
هستیم در بحث ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی که 
برای آحاد مختلف جامعه پیش بینی شده است، بتوانیم کمک 

ویژه ای به جامعه کارگری در حوزه مسکن انجام دهیم. 
جمع  در  و  دولت  هیئت  جلسه  حاشیه  در  مرتضوی  صولت 
خبرنگاران، بیان کرد: قانو گذار مشخص کره است که شورای 
عالی کار به چه نحوی حداقل حقوق و دستمزد را مشخص 
کند. همان طوری که بارها عرض کردم ما حداقل حقوق و 
دستمزد را مشخص کرده ایم، نه حداکثر آن را. بر این اساس  
تایید  مورد  باشد  که  هرچه  کارفرما  و  کارگر  بین  توافقات 
یک  شود.  می  بحث  اساسا  ما  جلسات  در  است.  وزارتخانه 
نفر اقناع می شود و یک نفر اقناع نمی شود. ذات جلسات به 

این شکل است.
سالانه  که  است  گفته  گذار  قانون  کرد:  اظهار  ادامه  در  وی 
حداقل حقوق و دستمزد تعیین شود. در جلسه آتی به دنبال 

گامی  کارگری  مسکن  حوزه  در  بشود  اگر  که  هستیم  این 
راه  وزارت  از  ما  همکاران  تا  ام  کرده  دعوت  بنده  برداریم. 
و شهرسازی و بانک های عامل حضور داشته باشند تا بحث 
واحد  میلیون  یک  سالانه  بحث ساخت  در  الله  شاء  ان  کنیم. 
مسکونی که برای احاد مختلف جامعه است بتوانیم کمک ویژه 

ای به جامعه کارگری در حوزه مسکن انجام دهیم.
جلسه  کرد:  تصریح  اجتماعی،  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر 
نماینده  بود.  خوبی  جلسه  کارفرمایی  و  کارگری  نمایندگان 
عضو  نیز  نفر  دو  و  هستند  نفر  سه  نشست  این  در  کارگران 
علی البدل که می شود پنج نفر. امکان دارد یک نفر مصاحبه 
که  نبودند  مباحثی  دیدم،  ها  رسانه  در  که  مطالبی  کند.  ای 
در این نشست مورد بحث قرار گرفته باشند. ممکن استنباط 
فردی باشد، اما ما ارادتمند و دوستدار همه کارگران هستیم. 
امیدواریم بتوانیم در حوزه مسکن کار مناسبی برای کارگران 

انجام دهیم.

وزیر کشور در حاشیه جلسه هیئت دولت:

طرح ایجاد استان غربی در دست بررسی است

محسنی اژه ای:

دستگاه قضایی جسارت را از مدیران نگیرد

 مدیرکل روابط عمومی سازمان سنجش آموزش کشور عنوان شد

بیش از ۱۰۰ هزار نفر در آزمون کارشناسی ارشد سال ۱۴۰۳ ثبت نام کردند

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

به دنبال کمک ویژه به جامعه کارگری در حوزه مسکن هستیم

مالیات  دریافت  جمهوری  ریاست  حقوقی  معاونت  نظر  با 
ارزش افزوده جدید از واردات لغو شد. 

وصول  درباره  اختلاف  حل  درباره  ایران  گمرک  پیگیری 
با  مالیات ارزش افزوده جدید از واردات به نتیجه رسید و 
مالیات  این  نظر معاونت حقوقی ریاست جمهوری دریافت 

ملغی شد.
در مکاتبه اخیر معاونت حقوقی ریاست جمهوری آمده است 
معادل  »واریز  پیرامون  مطروحه  ابهامات  خصوص  »در  که 
موضوع  وارداتی  کالاهای  گمرکی  ارزش  هزار  در  دوازده 
ماده ۴۲ قانون مالیات بر ارزش افزوده مصوب ۱۴۰۰/۰۳/۰۲ 
وزارت  وجوه  تمرکز  حساب  به  اسلامی  شورای  مجلس 
کشور« به استحضار می رساند: حکم ماده ۴۲ قانون مالیات 
مصوب  افزوده  ارزش  بر  مالیات  قانون  افزوده  ارزش  بر 
۱۴۰۰/۰۳/۰۲ مجلس شورای اسلامی که در ذیل فصل نهم 
)تخصیص انتقال و توزیع مالیات( ذکر شده صرفاً مربوط به 
توزیع مالیات بر ارزش افزوده بوده و متضمن اخذ عوارض 
جدید از صاحبان کالا علاوه بر ۹ درصد مالیات بر ارزش 

افزوده مقرر در ماده )۷( قانون مذکور نیست.«
سوی  از  گرفته  صورت  تفسیر  به  توجه  با  اساس،  این  بر 
معاونت حقوقی موضوع مورد اختلاف مذکور حل و مسئله 

دریافت مالیات بر ارزش افزوده جدید از واردات لغو شد.

مالیات بر ارزش افزوده جدید از 
واردات حذف شد 

مقررات  هیئت  جلسه  آخرین  در  گفت:  ارتباطات  وزیر 
رادیویی اتحادیه بین المللی مخابرات یا همان RRB، شرکت 
اسپیس ایکس مکلف به همکاری با جمهوری اسلامی ایران 

برای ارائه خدمات اینترنت ماهواره ای خود شد. 
عیسی زارع پور وزیر ارتباطات روز گذشته در حاشیه هیئت 
اینترنت  حضور  به  اشاره  با  خبرنگاران،  جمع  در  دولت 
کرده  اعلام  بارها  ایران  داشت:  اظهار  ایران،  در  استارلینک 
زیرساختی  چه  خدمات  ارائه کنندگان  حضور  از  که  است 
استقبال  پلت فرم ها  مانند  نرم افزاری  چه  و  اینترنت  مانند 
می کند به شرطی که قوانین سرزمینی و داخلی ما را رعایت 

کنند.
وی افزود: در آخرین جلسه هیئت مقررات رادیویی اتحادیه 
ایکس  اسپیس  شرکت   ،RRB همان  یا  مخابرات  بین المللی 
ارائه  برای  ایران  اسلامی  جمهوری  با  همکاری  به  مکلف 

خدمات اینترنت ماهواره ای خود شد.
وزیر ارتباطات تصریح کرد: اگر استارلینک قواعد سرزمینی 
ما را قبول کرد می تواند در ایران خدمات منظومه ماهواره ای 

خود را ارائه دهد.

محمدمهدی اسماعیلی وزیر ارشاد درباره برگزاری نمایشگاه 
نهایی  زمان  آینده  روز   ۱۰ تا  حداکثر  ما  گفت:  مطبوعات 

برگزاری این نمایشگاه را اعلام می کنیم. 
هیئت  جلسه  حاشیه  در  ارشاد  وزیر  اسماعیلی  محمدمهدی 
نمایشگاه  برگزاری  درباره  خبرنگاران  جمع  در  دولت 
نهایی  زمان  آینده  روز   ۱۰ تا  حداکثر  ما  گفت:  مطبوعات 
علاقه مند  ما  می کنیم؛  اعلام  را  نمایشگاه   این  برگزاری 
هستیم تا بعد از ۹ سال بتوانیم نمایشگاه مطبوعات را همانند 
جشنواره مطبوعات که  پس از وقفه چند ساله برگزار شد، 

برگزار کنیم.
با چند  ما  به غزه گفت:  اعزام خبرنگاران  درباره  اسماعیلی 
بین  برنامه های  که  هستیم  مذاکره  حال  در  اسلامی  کشور 
المللی چه در حوزه شعر و حوزه های دیگر داشته باشیم؛ 
می کنیم  تلاش  شود   فراهم  حضور  امکان  اینکه  محض  به 

تعدادی از شعرا و خبرنگاران را اعزام کنیم.
وزیر ارشاد همچنین درباره اعزام به حج عمره عنوان کرد: ما 
ثبت نام جدید نخواهیم داشت تا آنهایی که سالیان سال در 
نوبت اعزام بودند، مشرف به حج شوند؛ هم اکنون 5 میلیون و 
۷۰۰ هزار نفر برای عمره و یک میلیون نفر برای حج واجب 
حال  در  عربستان  در  ما  همکاران  هستند؛  اعزام  صف  در 
رایزنی برای اجاره هتل و تمهید مقدمات هستند؛ با همکاری 
خوب بانک مرکزی در حوزه تامین ارز این مسئله حل شد و 
درباره موضوع حمل و نقل نیز توافقات صورت گرفته و به 
محض نهایی شدن، قیمت ها نیز اعلام می شود تا انشاالله به 

زودی هموطنان  ما بتوانند به حج عمره اعزام شوند.
حج  به  اعزام  آینده  ماه  تا  نهایتا  که  هستیم  علاقه مند  ما  
عمره اتفاق بیافتد ولی چون همه کارها در اختیار ما نیست 

امیدواریم این مسائل نیز حل شود.

سخنگوی سازمان تعزیرات حکومتی از تشکیل ۳۹۰ هزار و ۲۶5 
پرونده در هفت ماه گذشته خبر داد. 

سازمان  عمومی  روابط  کل  اداره  از   نقل  به  ایسنا  گزارش  به 
تعزیرات  اسفنانی گفت: سازمان  تعزیرات حکومتی، محمدعلی 
 ۲۶5 و  هزار   ۳۹۰ از  امسال  نخست  ماهه  هفت  در   حکومتی 
پرونده تشکیل شده به  ۳۷۳ هزار و ۷۰۹ پرونده رسیدگی کرده 

است.
 ۱۴ کاهش  به  اشاره  با  حکومتی  تعزیرات  سازمان  سخنگوی 
درصدی پرونده های وارده این سازمان در هفت ماه نخست امسال 
پرونده های  مجموع  از  گفت:  قبل،  سال  مشابه  مدت  به  نسبت 
وارده، ۲۸۷ هزار و ۴۰۶ پرونده  حوزه کالا و خدمات، ۲۷ هزار 
و ۳۱۶ پرونده بهداشت، دارو و درمان و دامپزشکی و ۷5 هزار و 

5۴۳ پرونده قاچاق کالا و ارز بوده است.
به گفته اسفنانی، در هفت ماهه امسال ۲۶۴ هزار و ۳۶۸ پرونده با 
محکومیت ۲۰۹ هزار و ۳۰۹ میلیارد ریال به اجرای احکام ارسال 
پرونده، ۳۱ هزار و ۴۳۲  با اجرای حکم ۲۴۳ هزار و ۲۹۱  که 

میلیارد ریال جزای نقدی وصول شد.
سخنگوی سازمان تعزیرات حکومتی با بیان این مطلب که میزان 
وصولی اجرای احکام در مدت مشابه سال گذشته، ۱۷ هزار و 
۶۸۱ میلیارد ریال بوده است از رشد ۷۸ درصدی وصولی پرونده 

های این سازمان خبر داد.

وزیر ارتباطات:
 استارلینک قواعد سرزمینی را رعایت 

کند می تواند در ایران خدمات ارائه دهد 

وزیر ارشاد: 
۵ میلیون و ۷۰۰ هزار نفر
 در صف حج عمره هستند

نمایشگاه مطبوعات امسال برگزار 
می شود

سخنگوی سازمان تعزیرات اعلام کرد
تشکیل ۳۹۰ هزار پرونده تعزیراتی 

در هفت ماه

به  اسرائیل  حمله  از  ریاض  اللحن  شدید  انتقاد 
اردوگاه جبالیا 

اردوگاه  به  اسرائیل  حمله  سعودی  عربستان  خارجه  وزارت 
عربستان  کرد.  محکوم  شدت  به  را  غزه  نوار  در  جبالیا  آوارگان 
اردوگاه  به  اسرائیل  حمله  -چهارشنبه-  امروز  صبح  سعودی 
شهادت  به  منجر  که  را  غزه  نوار  در  »جبالیا«  فلسطینی  آوارگان 
عربستان  خارجه  وزارت  کرد.  محکوم  شدت  به  شد،  نفر  ده ها 
به  غیرانسانی  تهاجم  ریاض  که  کرد  اعلام  بیانیه ای  در  سعودی 
اسرائیلی را  اشغالگر  نیروهای  نوار غزه توسط  اردوگاه جبالیا در 
به شدت محکوم  و حملات مکرر آنها به مکان های پرجمعیت و 

غیر نظامی را رد می کند.
عهده  بر  را  امنیت  شورای  دوره ای  ریاست  چین 

گرفت
هیات نمایندگی دولت چین در سازمان ملل که ریا ست دوره ای 
چین  که  گفت  گرفت،  عهده  بر  نوامبر  ماه  در  را  امنیت  شورای 
فلسطین  میان رژیم صهیونیستی و  حل وفصل درگیری های جاری 
و صلح پایدار را در اولویت های ریاست خود قرار می دهد. این 
امنیت  شورای  نشست  حاشیه  در  چین  دولت  نمایندگی  هیات 
پایدار  صلح  و  خاورمیانه  مسئله  افزود:  همچنین  ملل  سازمان 
خارجه  امور  وزارت  بود.سخنگوی  خواهد  چین  اولویت های 
بین المللی  قوانین  و  عدالت  طرف  همیشه  چین  افزود:  نیز  چین 
به  تا  است  متعهد  بین المللی  با جامعه  همکاری  به  نسبت  و  بوده 

خصومت ها پایان دهد .
از  حمایت  در  ملل  سازمان  ارشد  مقام  استعفای 

فلسطین
در  متحد  ملل  سازمان  بشر  حقوق  دفتر  مدیر  مخیبر،  کریگ 
کردن  متوقف  در  بین المللی  نهاد  این  ناکامی  دلیل  به  نیویورک، 
از  صهیونیستی،  رژیم  دست  به  غزه  نوار  در  فلسطینیان  کشتار 
سمتش استعفا کرد و گفت که »سازمان ملل مقابل قدرت آمریکا 
بین المللی  نهاد  این  ارشد  اسرائیل تسلیم شده است.«مقام  و لابی 
اسرائیل  لابی  و  آمریکا  قدرت  مقابل  متحد  ملل  سازمان  گفت: 
ملی گرایی  اروپایی،  پروژه  که  است  حالی  در  این  و  شد  تسلیم 
پایانی اش  مرحله  به  فلسطین  در  اشغالگران  استعماری  و  قومی 

وارد شده است!
ادعای رویترز: کره شمالی چند سفارتخانه خود 

را در سراسر جهان می بندد
خبرگزاری رویترز مدعی شد که کره شمالی در آستانه تعطیلی ۱۲ 
سفارتخانه خود در اسپانیا، هنگ کنگ و چندین کشور در آفریقا 
است که به معنی تعطیلی حدود ۲5 درصد از سفارتخانه های این 
کشور در سراسر جهان خواهد بود. رسانه دولتی کره شمالی روز 
دوشنبه خبر داده بود که سفرای این کشور هفته گذشته با رهبران 
آنگولا و اوگاندا در دیدارهایی »وداع« کردند و رسانه های محلی 
هر دو کشور آفریقایی از تعطیلی سفارتخانه  های کره شمالی در 

آنها خبر داده بودند.
طولانی  غزه  در  اسرائیل  جنگ  نتانیاهو:  ادعای 

اما پیروزمندانه خواهد بود 
اسرائیل  جنگ  که  شد  صهیونیستی،  مدعی  رژیم  نخست وزیر 
نتانیاهو«،  »بنیامین  بود.  خواهد  پیروزمندانه  اما  طولانی  غزه  در 
در  اسرائیل  جنگ  که  شد  صهیونیستی،  مدعی  رژیم  نخست وزیر 
غزه طولانی اما پیروزمندانه خواهد بود.وی مدعی شد: »ما در یک 
بود.«نتانیاهو  این یک جنگ طولانی خواهد  جنگ سخت هستیم. 
در ادامه ادعاهای خود گفت: »من به همه  قول می دهم: ما کار را 

به پایان خواهیم برد. ما تا پیروزی پیش خواهیم رفت.«
بایدن  رویکرد  از  قانونگذاران دموکرات  انتقاد   

در قبال جنگ غزه 
کشور  این  رئیس جمهور  حمایت  از  آمریکا  دموکرات  نمایندگان 
بایدن«،  »جو  کردند.  انتقاد  فلسطین  علیه  جنگ  در  اسرائیل  از 
در حزب  گروهی  مخالفت صریح  با  متحده  ایالات  رئیس جمهور 
جنگ  در  فلسطین  علیه  اسرائیل  از  جانبداری  دلیل  به  دموکرات 
اسرائیل  از  خود  کامل  حمایت  بر  بارها  است.بایدن  مواجه  غزه 
تاکید کرده است، اما بسیاری از اعضای جناح »مترقی و پیشرو« 
»ایلهان  و  طلیب«  »رشیده  چون  نمایندگانی  جمله  از  دموکرات 

عمر« از رویکرد او انتقاد کرده اند.
طرح آمریکا و اسرائیل برای جایگزینی نیروهای 

بین المللی با حماس در غزه 
نیروهای  اعزام  برای  اسرائیل  و  آمریکا  طرح  از  غربی  رسانه های 
بین المللی به غزه پس از پیروزی بر حماس خبر دادند. رسانه های 
غربی گزارش دادند که ایالات متحده و اسرائیل در حال بررسی 
امکان اعزام نیروهای بین المللی از جمله ارتش آمریکا به نوار غزه 
اسرائیل  و  متحده  ایالات  هستند.  حماس  جنبش  نابودی  از  پس 
در حال بررسی گزینه هایی برای آینده نوار غزه هستند، از جمله 
موفقیت  صورت  در  که  ملیتی  چند  نیروی  یک  تشکیل  امکان 
شامل  می تواند  حماس  بردن  بین  از  برای  اسرائیلی  نیروهای 

نیروهای آمریکایی نیز باشد.
جان کربی: ریاض همچنان مایل به عادی سازی 

روابط با اسرائیل است 
سخنگوی شورای امنیت ملی آمریکا تاکید کرد که ریاض همچنان 
»جان  دارد.  تمایل  صهیونیستی  رژیم  با  روابط  سازی  عادی  به 
که  کرد  اعلام  آمریکا  ملی  امنیت  شورای  سخنگوی  کربی«، 
برای  توافقی  به  دستیابی  برای  خود  تمایل  بر  سعودی  عربستان 
غزه  جنگ  پایان  از  پس  صهیونیستی  رژیم  با  روابط  عادی سازی 
این  با  »ما  افزود:  خبرنگاران  جمع  در  است.کربی  کرده  تاکید 
اطمینان از گفت و گوها خارج شدیم که مسیر عادی سازی همچنان 

باز است و طرف سعودی مایل به پیگیری آن است«.
پنتاگون: آمریکا ۳۰۰ نیروی دیگر به خاورمیانه 

اعزام می کند 
وزارت دفاع آمریکا از اعزام ۳۰۰ نیروی دیگر به خاورمیانه خبر 
داد. پنتاگون اعلام کرد که آمریکا ۳۰۰ نیروی اضافی را با هدف 
انفجاری  مهمات  خنثی سازی  مانند  زمینه هایی  در  پشتیبانی  ارائه 
گفت  پنتاگون  می فرستد. سخنگوی  خاورمیانه  به  ارتباطات  نیز  و 
در  اما  می شوند  گسیل  خاورمیانه  به  آمریکا  از  نیروها  این  که 
که  افزود  همچنین  بود.وی  نخواهند  مستقر  اشغالی  سرزمین های 
ماموریت این نظامیان آمریکایی در راستای »بازدارندگی منطقه ای« 

و نیز تقویت توان حفاظت از نیروهای آمریکایی خواهد بود.
سیاه پوست  کنشگر  هزار   2 از  بیش  درخواست 

آمریکایی از واشنگتن برای آتش بس در غزه
سیاه پوست  مدنی  و  هنری  دانشگاهی،  چهره   ۲۰۰۰ از  بیش 
آمریکایی در نامه ای از کاخ سفید خواستند تا خواستار آتش بس 
فلسطین« یک گروه  برای  در جنگ غزه شود. گروه »سیاه پوستان 
این  هماهنگ کننده  پیترسن-اسمیت«،  »کوری  و  است  غزه  حامی 
محاصره  از  انتقاد  ضمن  و  زده  فریاد  باید  همه  می گوید:  گروه 
به  دستیابی  و  آن  با  مقابله  برای  دارند  توان  در  هرچه  )عزه(، 
خواستار  بیانیه ای  صدور  با  در  گروه  گیرند.این  کار  به  آتش بس 
برقراری آتش بس و حفاظت از کشتار غیرنظامیان در نوار غزه شد. 

بنی گانتس: روزهای سختی پیش رو داریم
رژیم  این  اینکه  به  اشاره  با  رژیم صهیونیستی  پیشین  وزیر جنگ 
»روزهای سختی پیش رو دارد«، تاکید کرد که بهای جنگ سنگین 
کنونی  رئیس  و  سابق  جنگ  وزیر  گانتس  بنی  است.  دردناک  و 
اتحاد رژیم صهیونیستی در صفحه کاربری خود در شبکه  حزب 
اجتماعی ایکس نوشت: امروز روز سختی است و روزهای سخت 
سنگین  جنگ  تاوان  که  کرد  تاکید  داریم.وی  رو  پیش  زیادی 

ودردناک است.
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با حضور رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
گیلان صورت گرفت 

اعطای اعتبارنامه به اعضای جدید 
هیئت مدیره نظام پرستاری رشت و حومه

کشف 8 هشت هزار قرص غیر مجاز 
از مسافری در گیلان

معاون توسعه اقتصاد دانش بنیان معاونت علمی رئیس جمهوری:

باید پای تولیدات دانش بنیان را به اقتصاد ملی باز کنیم

فناوری  و  علمی  معاونت  دانش بنیان  اقتصاد  توسعه  معاون 
در  بسیارخوبی  پتانسیل  گیلان  استان  گفت:  جمهوری  رئیس 
به  است  انتظار  و  تقاضا  لذا  دارد  بنیان  دانش  شرکت های 
انجام  مساعدت لازم  و  استان کمک  بنیان  دانش  شرکت های 

شود.
دانش  اقتصاد  ستاد  جلسه  در  مشایخ  جواد  ایرنا،  گزارش  به 
بنیان گیلان اظهار کرد: تلاش های انجام شده تاکنون در این 
زمینه رضایت بخش نبوده، هر چند شرکت های دانش بنیان ما 
دنبال  به  باید  اما  می کنند  تولید  پیشرفته ای  بسیار  محصولات 

تجاری سازی و یافتن بازار برای این تولیدات باشیم.
وی اضافه کرد: تمرکز ما در کنار ستادهای توسعه و فناوری 
بر تکنولوژی نوظهور مانند زیست فناوری و نانو فناوری است 
به  را  بنیان  دانش  اقتصاد  توسعه  ستادهای  دوره جدید  در  و 
عنوان نمادهای جدید در ذیل معاونت علمی و فناوری ریاست 

جمهوری فعال کردیم.
در  منابع  عمده  و سهم  برنامه ها  تاکنون  کرد:  تصریح  مشایخ 
مرکز کشور متمرکز بود و شاخص اعطای تسهیلات و تعداد 
بقیه  با  معناداری  فاصله  بنیان،  دانش  در شرکت های  شاغلین 
استانها داشت لذا با تمرکز زدایی و آمایش نوآوری توجه ویژه 

ای به این بخش صورت گرفت.
فناوری  و  علمی  معاونت  دانش بنیان  اقتصاد  توسعه  معاون 
در  بسیارخوبی  پتانسیل  گیلان  استان  گفت:  جمهوری  رئیس 
به  است  انتظار  و  تقاضا  لذا  دارد  بنیان  دانش  شرکت های 
انجام  مساعدت لازم  و  استان کمک  بنیان  دانش  شرکت های 

شود.
وی نخبگان را سرمایه های اصلی کشور دانست و تاکید کرد: 
امروزه  ما  ولی  است  کشور  اصلی  دغدغه  نخبگان  مهاجرت 
شرکت های  و  استارتاپ ها  مهاجرت  به  نخبگان  مهاجرت  از 
دانش بنیان رسیده ایم. دیگر فرد مهاجرت نمی کند بلکه دانش 
فنی، تیم، سرمایه و تکنولوژی از کشور خارج می شود اگر از 

خروج آنها جلوگیری نشود به آیندگان خیانت کرده ایم.
درخصوص  خوبی  محصولات  و  پتانسیل  داد:  ادامه  مشایخ 
شرکت های دانش بنیان در گیلان وجود دارد و این استان در 

تراز ملی ازجایگاه بسیار برجسته ای برخوردار است.
مشایخ ادامه داد: گیلان به عنوان یک استان ساحلی و مرزی 
مرزی  استان های  سایر  در  بنیان   دانش  شرکت های  با  باید 
ارتباط برقرار کند و به بازار داخلی فکر نکرده و از مزیت های 

جغرافیایی خود برای تسریع صادرات استفاده کنند.
وی خاطر نشان کرد: از لحاظ زیرساخت با آنکه پارک علم 
اما فضای شایسته ای  از قدیمی ترین هاست  فناوری گیلان  و 
تملک زمین و واگذاری آن  با مشکل در  و  ندارد  اختیار  در 
به شرکت های دانش بنیان مواجه است که باید برای آن چاره 

ای اندیشید.
تولیدات دانش بنیان به نیازهای گیلان پاسخ دهد 

تسهیلات  پرداخت  اولویت   اینکه  بیان  با  گیلان  استاندار 
تبصره ۱۸ باید با شرکت های دانش بنیان باشد، گفت: شرکت 
شهرک های صنعتی نیز در واگذاری سهمیه زمین به کارخانه ها 
اولویت را به شرکت دانش بنیان داده  و مراحل الحاق را برای 

فعالیت شرکت های دانش بنیان مد نظر قرار دهند.
انزلی  آزاد  منطقه  اظهار کرد:  این جلسه  «اسدالله عباسی« در 
نیز در این بخش با توجه به محدودیت زمینی که در شهرک 
صنعتی خود دارد و وجود واحدهای تعطیل با اعلام فراخوانی 

به متقاضیان دانش بنیان توجه ویژه داشته باشد.
وی از اتاق بازرگانی گیلان نیز خواست همایشی با حضور ۸۶ 

شرکت های دانش بنیان برگزار کند.
کالاهای  عرضه  زمینه  اقتصادی  فعالان  و  تجار   : گفت  وی   

تولید شده دانش بنیان و  صادرات آنها را فراهم کنند.
وی اضافه کرد: پارک علم و فناوری نیز در نشست با نخبگانی 
که ایده کارآفرینی دارند امتیاز ویژه برای آنان درنظر گیرد و 
در حمایت از نخبگان، تسهیلاتی موجود این بخش را از طریق 

رسانه ها اطلاع رسانی کند.
وی خواستار آسیب شناسی مهاجرت نخبگان شد و افزود: در 
گیلان باید بستر فعالیت برای نخبگانی که می خواهند ایده های 

خود را عملیاتی کنند، فراهم شود.
و  شد  دانشگاه  و  صنعت  ارتباط  برقراری  خواستار  عباسی 
افزود: با انسجام و بهم پیوستگی حلقه های صنعت و دانشگاه 
برای  لازم  انگیزه  و  یافت  دست  مطلوب  نتیجه  به  توان  می 
جوانان و نخبگان فراهم کرد تا بدانند بعد از فارغ التحصیلی 

زمینه برای شکوفایی توانمندی هایش وجود دارد.
وی گفت: جوانان باید بدانند ظرفیت ها را برای ظهور و بروز 
صورت  این  در  ایم  گرفته  بکار  آنان  های  ظرفیت  و  ایده ها 
نگرانی برای سرخوردگی و مهاجرت نخبگان وجود نخواهد 

داشت.
وی از اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سازمان فنی 
و  مهارت  جوانی  هرجا  کنند  بررسی   تا  خواست  حرفه ای  و 
استعداد کافی دارد در بازار کار، مهارت شان بکار گرفته شود.

وی تصریح کرد: حمایت از شرکت های دانش بنیان از اهداف 
و  دولت  و  است  اسلام  حکمرانی  و  حاکمیت  کشور،  مهم 
نظام دنبال آن هستند تا بستر برای جوانانی دارای خلاقیت و 

نوآوری فراهم باشد.
»عبدالله حاتم زاده« رییس پارک علم و فن آوری گیلان نیز در 
این نشست عمده ترین چالش ها و موانع توسعه ی زیست بوم 
فن آورانه در استان را تشریح کرد و افزود: هدف گذاری برای 
افزایش ۸۶ شرکت دانش بنیان فعلی به حداقل ۲۰۰ شرکت، 

از مهم ترین اولویت هایی است که در استان دنبال می شود.
دانش  شرکت های  مدیران  از  نفر   ۱۰ نشست  این  پایان  در 
خود  متبوع  شرکت  توانمندی های  معرفی  ضمن  گیلان  بنیان 
در حوزه ی نواوری های فن آورانه، شرایط پیچیده ی ساختار 
اداری برای بهره مندی از تسهیلات و اخذ مجوز های لازم را 
از موانع توسعه ی زیست بوم نوع آورانه در استان برشمردند 
و خواستار رسیدگی به عمده ترین دغدغه شرکت های نوپای 
رفع  بازرگانی،  کارت  اخذ  روند  حوزه ی  در  بنیان  دانش 

مشکلات بیمه ایی و تخفیفات مالیاتی شدند.

بین  های  همکاری  و  رسانی  خدمات  در  تسهیل  راستای  در 
اداره  با  انزلی  آزاد  منطقه  ،توافقنامه همکاری سازمان  المللی 

کل استاندارد گیلان منعقد شد .
نهادی، تسهیل گری و سرعت  میان  افزایی    در راستای هم 
محدوده  در  استاندارد  حوزه  به  مرتبط  خدمات  به  بخشی 
این  همکاری  توافقنامه  کشور،  شمال  آزاد  منطقه  نخستین 
سازمان با اداره کل استاندارد گیلان توسط »اکبر نیازی« عضو 
نژاد«  معصوم  »مجتبی  و  سازمان  سرپرست  و  مدیره  هیأت 

مدیرکل استاندارد استان منعقد شد. 
توافقنامه مزبور در ۱۱ ماده، 45 بند و ۲ تبصره به طول یک 
سال که قابل تمدید می باشد به امضاء مدیران ارشد دو نهاد 
ملی،  استانداردهای  ترویج  و  تدوین  در  رسیده که مشارکت 
آزمایشگاه  صلاحیت  تأیید  آموزشی،  های  دوره  برگزاری 
کیفی  کنترل  آموزشی،  مراکز  و  بازرسی  های  شرکت  های 
صدور  وارداتی-صادراتی،  و  تولیدی-خدماتی  محصولات 
پروانه و گواهینامه ها و در نهایت تلاش جهت یکپارچه نمودن 
کلیه خدمات استاندارد به صورت متمرکز در محدوده منطقه 
آزاد انزلی را می توان از مهمترین محورهای توافق شده برای 

همکاری اعلام کرد.
آزاد  منطقه  استاندارد  مدیر  انتصاب  حکم  صدور  همچنین 
استان  کل  ادارات  میان  همکاری  ایجاد  در  هماهنگی  انزلی، 
ها، تشکیل کمیته علائم،صدور، تمدید، تعلیق و ابطال پروانه 
کاربرد علامت استاندارد و مشارکت در خصوص تهیه پیش 
و  المللی  بین  و  ملی  استانداردهای  تجدید  و  تدوین  نویس، 

اجرای طرح های کنترل و نظارت بر مراکز خدماتی، تفریحی 
و گردشگری، به همراه مشارکت در ترویج فرهنگ استاندارد 
از دیگر محورهای همکاری سازمان منطقه آزاد انزلی و اداره 

کل استاندارد گیلان محسوب می شود.
کاسپین  بندری  مجتمع  دو  فعالیت  به  عنایت  با  است  گفتنی 
انزلی که یکی از مراکز اصلی واردات و صادرات کالای  و 
کشور قلمداد می شوند و حضور بیش از ۱۶۰ واحد تولیدی-

صنعتی در نخستین منطقه آزاد شمال کشور در کنار فعالیت 
واحدهای صنفی عرضه کننده خدمات مختلف فنی-مهندسی، 
تجاری، گردشگری و....توافقنامه همکاری سازمان منطقه آزاد 
جهت  مناسبی  فرصت  گیلان  استاندارد  کل  اداره  با  انزلی 
عمل  و سرعت  اداری  بورکراسی  ای  هزینه  و  زمانی  کاهش 
در خدمات رسانی به فعالین اقتصادی ارزیابی می شود و در 
عین حال با عنایت به گستره مناسبات این منطقه با کشورهای 
رسیدن  اوراسیا،  اقتصادی  اتحادیه  و  کاسپین  دریای  حاشیه 
و  محصولات  کالاها،  ارزیابی  در  مشترک  استانداردهای  به 
همکاری  گسترش  در  موثری  گام  ارائه،  قابل  متنوع  خدمات 

های بین المللی استاندارد کشورمان است.

مدیرکل کتابخانه های عمومی گیلان گفت: نخستین فراخوان 
مشاعره گیلان با عنوان »ترنم باران« در کتابخانه های عمومی 

استان برگزار می شود.
عمومی  های  کتابخانه  مشاعره  اولین  کرد:  اظهار  تقوی  یاسر 
فرارسیدن  آستانه  در  باران«  »ترنم  عنوان  تحت  گیلان  استان 
سی و یکمین دوره هفته کتاب، کتابخوانی و کتابدار برگزار 

می شود.
وی افزود: استقبال شعرا، چهره های فرهنگی و علاقمندان به 
برگزاری  ادبی کتابخانه های عمومی  شعر و ادب در محافل 
بین  رقابت  ایجاد  منظور  به  مجموعه  این  در  مشاعره  اولین 

دوستداران شعر و ادب فارسی حائز اهمیت است.
در  گفت:  شعر  به  علاقمندان  همه  از  دعوت  ضمن  تقوی 
استان  عمومی  های  کتابخانه  باران  ترنم  مشاعره  فراخوان 

 ۱4 یکشنبه  روز  تا  می توانند  ادب  و  شعر  دوستداران  گیلان 
و  نام  شامل  خود  مشخصات  ارسال  با  جاری  سال  ماه  آبان 
نام خانوادگی، شماره تماس و محل سکونت خود از طریق 
پیامک به شماره همراه ۰۹۱۱۷۶5۲5۰۰ در این رویداد فرهنگی 

مشارکت کنند.
وی ادامه داد: علاقمندان در همه گروه های سنی امکان شرکت 
در این مشاعره را داشته و شرکت عموم در این رویداد آزاد 

می باشد.
مدیرکل کتابخانه های عمومی استان گیلان در ادامه به زمان 
برگزاری مرحله مقدماتی این مشاعره نیز اشاره کرد و گفت: 
مرحله مقدماتی رویداد مشاعره اداره کل کتابخانه های عمومی 
استان روز پنجشنبه ۱۸ آبان در رشت برگزار و نفرات برتر این 

مرحله معرفی خواهند شد.
تقوی تصریح کرد: اولین دوره رویداد مشاعره کتابخانه های 
کتابخانه  کل  اداره  مشترک  همکاری  با  گیلان  استان  عمومی 
های عمومی گیلان و اداره آموزش و پرورش آستانه برگزار 

می شود.

ناظر گمرکات گیلان با اشاره به اینکه طی هفت ماهه امسال 
واردات قطعی گمرکات استان یک میلیون و 4۹۱ هزار و ۱۲۳ 
تن بود، گفت: این میزان واردات نسبت به مدت مشابه سال 
 ۸۱ وزنی  نظر  از  و  درصد   ۶۷ دلاری  ارزش  لحاظ  به  قبل  

درصد افزایش داشته است. 
صادق برزگر در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: در هفت ماهه 
نخست سال جاری  میزان واردات قطعی گمرکات استان گیلان 
معادل یک میلیون و 4۹۱ هزار و ۱۲۳ تن به ارزش بیش از 
یک میلیارد و ۲۱۷ میلیون و ۳5۶ هزار دلار بوده که این میزان 
واردات شامل کالاهای اساسی از جمله غلات، جو و ذرت 

دامی، گوشت و روغن اختصاص یافته است.
محصولات  تخته،  و  چوب  شامل  کالاها  سایر  افزود:  وی 
شیمیایی، کاغذ و مقوا، خمیر چوب، ماشین آلات و لوازم و 
قطعات آن بود که این اقلام از کشورهای روسیه، قزاقستان، 
چین، آذربایجان، بلاروس و... از طریق گمرکات استان گیلان 

به کشور وارد و ترخیص شده است که نسبت به مدت مشابه 
سال قبل  به لحاظ ارزش دلاری ۶۷ درصد و از نظر وزنی ۸۱ 

درصد افزایش داشته است.
و  هزار   ۶۸4 مجموعا  مدت  همین  در  اینکه  بیان  با  برزگر 
۱۲۰ تن کالا به ارزش 4۰۰ میلیون و ۷۳۳ هزار و ۱۶۲ دلار 

مصنوعات  و  معدنی  محصولات  نباتی،  محصولات  شامل 
همچنین  پلاستیکی  و  شیمیایی  محصولات  مسی،  مفتول  آن، 
کشورهای  به  گیلان  گمرکات  از  غذایی  صنایع  محصولات 
روسیه، آذربایجان، قزاقستان، گرجستان، عراق، اوکراین، هند 

و بلاروس صادر شده است.
ناظر گمرکات گیلان و مدیرکل گمرک بندرانزلی گفت: این 
میزان صادرات در مقایسه با مدت مشابه سال قبل از نظر وزنی 

هفت درصد و از نظر ریالی ۲۷ درصد افزایش داشته است.
وی همچنین درخصوص ترانزیت خارجی مبدا در هفت ماهه 
اول سال جاری، یادآور شد: میزان ترانزیت خارجی مبدا از 
گمرکات استان گیلان به وزن 5۳۸ هزار و 5۲۲ تن بوده که 
درصد   4۳ وزنی  لحاظ  از  قبل  سال  مشابه  مدت  به  نسبت 
افزایش داشته؛ طی این مدت به مقصد گمرکات استان گیلان 
به وزن ۲۸۷ هزار و ۸۰ تن نیز ترانزیت خارجی انجام شده 

است.

شرکت  از  بازدید  در  گیلان  استان  دادگستری  کل  رییس 
این  دوباره  برگشت  از  واقع در شهر صنعتی رشت  نیوساد 

واحد تولیدی به چرخه تولید خبر داد.
»اسماعیل صادقی نیارکی« رییس کل دادگستری استان گیلان 
در بازدید از شرکت نیوساد واقع در شهر صنعتی رشت از 

برگشت دوباره این واحد تولیدی به چرخه تولید خبر داد.
 اسماعیل صادقی نیارکی رییس کل دادگستری استان گیلان 
به  معروف  خزر  تک  صامت  تولیدی  شرکت  اینکه  بیان  با 
واحدهای  جمله  از  رشت  صنعتی  شهر  در  واقع  نیوساد 
پد  نیاز  ۲۰درصد  از  بیش  و  است  کشور  در  فعال  تولیدی 
الکل کشور در این کارخانه تولید می شود گفت: این واحد 
سهامداران  بین  مالکیتی  اختلافات  برخی  دلیل  به  تولیدی 
شده  مواجه  تولیدی  فعالیت  ادامه  مشکل  با  ماه  دو  مدت 
بود و تعداد زیادی از ۱۱۰ کارگر مشغول در این کارخانه 
تسویه حساب کرده و تولید در این واحد با مشکلاتی مواجه 

گردید.
از  قضایی  دستگاه  پشتیبانی  و  حمایت  به  اشاره  با  وی 
واحدهای تولیدی اظهار داشت: با ورود دستگاه قضایی و 
برگزاری جلسات مستمر که آخرین جلسه دیشب تا پاسی از 
شب به طول انجامید خوشبختانه با پیگیری دستگاه قضایی 
بین مالکین سابق و جدید حل و فصل شده و  اختلاف ما 
پرونده های متعدد آن با سازش مختومه شده و روند تولید 
در این کارخانه با ۱۱۰ کارگر کما فی السابق ادامه خواهد 

داشت.

توافقنامه همکاری سازمان منطقه آزاد انزلی با اداره کل استاندارد گیلان منعقد شد

طی نشست مشترکی با حضور رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
جدید  اعضای  اعتبارنامه  نظارت،  و  اجرایی  هیئت  گیلان، 
اعطا  منتخبین،  به  پرستاری رشت و حومه  نظم  هیئت مدیره 

شد.
نظام  انتخابات  برگزاری  اجرایی  هیئت  مشترک  نشست 
منتخبین ششمین  همچنین  و  ناظرین  استان،  مرکز  پرستاری 
دوره نظام پرستاری رشت و حومه با دکتر محمدتقی آشوبی 
– رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان و جمعی از مسئولان 

دانشگاه در سالن اجلاس حوزه ریاست برگزار شد.
نظام  هیئت مدیره  جدید  اعضای  اعتبارنامه  نشست،  این  در 
 - آشوبی  محمدتقی  دکتر  توسط  حومه  و  رشت  پرستاری 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان به منتخبین اعطا شد.
دکتر محمدتقی آشوبی - رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان 
مدیریت  هیئت  در  افراد  انتخاب  تبریک  با  نشست  این  در 
جدید نظام پرستاری مرکز استان و حومه و همچنین تشکر 
و  همدلی  کرد:  اظهار  انتخابات،  این  ناظرین  و  مجریان  از 
از ملازمات تحقق  هم زبانی در کنار توسعه مشارکت یکی 

برقراری عدالت و ارتقای نظام سلامت است.
وی با اشاره به تلاش کادر سلامت در نهادینه شدن بهداشت 
و درمان، افزود: حفظ، ارتقا و پایداری سلامت در جامعه، 

مرهون تلاش یکایک جامعه کادر درمان است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان بر لزوم تعامل و همکاری 
و  کرد  تأکید  دانشگاه  پرستاری  مدیریت  با  پرستاری  نظام 
اقدامات،  در  همپوشانی  و  همکاری ها  این  سایه  در  گفت: 

منافع مردم و جامعه سلامت تضمین می شود.
جدی  عزم  و  همه جانبه  تلاش  بر  همچنین  آشوبی  دکتر 
رفاه  افزایش  راستای  در  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه 
اجتماعی نظام پرستاری و احقاق حقوق تضییع شده آن ها در 

دوره جدید خبر داد.
گفتنی است در این نشست تعدادی از مسئولان دانشگاه و 
نظام پرستاری مرکز استان و حومه نیز ضمن تقدیر از اعضای 
هیئت اجرایی و نظارت بر انتخابات از آمادگی همه جانبه در 

راستای ارتقای نظام سلامت خبر دادند.

مناطق  مدیران  مستمر  نظارت  بر  تاکید  با  رشت  شهردار 
شهری در اجرای پروژه های عمرانی گفت: لایروبی و لوله 
به  محله  باید  سطحی،  های  آب  آوری  جمع  برای  گذاری 

محله پیگیری شود.
»رحیم شوقی« در جلسه مدیران مناطق شهری که در منطقه 
چهار برگزار شد، با اشاره به فصل بارندگی و نزدیک شدن 
به زمستان اظهار کرد: می طلبد مدیران مناطق برنامه ریزی 
های لازم در راستای تسریع لایروبی و لوله گذاری مناطق 
آبگیر به منظور جمع آوری آب های سطحی را انجام دهند.

وی بر نظارت مستمر در اجرای پروژه های عمرانی توسط 
لوله  و  لایروبی  افزود:  و  کرد  تاکید  شهری  مناطق  مدیران 
گذاری به منظور جمع آوری آب های سطحی باید محله به 

محله پیگیری شود.
های  پروژه  اجرای  اینکه  بیان  با  ادامه  در  رشت  شهردار 
 : کرد  تصریح  است،  درآمدی  منابع  تحقق  مستلزم  عمرانی 
بودجه  تحقق  برای  لازم  های  ریزی  برنامه  مناطق  مدیران 

شهرداری تا پایان سال را انجام دهند.
)ت(  بند  و  پنج  ماده  با  مرتبط  های  پرونده  تکلیف  تعیین 
تبصره )۶( قانون بودجه کشور از جمله موضوع هایی بود 

که در جلسه مذکور بررسی و پیگیری شد.

شوقی در جلسه مدیران مناطق 
شهری تاکید کرد 

تسریع در لایروبی و لوله گذاری 
مناطق آبگیر رشت

مدیرکل کتابخانه های عمومی گیلان خبر داد

برگزاری محفل مشاعره »ترنم باران« در کتابخانه های گیلان

فرمانده انتظامی رودبار از کشف هشت هزار قرص غیرمجاز 
این  در  اتوبوس  مسافر  یک  همراه  وسایل  از  بازرسی  در 

شهرستان، واقع در جنوب گیلان خبر داد.  
اینکه اغلب داروها  با اشاره به  سرهنگ عیسی روشن قلب 
و قرص های غیرمجاز به صورت غیربهداشتی و غیرقانونی و 
در شرایط نامناسب تهیه و نگهداری می شوند و استفاده از 
اظهار  باشد  داشته  جبران ناپذیری  عوارض  است  ممکن  آن 
امنیت و  نحوی  به هر  بخواهند  افرادی که  با  پلیس  داشت: 
قانونی  قاطع و  برخورد  بیاندازند،  به خطر  را  سلامت مردم 

می کند.
وی در ادامه گفت: ماموران انتظامی ایست و بازرسی حین 
کنترل وسایل نقلیه عبوری در محورهای مواصلاتی جنوب به 
شمال به یک دستگاه اتوبوس مشکوک و آن را برای بررسی 

متوقف کردند.
حین  پلیس  اینکه  بیان  با  رودبار  شهرستان  انتظامی  فرمانده 
مظنون  مسافران  از  یکی  حرکات  به  خودرو  این  از  بازدید 
شده و در بازرسی از وسایل این فرد، هشت هزار عدد قرص 
تشکیل  با  ساله   4۲ متهم  افزود:  کرد،  کشف  را  غیرمجاز 
پرونده برای سیر مراحل قانونی در اختیار مرجع قضائی قرار 

گرفت.

رییس کل دادگستری گیلان خبر داد
شرکت نیوساد به چرخه تولید 

بازگشت 
۱۱۰ کارگر تسویه حساب کرده بودند

سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری گیلان 
افزایی  اینکه مشکلات تولید در سایه همدلی و هم  بیان  با 
مسیر  گره گشایی  سیزدهم  دولت  نگاه  می شود، گفت:  رفع 

تولید است.
حسین محمدیان در جلسه ستاد رفع موانع تولید گیلان اظهار 
کرد: مانع زدایی مسیرهای تولید از راهبردهای مهم و اساسی 

دولت سیزدهم است.
وی با تاکید بر لزوم توجه به تولید و اشتغال افزود: توسعه، 
پیشرفت و رفع مشکلات اقتصادی از مسیر تولید و اشتغال 
اقتصادی  امور  هماهنگی  معاونت  می گذرد.سرپرست 
واحد   ۱۰ مشکلات  بررسی  به  اشاره  با  گیلان  استانداری 
بیان کرد: عمده  استان  تولید  تولیدی در نشست رفع موانع 
تسهیلات  و  بانکی  بدهی های  تولیدی  واحدهای  مشکلات 
این  رفع  خصوص  در  لازم  تأکیدات  که  است  اشتغالزایی 
مشکلات داده شد.محمدیان با بیان اینکه مشکلات تولید در 
دولت  نگاه  رفع می شود، گفت:  افزایی  هم  و  سایه همدلی 
سیزدهم و مجموعه استانداری گیلان گره گشایی مسیر تولید 
است.وی با اشاره به چالش های بانکی پیش روی تولیدگران 
افزود: سختگیری های بانکی و اداری نباید منجر به تعطیلی 
واحد تولیدی شود و از این رو انتظار می رود بانک ها نگاه 

تعاملی به تولیدگران داشته باشند.
استانداری  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاونت  سرپرست 
با تاکید بر حفظ وضعیت موجود در حوزه تولید و  گیلان 
اشتغال بیان کرد: احیای واحدهای راکد و نیمه فعال گیلان 
در  است،  دارد.گفتنی  قرار  استانداری  مجموعه  اولویت  در 
و  مسائل  گیلان  تولیدی  واحدهای  از  تعدادی  نشست  این 
مشکلات خود در ستاد رفع موانع تولید استان مطرح کردند.

سرپرست معاونت هماهنگی امور 
اقتصادی استانداری گیلان: 

مشکلات تولید گیلان در سایه 
همدلی و هم افزایی رفع می شود

افزایش 8۱ درصدی واردات از گمرکات گیلان

شهر  شورای  الملل  بین  امور  و  عمومی  روابط  سرپرست 
رشت منصوب و معرفی شد.

محمدرسول محمدپور با ابلاغ رئیس شورای شهر رشت به 
شورای  الملل  بین  امور  و  عمومی  روابط  سرپرست  عنوان 

شهر رشت منصوب و معرفی شد.
پیش از این مرتضی شعبانی عهده دار این سمت بود.

محمدپور از فعالان رسانه ای استان است که طی چند سال 
اخیر در شورای شهر رشت مشغول به کار بوده است.

گیلان،  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  مدیرکل  گفته  به 
اطلاعات  ملی  به شبکه  بالای ۲۰ خانوار گیلان  روستا های 

متصل شدند. 
روستاها  در  ارتباطی  تجهیزات  از  بازدید  در  توکلی  فرزاد 
با اشاره به استفاده ۲5 هزار روستایی از مزایای شبکه ملی 
اظهار کرد: در  تاکنون،  ابتدای دولت سیزدهم  از  اطلاعات 
اطلاعات متصل شدند  ملی  به شبکه  این مدت، ۸۷ روستا 
و اتصال مابقی روستا ها به این شبکه، تا پایان دهه فجر به 

اتمام خواهد رسید.
برای  نوری  فیبر  کیلومتر   ۱۶۶ کشِی  کابل  به  اشاره  با  وی 
دکل های روستایی تصریح کرد: برای تأمین پهنای باند این 
دکل ها، ۳55 کیلومتر کابل کشِی در دست اقدام است و از 
۲ هزار و ۶۰ روستای بالای ۲۰ خانوار گیلان، هزار و ۹۳۶ 

روستا به شبکه ملی اطلاعات متصل شدند.  
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات گیلان از اجرای طرح 
توسعه ارتباطات روستایی با محوریت روستا های دوردست 
به  پایدار  و  سریع  دسترسی  راستای  در  افزود:  و  داد  خبر 
دانش  به  مجازی  آموزش های  ارائه  و  پرُسرعت  اینترنت 
شرکت  جدید  دکل  جایگاه  احداث  دانشجویان،  و  آموزان 
تسریع  رضوانشهر  خجه دره  روستای  در  ایرانسل  ارتباطی 

می شود.

با ابلاغ رئیس شورا 
سرپرست روابط عمومی شورای 

شهر رشت منصوب شد

اتصال ۹۰ درصد از روستا های 
گیلان به اینترنت ملی 
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گیاه خواری راهی برای نجات

 محیط زیست یا نمایش زندگی لاکچری

 وزیر آموزش و پرورش گفت: اگر کلاس درسی بدون معلم 
در  تا  کنند  رسانی  اطلاع  شاد  رسان  پیام  در  والدین  است، 

اسرع وقت موضوع پیگیری و برطرف شود.
 رضا مراد صحرایی در گفت وگویی اعلام کرد: والدین می 
برای  ندارند،  معلم  درس  کلاس  در  فرزندانشان  اگر  توانند 
و  مقطع  مدرسه،  و  روستا  یا  شهر  استان،  نام  سریع  پیگیری 
کلاس فرزند را به آی دی @ravabetomomi۱۴۰۲ در پیام 
موضوع  وقت  اسرع  در  تا  کنند  رسانی  اطلاع  شاد  رسان 

پیگیری و برطرف شود.
از  خالی  درس  کلاس های  از  گزارشی  افزود:  همچنین  وی 
دانشگاه  که  باشید  داشته  توجه  نداریم،  کشور  کل  در  معلم 
دانشجو جذب  نفر  فعالیت، ۲۲ هزار  اول  فرهنگیان در سال 
سال   ۴ از  بعد  و  نیفتاد  اتفاق  این  بعد  سال های  در  اما  کرد 

ورودی آن به سه هزار نفر کاهش یافت.
گذشته  سال های  در  اینکه  بیان  با  پرورش  و  آموزش  وزیر 
بین دوگانه تأمین و تربیت معلم اختلاف نظر وجود داشت، 
شد  معلم  هزار   ۷۹ کمبود  باعث  وضعیت  این  داد:  ادامه 
همچنین تا سال ۱۴۰۰ همواره استخدام کمتر از بازنشستگی 
بود همچنین از سال ۹۴ تا ۱۴۰۲ جمعیت دانش آموزان، سه 
میلیون نفر افزایش یافت همچنین از ۳۱ شهریور ۱۴۰۰ رتبه 
بندی معلمان آغاز و بسیاری از معلمان بازنشستگی خود را 
به مدت ۲ سال به تاخیر انداختند و این موارد باعث شد که 

اول مهر کلاس های درس بدون معلم داشته باشیم.
فاز جدید رتبه بندی از پایان آبان

صحرایی با بیان اینکه فاز جدید رتبه بندی یعنی مرحله ارتقا 
 ۲۰۲ امسال  مهر  کرد:  عنوان  می شود،  آغاز  آبان  پایان  از 
استخدام  طریق  از  نفر  هزار   ۷۵ که  داشتیم  نیاز  معلم  هزار 
کار  به  دعوت  با  بقیه  و  شدند  جذب  فرهنگیان  دانشگاه  و 
با  بازنشسته و اضافه کار معلمان شاغل تکمیل شد،  معلمان 
میزان  از  معلمان  بازنشستگی  میزان  امسال  مسئله  این  وجود 
سال های  در  فرهنگیان  دانشگاه  اگر  شد.  بیشتر  هم  پیش بینی 
گذشته توسعه می یافت، سالانه ۴۰ هزار دانشجو معلم جذب 

می کرد.
همراهی  با  معلم  بندی  رتبه  جدید  آیین نامه  وی،  گفته  به 
معلمی  شغل  ویژگی های  با  متناسب  و  شده  تدوین  معلمان 
آیین نامه  با  متناسب  را  اعتراضات  باید  وجود  این  با  است. 
برای  و  بررسی  اعتراضات  اساس  براین  کنیم  بررسی  پیشین 

آنهایی که اعتراض وارد بود، اصلاح احکام هم انجام شد.
اینکه در شهر تهران مشکل  بیان  با  وزیر آموزش و پرورش 
معلم   ۶۵۰۰ امسال  گفت:  دارد،  وجود  معلم  کمبود  شدید 
جدیدجذب شدند که این تعداد در سال های گذشته بی سابقه 

بوده است.
جدید  معلمان  آموزشی  دوره  برگزاری  درباره  صحرایی 
آزمون  بواسطه  از  که  افرادی  داد:  توضیح  الاستخدام 
یک  میزان  به  باید  شدند،  وارد  معلمی  شغل  به  استخدامی 
سال دوره آموزشی را در دانشگاه فرهنگیان را بگذرانند اما 
نشد،دوره های  محقق  موضوع  این  گذشته  سال های  همه  در 
آموزشی معلمان جدید اکنون همزمان با تدریس آنها در حال 
برگزاری است و در روزهای پنجشنبه و جمعه این دوره را 
آنها  استخدام  ندهند،  انجام  را  کار  این  اگر  و  می کنند  طی 

ابطال می شود.

درسی،  کتاب های  زائد  محتوای  حذف  درباره  همچنین  وی 
والدین  انقلاب و  از مطالبات رهبر  این موضوع  اظهار کرد: 
است اما باید توجه داشت که چاپ کتاب های درسی فرایندی 
زمان بر است و اکنون ۲ ماه است که چاپ کتاب های درسی 

مهر ۱۴۰۳ هم آغاز شده است.
به  درسی  کتاب های  زائد  محتوای  حذف  برای  افزود:  وی 
تا  داریم  نیاز  جدید  درسی  کتاب های  چارچوب  تدوین 
مشخص شود که دانش آموز در پایان پایه اول دبستان، باید 
اعتبار  مرحله  چارچوب  اکنون  یابد،  دست  اهدافی  چه  به 
یابی، نهایی شده است و پس از آن چاپ کتاب های درسی 

جدید آغاز می شود.
وزیر آموزش و پرورش افزود: تنوع مدارس دولتی باید کم 
شود، باید سه دسته مدارس دولتی، غیردولتی و سمپاد داشته 
اداری  عدالت  دیوان  رای  درباره  همچنین  باشیم.صحرایی 
دهم  پایه  در  سمپاد  مدارس  ورودی  آزمون  برگزاری  برای 
متقاضی در  آموزان  نامه ذکر شده که دانش  آیین  گفت: در 
در  و  کنند  مدارس سمپاد شرکت  هفتم  پایه  ورودی  آزمون 
ادامه  به تحصیل خود  دوازدهم  پایه  پایان  تا  قبولی  صورت 
برای  که  دارد  تاکید  اداری  عدالت  دیوان  رای  اما  می دهند 

ورود به پایه دهم مجدد آزمون برگزار شود.
وی ادامه داد: هم اکنون برای ورود دانش آموزان متقاضی به 
داریم،  ظرفیت  تکمیل  آزمون  دهم،  پایه  از  سمپاد  مدارس 
در  و  ورود  موضوع  به  داریم  تقاضا  قضائیه  قوه  رئیس  از 
رای صادر شده تجدید نظر کنند. به نظر می رسد رای دیوان 
عدالت، عطف به ما سبق نمی شود و مشمول پذیرفته شدگان 

معاونت حقوقی  به  را  موضوع  این  بررسی  البته  جدید شود 
آموزش و پرورش واگذار کردم.

مدارس  در  دانش آموز  هزار   ۳۰۰ و  میلیون  تحصیل۲ 
غیردولتی

وزیر آموزش و پرورش با اشاره به تحصیل۲ میلیون و ۳۰۰ 
هزار دانش آموز در مدارس غیردولتی عنوان کرد: بر خلاف 
دولتی  مدارس  تقویت  دنبال  به  دولت  این  گذشته،  دولت 
در  غیردولتی  مدارس  دانش آموزان  تعداد  اکنون  هم  است 
نفرات برتر کنکور در مقایسه با دانش آموزان مدارس عادی 

تفاوت معناداری ندارد.
وی افزود: از ۶۰۰ هزار کلاس درس کشور، ۱۷۶۰۰ کلاس 
بیش از ۴۰ دانش آموز دارند، ۵۰۵ مدرسه یک نفره و ۱۰ هزار 
مدرسه با کمتر از ۵ دانش آموز داریم البته مدارس غیردولتی 

در مناطق پرتراکم به ما کمک می کنند.
دادن  برای  پیشنهادی  هیچ  گفت:  پرورش  و  آموزش  وزیر 
مجوز تاسیس مدارس غیردولتی نداریم، هر چند وجود این 
مدارس برای ما لازم است اما کیفیت را بررسی خواهیم کرد 
و در برخورد با تخلفات کوتاهی نمی کنیم و امسال با ۱۰۰۰ 
برخورد  مدیر  و عزل  تذکر  به شکل  غیردولتی  مدرسه  هزار 
بزرگ  شهرهای  در  والدین  برخی  داد:  ادامه  است.وی  شده 
ترجیح می دهند فرزند خود را در مدارس غیردولتی ثبت نام 
کنند چون دانش آموز را تا ساعت ۴ نگه می دارند و امکانات 
بیشتری ارائه  می دهند البته متقدم باید ظرفیت مدارس دولتی 
را به حدی بالا ببریم که دغدغه اینکه امسال فرزندم را کجا 

ثبت نام کنم برای والدین وجود نداشته باشد.

وزیر آموزش و پرورش

والدین کلاس های درس بدون معلم را اطلاع دهند
فاز جدید رتبه بندی از پایان آبان 

بیماران خاص، صعب العلاج و نادر 
چگونه می توانند از حمایت های ویژه 

مالی برخوردار شوند؟
و  خاص  بیماری های  »صندوق  گذشته  سال  ماه  آبان  از 
صعب العلاج« جهت حمایت از این بیماران در سازمان بیمه 
 ۱۰۷ تاکنون  گذشته  یکسال  حدود  از  و  شد  فعال  سلامت 
گروه بیماری امکان استفاده از مزایای این صندوق برایشان 
فراهم شده است. و وظیفه این صندوق نیز پرداخت هزینه ها 
علاوه بر تعهدات بیمه های پایه و تکمیلی بیمه شده هاست؛ اما 
سوال آن است که بیماران خاص، صعب العلاج و نادر چطور 

می توانند از مزایای این صندوق برخوردار شوند؟
 صندوق بیماری های خاص و صعب العلاج برای اولین بار 
در تاریخ سوم آبان ماه سال ۱۴۰۱ رونمایی شد و به دنبال آن 
فهرست بیماری هایی که قرار بود تحت پوشش این صندوق 
قرار گیرند در مرحله اول با ۲۷ گروه از بیماری ها آغاز شد تا 
این بیماران تدریجا خدماتی شامل ویزیت،  دارو، پاراکلینیک 
و توانبخشی را دریافت کنند و اکنون نیز تعداد بیماری های 
است؛  رسیده  بیماری  گروه   ۱۰۷ به  پوشش صندوق  تحت 
روندی که به اذعان مسئولان سازمان بیمه سلامت قرار است 

به بیش از ۱۷۰ بیماری افزایش پیدا کند.
از سوی  ابلاغی  العلاج  بیماری های خاص و صعب  لیست 
وزارت بهداشت در جهت قرار گرفتن در پوشش صندوق 
بیماری های خاص و صعب العلاج شامل تالاسمی، هموفیلی، 
صفاقی(،  دیالیز  و  خونی  )دیالیز  دیالیزی  بیماران  اس،  ام 
 ،SMA تیپ های  انواع  پروانه ای،  بال  موکوپلی ساکاریدوز، 
سیستیک فیبروزس، اوتیسم، سرطان، پرفشاری شریان ریوی، 
سکته مغزی، پیوند اعضا )شامل سلول های بنیادی خونساز، 
روانی،  مزمن  ریه(،  روده،  پانکراس،  قلب،  کبد،  کلیه، 
 DBS رتینوپاتی دیابتی، صرع مقاوم به درمان، جراحی های

بیماران پارکینسون، دیستونی، ترمور، تیک، تورت(،  )برای 
دیستروفی های عضلانی  و  شنوایی شدید  آسیب  با  بیماران 

است.
دچار  بیماران  جمله  از  دیگر  بیماران  برخی  طرفی  از 
سوختگی، مبتلایان به فلج مغزی، بیماری های مزمن انسداد 
ادارات  به  را  بیماری  درمان  با  مرتبط  هزینه های  اگر  ریوی 
استانی سازمان بیمه سلامت ارائه کنند، بعد از طرح در کمیته 
استانی و تایید، مشمول مساعدت هزینه ها در سال می شوند.

در  صندوق  این  در  مشمول  بیماران  که  خدماتی  عمده 
صندوق  و  بیمه  پوشش  می کنند  دریافت  دولتی  بخش های 
۹۰ تا ۱۰۰ درصدی داشته و شامل سه جزء است؛ به این 
داشتند  قبل  از  بیماران  که  پایه ای  بیمه  پوشش  که  صورت 
و پوشش  مانده  تکمیلی سر جای خود  بیمه های  پوشش  و 
صندوق بیماری های خاص و صعب العلاج نیز به پوشش های 

قبلی اضافه می شود.
از طرفی ذیل این صندوق حتی خدماتی که اجازه دریافت 
و  بیمه  پوشش  نیز  باشد  شده  داده  بخش خصوصی  از  آن 
صندوق بیماری های خاص و صعب العلاج را تا ۸۰ درصد 
دارد که سبب کاهش قابل ملاحظه پرداخت های این بیماران 
می شود.تاکنون نیز به اذعان مدیرعامل سازمان بیمه سلامت 
بیماری های  در صندوق  را  هزینه  بیشترین  سرطان ها  ایران، 
دوم  رتبه  در  هم  دیابت  و  داشتند  صعب العلاج  و  خاص 
بیمه ای  خدمات  از  بهره مندی  مهم  است.شرط  گرفته  قرار 
است  این  و صعب العلاج  بیماری های خاص  ذیل صندوق 
در  و  باشد  پایه  بیمه های  از  یکی  پوشش  تحت  بیمار  که 
صورتی که بیمه نداشته باشد باید از طریق سامانه خدمات 
غیر حضوری شهروندی اقدام کند تا بیمه شود و سپس به 
ادارات کل بیمه سلامت، تامین اجتماعی یا نیروهای مسلح 
در استان محل زندگی خود مراجعه کند تا مدارک او تکمیل 
و برای بهره مندی از خدمات صندوق بیماری های خاص و 

صعب العلاج نشان دار شود.
پس از نشان دار شدن این بیماران؛ آنها در مراجعه به مراکز 
سهم  خودکار  طور  به  قرارداد  طرف  خدمات  دهنده  ارائه 
بیمار  از پرداختی  الکترونیک محاسبه و  صندوق در سامانه 
کسر می شود.ثبت نام برای بهره مندی از خدمات این صندوق 
از طریق ورود به سامانه خدمات غیر حضوری شهروندی به 
که  افرادی  می شود.  انجام   bimehsalamatiranian.ir آدرس 
اطلاعات آنها از قبل در سامانه سازمان وجود داشته باشد، 
ثبت  موبایل  و شماره  بیمار  فرد  ملی  با درج کد  می توانند 
و  خاص  بیماری  حمایت  درخواست  ثبت  به  نسبت  شده، 
صعب العلاج از منوهای سمت راست در سامانه اقدام کنند.

بیمه  سازمان  سامانه  در  آنها  اطلاعات  که  متقاضیانی 
سلامت ایران ثبت نشده است )از جمله بیمه شدگان سایر 
بیمه  و  اجتماعی  تامین  بیمه  پایه شامل  بیمه گر  سازمان های 
نیروهای مسلح(، چنانچه بیمار خاص و صعب العلاج بالای 
۱۸ سال سن داشته باشد، می تواند با ثبت کد ملی و شماره 
و  وارد  غیر حضوری  سامانه خدمات  به  بیمار  همراه خود 
منوهای  از  العلاج  صعب  و  خاص  بیماری  ثبت  به  اقدام 
سمت راست در سامانه کنند.از طرفی در صورتی که بیمار 
خاص و صعب العلاج زیر ۱۸ سال سن داشته باشد، ابتدا 
به  خاص  بیمار  فرد  و  ثبت  سامانه  در  وی  سرپرست  باید 
عنوان عضو خانوار، از طریق منوی مدیریت خانوار و سپس 
و  سامانه خارج  از  اضافه شود. سپس  افزودن عضو  گزینه 
سال(   ۱۸ زیر  )فرد  خاص  بیمار  ملی  کد  طریق  از  مجدداً 
و  بیماری خاص  ثبت  منوی  طریق  از  و  شده  سامانه  وارد 
نسبت  منوی درخواست حمایت دولت،  زیر  العلاج  صعب 
به ثبت درخواست حمایت بیماری خاص و صعب العلاج 
برای فرد زیر ۱۸ سال اقدام کنند. همچنین در صورتی که 
امکان ورود به سامانه شهروندی برای فرد به هر دلیلی مهیا 
نباشد، امکان اقدام از طریق ادارات کل بیمه سلامت استانی 
نیز میسر است.افراد می توانند در صورتی که ابهامی در این 
بیمه سلامت  رقمی ۱۶۶۶ سازمان   ۴ با شماره  دارند  زمینه 
ایران تماس بگیرند و به صورت شبانه روزی پاسخ سوالات 

خود را دریافت کنند.

 گیاه خواری تفکری است که نسبت به شرایط پیرامونی زندگی 
شکل گرفته اما امروزه به یک نمایش و یا زندگی لاکچری تبدیل 
شده است، گروه های مختلفی موافق و مخالف این تفکر هستند 
اما آن چیزی که امروزه واقعیت دارد این است که محیط زیست 
و مولفه های زیستی آن در خطرند و این هم به برداشت بی رویه 

انسان از طبیعت برمی گردد.
از  پر  های  دیس  و  رنگارنگ  غذاهای  انواع  از  مملو  میزهای   
گوشت های لخم و پخته شده با طعم های مختلف قطعا خوشایند 
تمام ما انسان ها است، اما آیا می دانیم که برای تولید هر یک کیلو 
گوشت چه اندازه آب استفاده می شود؟ چقدر گیاه نابود و چه 
حجمی خاک فرسایش می یابد؟ بررسی ها نشان می دهد برای 
تولید یک کیلوگرم گوشت گوساله ۱۵ هزار و ۵۰۰ لیتر و یک 
کیلوگرم مرغ ۳ هزار و ۹۰۰ لیتر آب نیاز است، این در حالیست 
که وضعیت منابع آبی به علت خشکسالی های پی در پی خوب 
نیست و باید با راهکارهایی مصرف آب را کاهش دهیم، هر چند 
اینها به عنوان آبهای مجازی هستند اما به هر حال در روند تولید 

استفاده می شوند.
واژه گیاه خواری شاید در چند دهه اخیر زیاد شنیده شده باشد 
اما ریشه در تاریخ کهن جهان دارد، شواهد تاریخی نشان می دهد 
حاصل  و  داشته  رواج  نیز  ما  پیشینیان  میان  در  گیاه خواری  که 
عمومی  اصطلاح  گیاه خواری  نیست،  امروزی  پیشرفته  زندگی 
وگانیسم است، گیاه خواری به معنای خودداری کردن از مصرف 
گوشت جانوران است حتی ممکن است افرادی که این تفکر را 
مانند  دارد  که خاستگاه جانوری  غذایی  مواد  از خوردن  دارند 
شیر یا عسل هم پرهیز کنند، چندین نوع گیاه خواری وجود دارد 
برابر دام ها و  نوع آن، جهت گیری گیاه خواران در  به  بسته  که 
فراورده های دامی متفاوت است، گیاه خواران در کنار نخوردن و 
یا کمتر خوردن فراورده های جانوری با آزار و کشتار آن ها نیز 

مخالف  هستند.
مهم ترین دلیل وگان شدن افراد رعایت حقوق حیوانات، حفظ 
همه  در  امروزه  است،  زیست  محیط  از  محافظت  و  سلامتی 
کشورهای جهان گیاه خواران وجود دارند و در بعضی کشورها 
مانند هند، گیاه خواری دارای ریشه های تاریخی و مذهبی است، 
با اینکه در پیش گرفتن رژیم گیاه خواری به شیوه های گوناگونی 
از  پرهیز  شیوه ها  این  تمام  مشترک  وجه  اما  است  پذیر  امکان 
خوردن گوشت حیوانات خونگرم است، با توجه به گستردگی 
این تفکر در کشورهای مختلف، یک روز به عنوان روز جهانی 

وگان نامگذاری شده است.
اصطلاح وگان به معنی گیاه خواران غیر لبنی برای بار اول توسط 
دونالد واتسون در سال ۱۹۴۴ به کار برده شد و آن را به عنوان 
از  اینکه  بدون  بایستی  انسان  اینکه  آن هم  تعریف کرد  اصولی 
حیوانات سوء استفاده کرده باشد زندگی کند، این نامگذاری با 
برای  لبنی،  محصول  هرگونه  و حذف  گیاه خواری  رواج  هدف 
آگاه سازی مردم در رعایت حقوق حیوانات و حفاظت از محیط 
زیست انجام شده است، این روز هر سال توسط گیاه خواران تمام 

دنیا گرامی داشته می شود.
در این مطلب قرار نیست به بد یا خوب بودن این تفکر پرداخته 
شود بلکه به بهانه روز جهانی وگان به بخش هایی از این دیدگاه 
در راستای حفظ محیط زیست اشاره خواهد شد، چند سالی است 
که واژه گیاه خواری یا وگان در سراسر دنیا به سوژه ای داغ تبدیل 
شده و مباحث زیادی در زمینه گوشتخواری یا گیاه خواری مطرح 
می شود، البته هر انسانی آزاد است با توجه به شرایط جسمی، 
روحی و ذائقه خود برنامه غذایی باب دلش را داشته باشد، اما چه 
خوب است که اقدامات ما با آگاهی نسبت به شرایط پیرامونی 

انجام شود.
می دانیم که این روزها حال محیط زیست و زیستمندان آن خوب 
آبی  منابع  از سوخت های فسیلی،  از حد  بیش  استفاده  نیست، 
و انتشار گاز دی اکسید کربن موجب شده تا پدیده ای به نام 
تغییر اقلیم در جهان رقم بخورد، این پدیده موجب شد تا جنگل 
ها، مراتع، تالاب ها، رودخانه ها و گونه های گیاهی و جانوری 
زیادی تحت تاثیر قرار بگیرند و حتی برخی هم به ورطه انقراض 
سقوط کنند، بنابراین در این شرایط فکر کردن به محیط زیست و 
حفاظت از آن امری بدیهی است و حتی می توان آنرا وظیفه ای 

برای بشریت دانست.
گیاه خواری راهی برای نجات محیط زیست یا نمایش زندگی 

لاکچری
در این میان طرفداران گیاه خواری معتقدند که با این تفکر می 
توان به محیط زیست کمک کرد، آمارهای برخی گزارش ها نشان 
می دهد که هر انسان به طور متوسط در مدت زندگی خود حدود 
۱۰ هزار حیوان را می خورد، این در حالیست که پرورش دادن 
این تعداد حیوان به حجم زیادی آب و علف نیاز دارد که باید از 
طبیعت برداشت شود البته با توجه به افزایش جمعیت و مصرف 
بیشتر گوشت باید این حیوانات در حجم بیشتری تولید می شدند 
و با این حساب صنعت دامداری شکل گرفت که امروزه شاهد 
توسعه این صنعت در کشورهای زیادی از دنیا هستیم، بررسی 
ها نشان می دهد دامداری یکی از سه منبع بزرگ انتشار گازهای 
گلخانه ای و یکی از عظیم ترین عوامل تخریب محیط زیست است.

کارشناس ارشد محیط زیست درباره تفکر گیاه خواری و نقش 
آن در حفظ محیط زیست به خبرنگار محیط زیست ایرنا گفت: 
کشورهای بزرگی در دنیا مانند امریکا، چین، هند و استرالیا در 
صنعت دامپروری و دامداری برای خود منبع عظیمی را ساختند 
که نقش بسیار زیادی در تولید گازهای گلخانه ای دارد و حاضر 
نیستند به هیچ عنوان این حقیقت بپذیرند که در بحث گرمایش 
جهانی و بالا رفتن دمای زمین نقش مستقیم دارند، یک عده هم 
به آنها کمک می کنند که حتما انسان به خوردن گوشت های 

حیوانات نیاز دارد، سعی می کنند همدیگر را بپوشانند.
محسن تیزهوش افزود: با توجه به سموم و آنتی بیوتیک هایی که 
از طریق خوردن گوشت حیوانات وارد بدن انسان می شود می 
تواند به مرور بدن را در مقابل برخی بیماری های واگیردار مانند 
کرونا ضعیف و ضعیف تر کند به طوری که اگر موج دوباره ای 
از چنین بیماری های فراگیری رخ دهد توان مقابله نداشته باشیم 
در صورتی که اگر هرچقدر به سمت مصرف گیاهان برویم هم 
می توانیم زندگی سالم تری داشته باشیم و هم اینکه زیستن در 

یک محیط زیست سالم را تجربه کنیم.
را  گوشت  مصرف  غذایی  رژیم  در  که  دارد  وجود  امکان  این 
کاهش دهیم، باید ردپای اکولوژیک را در طبیعت تا جایی که 

می توانیم کاهش دهیم
را  تفکر  این  امروزه عده ای هستند که  البته  اظهار داشت:  وی 
دارند اما در اقلیت قرار دارند و نکته مهمتر اینکه این روند به 
یک نمایش و زندگی لاکچری تبدیل شده است در حالی که این 
سبک نگرش از آگاهی شدید نسبت به محیط پیرامونی می آید، 
ما در مقابل تنها خانه خود یعنی زمین و همچنین باقی موجودات 
بر روی این کره خاکی مسوول هستیم، از خودخواهی ما انسان 
ها است که هرآنچه که در زمین وجود دارد را متعلق به خود می 
دانیم در حالی که اینطور نیست، ما انسان ها یک بخش کوچکی 
از فرایند کره زمین هستیم.وی در پاسخ به اینکه آیا راهی وجود 
دارد که هم مصرف گوشت ادامه یابد و هم محیط زیست سالم 
بماند گفت: در این میان بحث ردپای اکولوژیک پیش می آید هر 
چقدر بتوانیم این ردپا را در راستای کاهش تولید گازهای گلخانه 
ای به ویژه دی اکسید کربن کمتر کنیم به نفع محیط زیست و 
در نهایت سلامت انسان ها خواهد بود، بله می دانیم که مصرف 
گوشت سنت هزاران ساله است انسان به مصرف گوشت حیوانات 
عادت کرده و سخت است که این تغییر را بپذیرد اما ناچاریم که 
این تغییر را شروع کنیم آنچه که در کره زمین در حال رخ دادن 
است به ما می گوید که این تغییر را آغاز کنیم وگرنه خشکسالی 
های شدید و قحطی های بی سابقه در پیش خواهد بود، بیماری 

های واگیردار و همه گیر شیوع پیدا خواهد کرد.

بازنگری در برنامه »مکمل یاری« کشور 

 پیشنهادی برای تقویت سیستم ایمنی ۲ تا ۵ ساله ها

۲۷۷هزار زن سرپرست خانوار تحت پوشش بهزیستی
 14هزار زن مبتلا به بیماری خاص و صعب العلاج

اشاره  با  بهداشت  وزارت  جامعه  تغذیه  بهبود  دفتر  مدیرکل 
بهداشتی  در شبکه های  مکمل یاری  برنامه  اجرای  بازنگری  به 
تغذیه  وضعیت  با  متناسب  را  برنامه  این  اخیرا  گفت:  کشور 
مردم مورد بازنگری قرار دادیم و برای برخی گروه های سنی 

پیشنهاد افزودن برخی مکمل ها ارایه شد.
در خصوص  ایسنا،  با  گفت وگو  در  اسمعیل زاده  احمد  دکتر 
گذشته  از  برنامه  این  گفت:  کشوری،  مکمل یاری  وضعیت 
طبق  و  است  می شده  اجرا  کشور  بهداشتی  شبکه های  در 
از  مختلف،  سنی  گروه های  برای  کشوری  دستورالعمل  یک 
مکمل های قطره ویتامین A D در نوزادان و همچنین قطره آهن 
اسید  مکمل  کلسیم،  مکمل   ،D ویتامین  مکمل  تا  نوزادان  در 

فولیک در زنان باردار و... اجرایی است.
وی افزود: اخیرا در دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت 
بازنگری  تغذیه مردم مورد  با وضعیت  متناسب  را  برنامه  این 
قرار دادیم چنانچه برای برخی گروه های سنی پیشنهاد افزودن 

برخی مکمل ها را داشتیم.
بازنگری اجرای برنامه مکمل یاری در شبکه های بهداشتی

وی درباره جزئیات بازنگری در اجرای برنامه مکمل یاری در 
اخیر  اتفاق طی یک سال  این  بیان کرد:  بهداشتی،  شبکه های 
بود  صورت  این  به  خدمات  این  از  پیش  است؛  شده  انجام 

که برای برخی گروه های سنی در برنامه مکمل یاری کشوری 
مثال  عنوان  به  بود؛  نشده  پیش بینی  مکملی  ارائه  هیچگونه 
برای گروه سنی ۲ تا ۵ سال در برنامه ملی مکمل یاری چیزی 
بحث  و   D ویتامین  کمبود  به  توجه  با  و  بود  نشده  پیش بینی 
تقویت سیستم ایمنی و کمبود آهن در این گروه سنی، پیشنهاد 
دادیم که برای این گروه سنی مکمل یاری ویتامین D، آهن و 
استفاده از مگادوزهای ویتامین A برای بالابردن سیستم ایمنی 
انجام شود که این برنامه تا حد زیادی پیشرفت داشته است و 

طی مدت آتی اجرایی خواهد شد.

محدودیت منابع در گسترش برنامه مکمل یاری
وی با اشاره به مشکل محدودیت منابع در بخش مکمل یاری، 
 ۱۰۰ برنامه  نمی دهد  اجازه  مشکل  این  متاسفانه  داد:  توضیح 
درصد با قوت انجام شود هرچند که برنامه مکمل یاری در اکثر 
با پوشش بالای ۵۰ درصد  دانشگاه های علوم پزشکی کشور 
برنامه و بودجه  انتظار داریم سازمان  اما،  انجام است  درحال 
در قالب برنامه های متعدد در این بخش یاری رسانی کند که 
بتوانیم برنامه مکمل یاری را با قدرت بیشتری نسبت به سالیان 

قبل انجام دهیم.
اهمیت آموزش در رفع کمبود مواد مغذی

او با تاکید بر اینکه مکمل یاری یک استراتژی کوتاه مدت برای 
برطرف کردن کمبودهای مواد مغذی در جامعه است، تصریح 
افراد جامعه را  بین  اگر بخواهیم کمبود مواد مغذی در  کرد: 
برطرف کنیم باید حتما آموزش تغذیه و سبک زندگی سالم را 
در جامعه تقویت کنیم و به سراغ غنی سازی مواد غذایی برویم 
که خوشبختانه غنی سازی آرد با آهن و اسیدفولیک از سالیان 
قبل شروع شده است و ادامه دارد؛ البته به دنبال این هستیم که 
پس از سالیان متمادی که از اجرای این برنامه گذشته است، 
یک بازنگری در اجرای برنامه انجام دهیم تا اگر تغییراتی در 

اجرای برنامه لازم است آنها را لحاظ کنیم.

مدیرکل دفتر توانمندسازی خانواده و بانوان سرپرست خانوار 
سازمان بهزیستی از هدایت ۱۴ هزار بانوی سرپرست خانوار 
این  بیماری های صعب العلاج تحت پوشش خدمات  به  مبتلا 
سازمان به صندوق حمایت از بیماران خاص و صعب العلاج 

خبر داد.
نرجس خاتون اسعدی در این باره اظهار کرد: ۲۷۷ هزار زن 
سرپرست خانوار با بعد خانواری ۶۱۶ هزار نفر تحت پوشش 
سرپرست  زنان  اینکه  به  باتوجه  هستند.  بهزیستی  سازمان 
خانوار علاوه بر نقش  مادری، نقش پدری را هم ایفا می کنند، 
فشار بر جسم و روان این افراد در مقایسه با زنان دیگر بیشتر 
بیشتر  نیز  آنها  در  درمان  هزینه های  کمک  به  نیاز  بالطبع  و 
برنامه  اجرای  به  اشاره  با  راستا  همین  در  بود.وی  خواهد 
سلامت جسمی زنان سرپرست خانوار تحت پوشش به عنوان 
یکی از فعالیت های اصلی دفتر، بیان کرد: با توجه به اهمیت 
بانوان سرپرست خانوار تحت پوشش به عنوان تنها  سلامت 

سرپرست خانواده، هر ساله اعتباری از سوی بهزیستی کشور 
به عنوان کمک هزینه سلامت جهت تشخیص و  استان ها  به 

درمان بیماری های بانوان اختصاص می یابد.
وی افزود: همچنین به منظور ارتقای وضعیت سلامت بانوان 
سرپرست خانوار تحت پوشش تفاهم نامه همکاری با معاونت 
بهداشت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی به مدت 
که  این سوال  به  پاسخ  در  است.اسعدی  منعقد شده  سال   ۲
و  خاص  بیماران  از  حمایت  صندوق  راه اندازی  به  باتوجه 
صعب العلاج، در حال حاضر چه تعداد از مددجویان در این 
بانوی  هزار   ۱۴ حدود  داد:  توضیح  هستند،  عضو  صندوق 
تحت  العلاج  صعب  بیماری های  به  مبتلا  خانوار  سرپرست 
پوشش خدمات این سازمان هستند که طی مکاتبات متعدد با 
بهزیستی استان ها هدایت آنان به صندوق حمایت از بیماران 
وی،  گفته  است.به  گرفته  قرار  تأکید  مورد  صعب العلاج 
سرطان برست، سرطان دهانه رحم، سرطان روده، فشار خون 
بالا و دیابت بیشترین شیوع بیماری های میان زنان سرپرست 

خانوار تحت پوشش سازمان است.
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بانک ها همچنان وام ساخت نمی دهند
موانع  از  یکی  بانکی  تسهیلات  پرداخت  روند  بودن  کند 
باید  دولت  که  است  مسکن  ملی  نهضت  راه  سر  بر  اصلی 

پیگیری های جدی در این راستا انجام دهد.
به  مسکن  تولید  جهش  قانون  به  عمل  راستای  در  بانک ها   
در  متأسفانه  اما  می شوند  محسوب  مهم  متولی  یک  عنوان 
زمینه اعطای وام مسکن در قالب قانون جهش تولید مسکن 
را  بانک ها  قانون  این  در  مجلس  البته  نکردند  عمل  موفق 
موظف کرده بود که سالانه ۲۰ درصد از اعتبارات خود را 
آمار  اساس  بر  که  حالی  در  کنند  مسکن  وام  اعطای  صرف 
منتشرشده از سوی بانک ها به نظر می رسد آنها عملکرد خیلی 

ضعیفی در این زمینه داشتند.
مسکن  وام دهی  عدم  وضعیت  از  بسیاری  گلایه های  مردم 
قیمت مسکن  با  تسهیلات  تناسب  از گرانی و عدم  و  داشته 
ناراضی هستند، در تهران متوسط قیمت آپارتمان بیش از ۸۰ 
 ۲۰ ماهی  پرداخت  توان  زوجی  اگر  و  است  تومان  میلیون 
یک  تنها  می تواند  تازه  باشد  داشته  را  قسط  تومان  میلیون 
در  آپارتمان  قیمت  سوم  یک  که  بگیرند  وام  تومان  میلیارد 

مناطق پایین شهر است.
مبلغ  درصد   ۷۰ از  بیش  اقتصادی  پیشرفته  کشورهای  در 
مسکن را وام، آن هم به صورت بلند مدت با نرخ بهره کم 
در اختیار مردم قرار می دهند که مردم دغدغه تأمین مسکن 
بانک  آمار  و  موجود  شرایط  به  توجه  با  اما  باشند  نداشته 
نیازمندان قرار  اینکه در اختیار  ایران وام به جای  مرکزی در 
گیرد به صورت ناجوانمردانه بین دلالان و سودا گران توزیع 

می شود.
هنوز  اما  می گذرد  سیزدهم  دولت  عمر  از  سال  دو  بیش از 
در  مسکونی  واحد  میلیون   ۴ ساخت  وعده  شدن  اجرایی 
هاله ای از ابهام به سر می برد. برخی از کارشناسان مربوط به 
حوزه مسکن و شهرسازی نیز ادعا می کنند که هدف گذاری 
بلکه  نیست  تنها شدنی  نه  میلیون مسکن  ساخت سالانه یک 
آنها  نیست؛  مهیا  نیز  تولید  حداقل های  آن  ساخت  برای 
موجود  وضع  مقصر  دنبال  اینکه  جای  به  دولت  معتقدند 
باشد باید وظایف خود را در ساخت واحدهای مسکونی به 

درستی انجام دهد.
بانکی  با توجه به بی اعتنایی شبکه  به گزارش خبرنگار مهر، 
نسبت به قانون و عدم پیروی از آن و همچنین با عنایت به 
اینکه بخشی از وظیفه ی تأمین مالی مهمترین وعده دولت که 
ساخت سالیانه یک میلیون مسکن است بر دوش بانک هاست، 
بی توجه  مهم  این  به  نسبت  بانک ها  که  زمانی  تا  نمی توان 

هستند، انتظار داشت که این وعده عملی شود.
بانک ها باید پای کار بیایند

اجرای  راستای  در  سیزدهم  دولت  بماند  ناگفته  نباید  البته 
همکاری  به  نیاز  مسکن  ملی  نهضت  میلیون طرح   ۴ ساخت 
ارگان و نهادهای دیگر دارد که بانک ها در خصوص وام دهی 
در  مهمی  نقش  ساز  و  ساخت  هزینه  کمک  برای  مردم  به 

اجرای قانون جهش تولید مسکن دارند.
مطابق ماده ۴ قانون جهش تولید مسکن ابلاغ شده در تاریخ 
بانکی  غیر  اعتباری  و مؤسسات  بانک ها   ،۱۴۰۰ ۳۰ شهریور 
تسهیلات  از  درصد  بیست  حداقل  که  بودند  شده  مکلف 
مصوب  سود  نرخ  با  را  سال  هر  در  بانکی  نظام  پرداختی 

شورای پول و اعتبار به بخش مسکن اختصاص دهند.
آمارها نشان می دهند که از زمان ابلاغ این قانون تا فروردین 
به  بانک  دو  تنها  مالی،  مؤسسه  و  بانک   ۲۷ میان  از   ،۱۴۰۲
مقدار  و  کرده اند  تمکین  مسکن  تولید  جهش  قانون   ۴ ماده 
تسهیلات پرداخت شده از سوی آن ها در بخش مسکن تطابق 
۱۰۰ درصدی با میزان قانونی داشته است. از میان ۲۵ بانک 
در  مسکن  بانک  عملکرد  تنها  نیز،  دیگر  اعتباری  مؤسسه  و 
تکلیف  قانون  که  آنچه  با  مسکن  بخش  به  تسهیلات  اعطای 
درصد(   ۸۰ )تقریباً  دارد  درصد   ۵۰ بالای  تطابق  بود  کرده 
بانک و مؤسسه دیگر در زمینه  و درصد تطابق عملکرد ۲۴ 

پرداخت وام در حوزه مسکن به ۵۰ درصد هم نمی رسد!
مسکن  ملی  نهضت  تسهیلات  پرداخت  در  بانک ها  کم کاری 
موجب شد که بخشی از منابع این طرح در قالب تسهیلات 
شاهد  تا  شده  سبب  بانک ها  التزام  عدم  و  شود  تأمین  باید 
وقفه در اجرای این ابر پروژه دولت سیزدهم در کشور باشیم 
به  بانک های موجب ضرر  با  دولت  کردن  مدارا  این  البته  و 
حوزه ساخت و ساز کشور شده است زیرا که سرعت ساخت 
و ساز در کشور کند پیش رود. البته عدم جریمه شدن بانک ها 
نشان می دهد که دولت جدیتی به سرعت دادن به ساخت و 
ساز و اجرای طرح نهضت ملی مسکن ندارد و تا زمانی که 

وام دهی  به  تمایلی  بانک ها  نشود  اجرا  قانون  و  جریمه  این 
نخواهند داشت و به تکالیفشان قطعاً عمل نخواهند کرد.

بهانه تراشی بانک ها در راستای وام مسکن
محاسبات  و  بودجه  برنامه  کمیسیون  عضو  همتی  حسن 
با خبرنگار مهر درباره  مجلس شورای اسلامی در گفت وگو 
دلیل عدم تمکین بانک ها از قانون جهش تولید مسکن مجلس 
ما  بانک های  امروز  گفت:  مسکن  تسهیلات  اعطای  عدم  و 
به  را  وام ها  این  گاهاً  و  نمی کنند  اعطا  را  مسکن  تسهیلات 
افرادی که سفارش شده اند پرداخت می کنند و به مردم وامی 
وام  حتی  که  شده  حاد  به حدی  شرایط  نمی کنند.  پرداخت 

ازدواج را هم پرداخت نمی کنند.
حال  در  بانک ها  داد:  ادامه  یازدهم  مجلس  نماینده  این 
تسهیلات  و  مسکن  تسهیلات  ازدواج،  اشتغال،  وام  حاضر 
فرزندآوری را پرداخت نمی کنند. در این شرایط سوال من از 
رئیس کل بانک مرکزی این است که بانک ها به چه کسانی و 
تحت چه شرایطی وام اعطا می کنند. بانک ها همیشه این بهانه 
تسهیلات مسکن  پرداخت  برای  اعتبار لازم  که  می آورند  را 
را در اختیار ندارند، در این شرایط که آنها اعتباری ندارند 
اصلًا چرا باید در ساختار وجود داشته باشند. در این شرایط 
از تمام بانک ها گله مند هستیم که چرا مشکلات مالی مردم 
در حیطه مسکن را حل نمی کنند؟ مردم از جهات مختلف از 

جمله اقتصادی و مالی تحت فشار شدیدی هستند.
را  مسکن  تولید  جهش  قانون  مجلس  افزود:  ادامه  در  وی 
فقط  که  کرد  اعلام  مسکن  بحران  برای حل  و  کرد  مصوب 
اعطای  و  زمین  و  آزادسازی  جمله  از  طریق  دو  از  می توان 
سمت  یک  که  بانک ها  وقتی  کرد.  حل  را  مشکل  این  وام 
خرید  و  ساخت  تسهیلات  پرداخت  به  اقدام  هستند  ماجرا 
قانون  این  که  باشیم  داشته  انتظار  نباید  نمی کنند  مسکن 
ازدواج  می خواهند  که  امروز جوانانی  اجرایی شود.  مجلس 
کنند حداقل باید یک میلیارد سرمایه داشته باشند که بتوانند 
یک زمین بخرند تا بتوانند در آن شروع به خانه سازی کنند. 
جوانان در این شرایط هیچ گونه منابع مالی در اختیار ندارند 
چطور باید آنها را ترغیب به ازدواج و تشکیل خانواده کنیم.

همتی در ادامه افزود: ما باید برای رونق نهضت تولید مسکن 
تسهیلات ارزان قیمت در اختیار مردم و جوانان قرار بدهیم. 
در صورتی که این تسهیلات در اختیار آن ها قرار داده نشود 
عملًا اتفاقی در زمینه حل مشکلات اقتصادی کسانی که خانه 
ندارند و جوانانی که می خواهند ازدواج کنند، نمی افتد، در 

نهایت هم این قانون مجلس هم روی زمین خواهد ماند.
بانک ها در  آماری که درباره  اگر  داد:  ادامه توضیح  وی در 
باشد،  درست  منتشر شده  به جوانان  تسهیلات  اعطای  زمینه 
منابع  تخصیص  به  علاقه  بانک ها  که  است  این  دهنده  نشان 
قانون  اساس  بر  که  حالی  در  ندارند  مسکن  حوزه  به  خود 
مجلس مصوب شده که هر سال ۲۰ درصد از اعتبارات خود 
مردم  برای  کنند.بانک ها  مسکن  تسهیلات  اعطای  صرف  را 
اعتبار پول و وام ندارند که به آنها وام کافی برای خرید یا 
افراد  و  کارکنان  برای  ولی  بدهند  تخصیص  مسکن  ساخت 

صاحب نفوذ اعتبار دارند و دچار ناترازی مالی نیستند.
وزیر ناراضی از وضعیت وام دهی بانک ها

گفت وگوی  یک  در  اخیراً  در  خاندوزی  احسان  سید 
تلویزیونی در مورد وضعیت نامناسب پرداخت وام های خرد، 
گفت:: یکی از بزرگترین نارضایتی ها همین است که با اعمال 
معطل  وام  اخذ  در  مردم  از  بسیاری  ترازنامه،  رشد  سقف 
مانده اند. تاکید ما این است که حداقل در مورد وام های خرد 
مردم که نیازهای ضروری و فوری است و اعدادی در حد 
۵۰ تا ۱۰۰ میلیون تومان را شامل می شود که بعضاً همین رقم 
می تواند گره زندگی ای را بگشاید، بانک مرکزی کمک کند.

در  که  کند  ابلاغ  رسماً  مرکزی  بانک  امیدواریم  گفت:  وی 
فوریت  با  بانک ها  مردمی،  تسهیلات  خرد  وام های  سقف 

بیشتری این نیاز را برآورده کنند.
تذکر بذرپاش به بانک ها برای وام

مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی در روز چهارشنبه )۳ 
آبان( در حاشیه جلسه هیئت دولت، گفت: در بحث بانک ها 
پرداخت  تسهیلات  آن  از  قبل  سال  دو  اندازه  به  ماه   ۵ طی 
شده و رشد داشتیم، ولی تکلیف بیش از این است، عملکرد 
بانک مرکزی و  از رئیس کل  نیست.  بانک ها رضایت بخش 
وزیر اقتصاد خواستم و تلاش های زیادی شد. بعد از جلسه 
برگزار شد و دو روز گذشته  شورای عالی مسکن ۴ جلسه 

عملکرد تک تک بانک ها، ارزیابی شد.
بذرپاش با بیان اینکه عملکرد بانک های خصوصی در نهضت 
ملی مسکن تقریباً صفر بوده است، گفت: بانک های خصوصی 
وظیفه ملی برعهده دارند. سپرده مردم که در اختیارشان است 

را باید برای پروژه های ملی بیاورند.
بانک ها تمایلی به اعطای تسهیلات مسکن ندارند

به گزارش خبرنگار مهر، کند بودن روند پرداخت تسهیلات 
مسکن  ملی  نهضت  راه  سر  بر  جدی  موانع  از  یکی  بانکی 
که  است  سمت  این  به  بیشتر  بانک ها  تمایل  البته  است، 
که  مشارکت  یا  و  تجارت  خرید،  برای  را  خود  تسهیلات 
دوره بازپرداخت آن بلندمدت نیست پرداخت کنند و خیلی 

به طرح های بلندمدت مانند مسکن تمایلی ندارند.
تولید  جهش  قانون  که  است  حالی  در  این  بررسی ها  طبق 
مسکن، بانک ها را مکلف کرده که حداقل ۲۰ درصد از کل 
تسهیلات خود را به نهضت ملی مسکن اختصاص بدهند، اما 
رقم  این  امروز  اعتبار  نداشتن  از جمله  مختلف  بهانه های  به 
حتی ۵ درصد هم نیست.البته در راستای قانون جهش تولید 
این  برخلاف  اگر  و  شده اند  وام  پرداخت  به  مکلف  بانک ها 
همانطور  ولی  شوند  جریمه  باید  کنند  عمل  وظیفه  و  قانون 
بانکی را در این  که گفته شد دو سال است که دولت هیچ 
سعی  نیز  بانک ها  عملًا  و  است  نکرده  جریمه  خصوص 
می کنند که پول را در نزد خود نگه دارند به جای آنکه آن را 
برای توسعه کشور به کار برند.برای تولید مسکن و بازسازی 
بافت های فرسوده دولت دچار مشکل منابع است، برای اینکه 
همکاری  نیازمند  بدانند  قانون  این  اجرای  به  ملزم  بانک ها 
وزیر راه و شهرسازی رئیس کل بانک مرکزی و دولت است.

رکوردهای  شاهد  کشور  صنعت  بخش  امسال  تابستان 
دلیل  به  موضوع  این  که  بود  تولید  رشد  در  کم نظیری 

تلاش های وزارت نیرو برای تأمین برق پایدار است.
 ۱۴۰۰ سال  در  گسترده  خاموشی های  تلخ  تجربه 
روند  این  بود.  زیان بار  صنعت  بخش  برای  به خصوص 
کشور  صنعتی  بخش  به خصوص  بخش ها  همه  نارضایتی 
سیزدهم  دولت  آنکه  تا  داشت  تداوم  بی برقی ها  از 
سکان امور را به دست گرفت و برای تأمین برق پایدار 

برنامهریزی کرد.
زمانی که علی اکبر محرابیان به عنوان وزیر نیرو در دولت 
رفع  برای  را  گسترده ای  تلاش  شد  منصوب  سیزدهم 

معضل خاموشی ها آغاز کرد.
نیروگاهی  برنامه هایی چه در زمینه توسعه  با تدوین  وی 
و چه انجام به موقع تعمیرات نیروگاهی و چه رفع موانع 
نیروگاه های موجود و چه در بخش مصرف با اختصاص 
پاداش توانست برق پایداری برای تابستان ۱۴۰۱ رقم زده 

و رضایت بخش های مختلف را رقم بزند.
این موفقیت در تأمین برق سال ۱۴۰۱ سبب شد وزارت 
تابستان  در  پایدار  برق  تأمین  برای  بیشتری  تلاش  نیرو 
۱۴۰۲ به کار ببندد. بر همین اساس اقدام ها در دو بخش 

مورد تأکید قرار گرفت.
بخش  برای  مصرف  مدیریت  اقدام های  نخست  بخش 
این  در  مصرف  مدیریت  آن  اساس  بر  که  بود  خانگی 
بیشتر  تشویق  برای  و  شد  واگذار  مردم  خود  به  بخش 
مردم طرحی به نام طرح سراسری پاداش مصرف معرفی 
شد که بر اساس آن همه مشترکان می توانستند به ازای هر 
دریافت  پاداش  تومان  هزار   ۲ تا  صرفه جویی  کیلووات 
کنند که این پاداش نسبت به سال ۱۴۰۱ چهار برابر شده 
رشد  باوجود  شد  سبب  خانکی  بخش  در  اقدام  بود.این 
این  در  مصرف  میزان  خانگی  مشترک  میلیون   ۲ حدود 
بخش بین یک تا ۲ درصد کاهش یابد که اقدام بی نظیری 
نیرو  وزارت  اقدام های  بود.اما  گذشته  سال های  در طول 
این  نه تنها هیچ خاموشی در  در بخش صنعتی سبب شد 
که  افتد  اتفاق  مصرف  رشد  بلکه  باشیم؛  نداشته  بخش 
جهش های زیادی در بخش تولید و صادرات را به همراه 
داشت.وزارت نیرو برای تأمین برق پایدار بخش صنعت 
برق  تأمین  طرح های  اختصاص  هم  و  بهینه  مدیریت  هم 
سال  در  کرد.براین اساس  دنبال  را  صنایع  خود  توسط 
۱۴۰۲ نسبت به ۱۴۰۰ میزان برقی که به صنایع داده شده 

۲۵ درصد رشد کرد.
بررسی روند مصرف برق در بخش صنعتی نشان می دهد 
رشد مصرف در این بخش در سال ۱۴۰۲ نسبت به سال 

۱۳۹۴ رشد خیلی خوبی یافته است.
رقم   ۱۳۹۴ سال  در  حالی  در  صنایع  برق  مصرف  میزان 
۲۸ هزار و ۷۵۸ مگاوات بوده این میزان در سال ۱۴۰۲ به 
۴۶ هزار و ۱۱۴ مگاوات افزایش یافته که نشان از رونق 
مصرف  مجموع  این  است.البته  کشور  در  صنعتی  تولید 
انرژی  میزان  بخواهیم  اگر  و  شد  انجام  که  است  برقی 
محاسبه  را  تولید شده  بیشتر   ۱۴۰۰ به  نسبت  که  خاصی 
کنیم تا ۹۰ درصد انرژی اضافه تولید شده در سال ۱۴۰۲ 
نسبت به ۱۴۰۰ خاص تر به سمت صنایع رفته و این امر 
آمارهای گسترده ای که از جهش تولید و جهش صادرات 
دیده می شود ناشی از همین رشد اختصاص برق به بخش 
صنعتی در سال رونق تولید است که وزارت نیرو مجدانه 
آن را اجرایی کرد.همچنین الزام صنایع به احداث نیروگاه 
که سه نیروگاه از این محل در مدار تولید قرار گرفت و 
افزایش حدود ۸ هزار مگاواتی ظرفیت تولید برق سبب 
تأمین  وضعیت  از  صنایع  و صاحبان  مردم  رضایت مندی 

برق شد.

بار اصلی تامین مالی تولید و رفع نیازهای 
مردم بر دوش شبکه بانکی است

رفع  و  پیشرفت ها  از  بسیاری  کرد:  تاکید  اقتصاد  وزیر 
ضعیف  و  متوسط  طبقات  جانب  از  هم  مردمی  نیازهای 
حرفه ای  فعالان  و  تولیدکنندگان  جانب  از  هم  و  جامعه 
احسان  است.»سید  کشور  بانکی  شبکه  دوش  بر  اقتصاد 
بانک  ارشد  مدیران  همایش  حاشیه  در  خاندوزی« 
از  رونمایی  خصوص  در  خبرنگاران،  جمع  در  ملت، 
تسهیلات  ویژه  به  ملت  بانک  فناورانه  محصول  چندین 
خود  ارزیابی  و  پیشخوان  دفاتر  طریق  از  غیرحضوری 
اظهار کرد: یکی از اهدافی که در دولت و با تاکید رییس 
جمهور، بسیار مکرر بر آن اصرار می شود، مساله دسترسی 
و  تسهیلات  در  عدالت گستری  و  مردم  مختلف  طبقات 
خدمات بانکی است.وی افزود: امروز در ادبیات جهانی 
تاکید  و  تمرکز  مالی  شمول  شاخص های  عنوان  تحت 
در  ولو  مختلف  گروه های  که  می شود  این  بر  ویژه ای 
به  کم هزینه  و  سریع  بتوانند  باشند،  کشور  نقاط  اقصی 
شبکه تامین مالی کشور متصل شوند و اتفاقی که امروز 
در بانک ملت افتاده است، کمک کننده همان هدفی است 
که در مورد بانک ها در هیات دولت مطرح شده و به نظر 
می رسد رضایتمندی خوبی هم برای عامه مردم و طبقات 

مختلف در شهرها و روستاهای کشور خواهد داشت.
پیشخوان های  ظرفیت  از  استفاده  گفت:  اقتصاد  وزیر 
دولت در تمام استان ها به عنوان یک ابتکار سیاستی واقعا 
می کند  فراهم  را  فرصت  این  که  است  ارج گذاری  قابل 
که مردم بدون اینکه نیاز داشته باشند در آن منطقه حتما 
و  کرده  مراجعه  باشد،  داشته  حضور  بانک  از  شعبه ای 
توجه  با  کرد:  بیان  کنند.خاندوزی  دریافت  را  خدمات 
به اینکه بار بسیاری از پیشرفت ها و رفع نیازهای مردمی 
از  هم  و  جامعه  ضعیف  و  متوسط  طبقات  جانب  از  هم 
دوش  بر  اقتصاد  حرفه ای  فعالان  و  تولیدکنندگان  جانب 
شبکه بانکی کشور است، از این فرصت استفاده کرده و 
دوستان  سوی  از  گاهی  اگر  اینکه  و  می گویم  خداقوت 
ارج گذاری  کافی  اندازه  به  یا  و  می شود  ناملایماتی 
محکم  و  قدرت  با  و  نکند  کم  آنها  انرژی  از  نمی شود، 
شبکه  عملکرد  تقویت  امیدواریم  دهند،  ادامه  قبل  از  تر 
حوزه  شاخص های  تمام  یابد،  استمرار  کشور  بانکی 
ارزآوری،  و  صادرات  اشتغال،  کشور؛  اقتصادی  رشد 
ما در  بر دوش همکاران   ... نیازهای مردم و  مالی  تامین 
شبکه بانکی است که از همین جا به همه آنها خداقوت 

می گویم.

رشدهای کم نظیر بخش صنعت مدیون 

تلاش های وزارت نیرو در تأمین برق
 4 اقدامی که بازار مرغ

 را با ثبات کرد

شود  ثبات  با  مرغ  بازار  وضعیت  تا  شده  انجام  اقدام   ۴
تامین  بر  علاوه  سال  پایان  تا  است  شده  پیش بینی  و 
بازار، ذخایر  پایداری در  به  نیاز داخل کشور و رسیدن 

استراتژیک هم از محل تولید داخل انجام شود.
از صف های  دیگر  و  دارد  ثبات  مرغ  بازار  روزها  این   
شد،  بسته می  دولتی  مرغ  خرید  برای  زمانی  که  طویلی 
ستاد  مصوب  نرخ  محدوده  در  قیمت ها  نیست،  اثری 
دارد،  وجود  هم  بازار  در  فراوانی  و  است  بازار  تنظیم 
پیش بینی ها هم حاکی از افزایش تولید در ماه های آینده 
به حدی که شرکت پشتیبانی امور دام کشور برای جمع 
آوری مرغ مازاد باید خود را آماده کند، کارشناسان حتی 
ظرفیت  برود  پیش  خوبی  به  شرایط  اگر  باورند  این  بر 

صادرات مرغ هم وجود دارد.
طبق آمار وزارت جهاد کشاورزی سالانه بین  ۲.۵ تا ۲.۷ 
میلیون تن گوشت مرغ در کشور تولید و به بازار داخلی 
عرضه می شود و ظرفیت تولید تا سه میلیون تن هم وجود 
استفاده  کشور  تولید  های  ظرفیت  همه  از  اگر  که  دارد 

شود،  می توان صادرات انجام داد.
*پیش بینی تداوم ثبات قیمت مرغ در بازار

مرغداران  سراسری  اتحادی  مدیرعامل  ابراهیمی  علی 
گوشتی کشور از تداوم ثبات قیمت مرغ زنده و گوشت 
تولید  به حجم  با توجه  بازار خبر داد و گفت:   مرغ در 
و عرضه آن در بازار این روند فعلا ادامه خواهد داشت.

زنده  مرغ  کیلوگرم  هر  قیمت  اکنون  داشت:  اظهار  وی 
 ۵۷ تا   ۵۴ بین  میانگین  طور  به  تولیدی  واحدهای  درب 
مرغ  گوشت  قیمت  ثبات  باعث  که  است  تومان  هزار 
قیمت  اکنون  که  طوری  به  است  شده  مصرف  بازار  در 
به  هزارتومان    ۸۵ تا   ۷۵ بین  مرغ  گوشت  کیلوگرم  هر 

فروش می رسد.
گوشتی  مرغداران  سراسری  اتحادیه  مدیرعامل  گفته  به 
متوازن  تقریبا  تقاضا  و  عرضه  اخیر  ماه  سه  طی  کشور، 

بوده و قیمت ها تغییر چندانی نداشته است.
*دلایل ثبات قیمت مرغ در بازار

1- افزایش تولید
افزایش جوجه ریزی و تولید  یکی از عواملی بود که به 
قطعه جوجه  میلیون   ۱۳۰ ماهانه  کرد،  کمک  بازار  ثبات 
ریزی می شود که  می تواند نیاز کشور را به راحتی تامین 

کند، کشور سالانه ۲.۵ میلیون تن نیاز به مرغ دارد.
مدیر عامل اتحادیه مرغداران گوشتی کشور گفت:  جوجه 
ریزی ها از خرداد ماه ماهانه ۱۳۰ میلیون قطعه بوده است 
که تولید نه تنها کاملا نیاز کشور را بر طرف می کند بلکه 
در ماههای آینده باید شرکت پشتیبانی امور دام کشور هم 

خود را آماده خرید مرغ مازاد کند.
2- تامین به موقع نهاده

عواملی  دیگر  از  مرغداران  نهاده ای  نیاز  موقع  به  تامین 
بود که به ثبات بازار مرغ کمک کرد، وضعیت توزیع در 
تعدیل  بازار  این  قیمت ها در  بهتر شد و  بازارگاه  سامانه 
کیلو  هر  قیمت  مرغ،  صنعت  فعالان  گفته  به  اکنون  شد 
ذرت  کیلو  هر  و  تومان   ۱۵۰ و  هزار   ۲۰ سویا  کنجاله 
۱۱ هزار و ۳۰۰ تومان فروخته  می شود در حالی که پیش 
تومان هم  به کیلویی ۴۰ هزار  بازار های سیاه  این در  از 

رسیده بود.
3- ساماندهی بازار

ساماندهی بازار نسبت به قبل بهتر شد و با شبکه های غیر 
مجاز هم برخورد قانونی شد که منجر به کاهش واسطه ها 
و دلالی در بازار مرغ شد، پیش از این اختلاف قیمتی که 
واسطه ها  پررنگ  به حضور  داشت،  مرغ وجود  بازار  در 
حتی در مراکز توزیع اصلی منجر می شد و قیمت ها را در 

بازار به صورت غیر قانونی افزایش می داد.
تر  پیش  که  بود  مراکز  این  از  یکی  تهران  بهمن  میدان 
که  بودیم  شاهد  را  غیره  و  دلالان  به  قانونی  غیر  توزیع 

اکنون این مراکز ساماندهی شده است.
4- واردات تخم مرغ نطفه دار

این محصول،  امسال  ماه  از خرداد  بازار  تنظیم  به منظور 
ماهانه یک تا سه میلیون قطعه تخم مرغ نطفه دار و جوجه 
یکروزه وارد کشور شد، اما با توجه به افت قیمت مرغ 
مهرماه  و  در شهریورماه  یکروزه  و همچنین جوجه  زنده 
برای  نیاز  و  تقاضا  افزایش  با  که  شده  متوقف  واردات 

ماه های آینده دوباره از سرگرفته خواهد شد.
*پیش بینی وضعیت تولید مرغ تا پایان سال

علی نیازی کارشناس و فعال حوزه دامداری به خبرنگار 
به  نیز استان  های گرمسیر  از مهرماه  اکنون  فارس گفت:  
دلیل خنک  شدن هوا مبادرت به جوجه ریزی کرده اند و 
با بهبود وضعیت تامین نهاده های طیور مخصوصا کنجاله 
افزایش  به جوجه ریزی  تمایل  بازارگاه،  سامانه  در  سویا 

خواهد یافت.
این کارشناس تاکید کرد: که به دلیل بالا بودن هزینه های 
داشته  بخش  ابن  از  هم  حمایت هایی  باید  دولت  تولید 
باشد که هر کیلو مرغ حدود ۶۰ هزار تومان هزینه دارد 
و تولیدکنندگان به  ازای هر کیلوگرم از این محصول بین 

۳ تا ۶ هزار تومان زیر قیمت تمام شده عرضه می کنند.
و  تولید  پایداری  از  اخیرا  هم  کشاورزی  جهاد  وزیر 
بازار مرغ خبر داده و گفته است:  تولید  باثبات  وضعیت 
قراردادی انجام می شود و برنامه دولت این است که بازار 
مبارک  ماه  و  جدید  سال  آغاز  برای  را   گوشت  و  مرغ 

رمضان در وضعیت باثبات نگه دارد.
به  و  دارد  را  خود  الزامات  بازار  است،  مسلم  آنچه  اما 
نمی تابد  بر  را  دستوری  های  قیمت  شده  ثابت  تجربه 
بنابراین دولت برای تثبیت وضعیت آرام بازار، باید تامین 
تولید  تا  دهد  ادامه  را  تولید  افزایش  و  نهاده  موقع  به 

کنندگان با دلگرمی بیشتری به تولید ادامه دهند.

واردات ۱۴ هزار حلقه تایر پس از کاهش سود بازرگانی

 فعالان صنعت: تعرفه مواد اولیه هم کاهش یابد
به دنبال کاهش سود بازرگانی تایرهای سواری به شش درصد 
)صرفاً تا پایان سال جاری(، طبق اعلام رئیس گمرک ایران، 
از  کوتاهی  زمان  مدت  در  سواری  لاستیک  حلقه  هزار   ۱۴
این  تزریق  با  است،  شده  کشور  وارد  و  ترخیص  گمرکات 
تعداد تایر به بازار به نظر می رسد که مشکلات قیمتی ناشی از 

کمبود تایر در بازار مرتفع شود.
به  هیات وزیران در جلسه ای  ماه سال جاری  مهر  پایان  در   
اصل  استناد  به  و  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  پیشنهاد 
سود  که  کرد  تصویب  اسلامی  اساسی جمهوری  قانون   ۱۳۸
بازرگانی انواع لاستیک خودروی سواری تا پایان سال ۱۴۰۲ 

به شش درصد کاهش پیدا کند.
به عبارت دقیق تر، بر اساس این مصوبه سود بازرگانی انواع 
لاستیک خودروی سواری صرفاً تا پایان سال ۱۴۰۲، به میزان 

شش درصد )۶%( تعیین می شود.
بر این اساس تا پایان امسال، ماخذ اخذ سود بازرگانی واردات 

لاستیک سواری به کشور شش درصد خواهد بود.
تاریخ ۲۹  این مصوبه توسط معاون اول رئیس جمهوری در 
تجارت،  و  معدن  صنعت،  وزارت  به  جاری  سال  ماه  مهر 
بودجه  و  برنامه  سازمان  و  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزارت 

کشور ابلاغ شده است.
گفتنی است که پیش از این، میزان تعرفه حقوق ورودی این 
کالاها شامل حقوق گمرکی معادل چهار درصدِ ارزش گمرکی 
با  که  است  بوده  درصدی   ۲۸ بازرگانی  سود  علاوه   به   کالا 
کاهش سود بازرگانی به شش درصد، تعرفه ورودی این کالاها 

با کاهش ۲۲ درصدی همراه خواهد بود.
دولت  حمایتی  اقدامات  از  دولت  سخنگوی  این،  از  پیش 
برای افزایش میزان تولید داخلی این محصول و کاهش هزینه 
تایرهای وارداتی خودروهای سواری به منظور رفع نیاز کشور 

خبر داده بود.

دارایی  و  اقتصادی  امور  وزارت  مصوبه،  این  ابلاغ  دنبال  به  
بخشنامه تصویب نامه تعیین سود بازرگانی لاستیک خودروی 

سواری را به گمرک جمهوری اسلامی ایران در تاریخ ۴ آبان 
ماه ابلاغ کرد.

در این بخشنامه که توسط علیرضا صدری خواه- مدیرکل دفتر 
پیوست  به   « که  است  آمده  شده،  صادر  و  امضا  صادرات- 
سود  ماخذ  »تامین  خصوص  در  وزیران  هیات  تصویب نامه 
بازرگانی انواع لاستیک خودروی سواری صرفا تا پایان سال 
ذیل جهت  تعرفه های  شرح  به  درصد،  میزان شش  به   ۱۴۰۲
ارسال  مقررات  سایر  کامل  رعایت  با  لازم  اقدام  و  اطلاع 

می شود:
کاهش سود بازرگانی موثر واقع شد

محمد رضوانی فر-رئیس کل گمرک ایران- با بیان اینکه پس 

هزار   ۱۴ درصد،  به شش  لاستیک  بازرگانی  سود  کاهش  از 
حلقه لاستیک سواری به وزن ۹۰۷ تن در مدت زمان کوتاهی 
وارد  و  ترخیص  از گمرکات  ابلاغ مصوبه مذکور،  تاریخ  از 

کشور شده است.
این معاون وزیر اقتصاد افزود: پس از کاهش سود بازرگانی 
به  مراتب  وزیران،  هیات  مصوبه  اساس  بر  سواری  لاستیک 
تمامی گمرکات ابلاغ و مقرر شده که ترخیص این کالا، بنا بر 

سود بازرگانی جدید انجام شود.
بدین ترتیب به نظر می رسد با اقدامات حمایتی که سخنگوی 
دولت وعده آن را داده بود و این کاهش تعرفه که منجر به 
تزریق این تعداد تایر به بازار داخل شده است و با تداوم روند 
واردات و ترخیص ها، مشکلاتی که اخیرا بازار تایر خودروها 
به سبب کمبود عرضه لاستیک خودرو،  با آن مواجه بوده و 
بازار  افزایش قیمت این کالا در  حضور دلالان این حوزه و 

پررنگ تر شده بود، مرتفع شود و بازار به تعادل برسد.
می تواند  مواداولیه  واردات  تعرفه  حذف  یا  کاهش 

کمک حال صنعت و بازار تایر باشد
در این رابطه، جمال میرازیی-رئیس انجمن صنفی صنعت تایر 
ایران- در گفت وگو با ایسنا، تاکید کرد: کاهش تعرفه واردت 
تایر به تنهایی مشکلی از صنعت تایر حل نخواهد کرد؛ چرا که 
می شود،  تامین  از خارج  و  است  وارداتی  که  مواداولیه  نرخ 
اگر  که  است  این  ما  انتظار  است.  جهانی  نرخ های  از  بالاتر 
تصمیم به کاهش تعرفه واردات تایر گرفته شده است، برای 

مواداولیه هم بایستی اتفاق بیفتد.
وی تصریح کرد: تعرفه مواداولیه صفر شود یا حداقل درصد 
قابل توجهی کاهش پیدا کند. اکثر مواداولیه ای که برای تولید 
همانطور  و  دارد  بالایی  تعرفه  می شود،  تامین  داخل  در  تایر 
که اشاره شد، قیمت آن ها در کشور بسیار بالاتر از نرخ های 

جهانی تمام می شود.
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استان هااستان ها
مراتع استان اردبیل
 در معرض تخریب

زرع  و  کشت  و  حصارکشی  بی رویه،  سازهای  و  ساخت   
غیرقانونی مراتع استان را در معرض تهدید جدی قرار داده و 
مراتع ییلاقی و قشلاقی در حال از دست دادن پوشش گیاهی 

و جاذبه های طبیعی و گردشگری است.
 تخریب مراتع ییلاقی و قشلاقی و جنگل های استان اردبیل در 
سال های اخیر روند نگران کننده ای یافته است. انواع ساخت 
در  و  زرع  و  کشت  درختان،  بریدن  غیرمجاز،  سازهای  و 
نهایت چرای بی رویه طبیعت منحصر بفرد استان اردبیل را در 
معرض خطر قرار داده است.نکته امید بخش اینکه در سال های 
اخیر حساسیت افکار عمومی به مساله صیانت و حفظ منابع 

طبیعی افزایش یافته است.
گشت  بر  علاوه  استان  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  کل  اداره 
و  پهبادها  از  طبیعی،  منابع  حفاظت  یگان  مستمر  بازرسی  و 
دوربین های هوشمند استفاده می کند تا طبیعت استان از دست 
فراموش  نباید  حال  عین  در  باشد.  امان  در  متصرفان  تعدی 
کرد که عملیات احیای مراتع و اقداماتی از قبیل بذرکاری، 

کپه کاری و توزیع بذور مرتعی پاسخگوی تخریب نیست.
در استان اردبیل عوامل مختلفی در تخریب منابع طبیعی دخیل 
است که بنا به گفته کارشناسان، اینگونه تخریب هم از سوی 
دامداران، مسافران و گردشگران و به ویژه آفرودسوران و از 
بنا و  ، احداث  برای کشتزار  از سوی سودجویان  طرفی هم 
ساختمان صورت می گیرد. در برخی شهرستان های استان هم 
برخی از تخریب مراتع به بهانه سرمایه گذاری و رونق تولید 
اتفاق می افتد که جلوگیری از آن منجر به اختلافات و درگیری 

بین نیروهای یگان و برخی از مرتع داران می شود.
بیماری ها،  بادهای شدید، آفات و  بر این خشکسالی،  علاوه 
آتش سوزی، چرای زودهنگام و مازاد بر ظرفیت دام، تعجیل 
بی رویه  ، حضور  مرتع  از  دام  در خروج  تاخیر  و  ورود  در 
مسافران و گردشگران و بوته کنی از عوامل مهم تخریب مراتع 

استان اردبیل بشمار می رود.
در  ارزشمند  طبیعی  منابع  تخریب  سطح  افزایش  موازات  به 
به  باید  هم  طبیعی  منابع  کل  اداره  استان،  مراتع  و  جنگل ها 
گفته  به  شود.  مجهز  نوین  فن آوری های  و  انسانی  نیروی 
استان  آبخیزداری  منابع طبیعی و  ، مدیرکل  قلی زاده  محمود 
اردبیل، عرصه های ملی علاوه بر بازدید و گشت های مستمر 
۹۵ مامور یگان، به وسیله پهپادهای مجهز به دوربین های دارای 
زوم بالا کنترل می شود و در نتیجه هرگونه تغییر در جنگل ها 
و مراتع با تصاویر قبلی مقایسه شده و عوامل دخیل در تضییع 

این سرمایه ملی مورد پیگیرد قرار می گیرد.
وی با بیان اینکه در حال حاضر ۲ دستگاه پهباد برای حفاظت 
از منابع طبیعی به ویژه در مناطق سخت گذر استفاده می شود، 
اضافه کرد: دوربین های دیجیتال در مکان های خاص نیز تعبیه 
را رصد  اطراف خود  کیلومتری  شده که می تواند شعاع ۳۰ 
تخریب گران  و  قاچاقچیان  خودروی  پلاک  حتی  و  پایش  و 
طبیعت را با کیفیت بسیار خوب ثبت و ضبط کند. در عین 
حال برای حفاظت از منابع طبیعی نصب و خرید ۱۵ دستگاه 
دوربین هوشمند پیشنهاد شده که به محض اختصاص در نقاط 

مختلف مراتع استان تعبیه خواهد شد.
عمده تخریب مراتع مربوط به شهرستان بیله سوار است

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان اردبیل با بیان اینکه 
عمده تخریب مراتع مربوط به شهرستان بیله سوار است، افزود: 
بوده  موثر  اخیر  سالیان  در  مراتع  تخریب  در  زیادی  عوامل 
که  حفاظت  قانون   ۳۴ ماده  اساس  بر   ۱۳۶۵ سال  در  است. 
مصوبه مجلس بود تعدادی از مراتع با واگذاری به اشخاص 
به زمین زراعی تبدیل شد. علاوه بر این مصوبه بند »واو » هم 
انگیزه ای دیگر برای تصرف مراتع شد و بر اساس آن میزان 

قابل توجهی از مراتع در حد معیشت به زارعان واگذار شد.
وی افزود: اخیرا هم بحث ماده ۵۴ رفع موانع تولید بهانه ای 
برای واگذاری مراتع به سرمایه گذاران شده است. هیات هفت 
مراتع  از  بخشی  کرد  قانونی مصوب  تکالیف  اساس  بر  نفره 
در پایاب خداآفرین برای آبیاری مدرن واگذار شود که همه 
در  است.قلی زاده  بوده  دخیل  استان  مراتع  تخریب  در  اینها 
خصوص رفع تصرفات از اراضی ملی در سال جاری گفت: 
در ۶ ماه نخست امسال ۵۷۶ هکتار اراضی ملی استان اردبیل 
به ارزش بیش از ۴۰۳ میلیارد ریال از متصرفین رفع تصرف 
و به بیت المال بازگردانده شد.وی از تشکیل پرونده تخریب 
برای اراضی ملی به مساحت ۹۰۵ هکتار در قالب ۲۲۲ فقره 
پرونده در این مدت خبر داد و افزود: پرونده های متشکله به 
مراجع استان ارجاع داده شده که در مرحله رسیدگی و صدور 
حکم است.مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان اردبیل 
اظهار کرد: بر اساس قانون حفاظت و بهره برداری از جنگل ها 
و مراتع ، قانونگذار وظیفه حفاظت و صیانت از عرصه های 
و  داده  آبخیزداری کشور  و  طبیعی  منابع  سازمان  به  را  ملی 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان نیز حسب وظیفه 
ذاتی و قانونی به طور شبانه روزی با سوداگران و متعدیان به 
اراضی ملی برخورد قانونی می کند.وی ضمن تمجید از تعامل 
کل  اداره  این  داد:  ادامه  استان  قضایی  دستگاه  مساعدت  و 
بهره برداری  و  قانون حفاظت   ۵۵ ماده  یک  تبصره  اساس  بر 
به  از جنگل ها و مراتع، هر گونه تخریب و تصرف عدوانی 
عرصه های مذکور را احصا و مراتب را طی تشکیل پرونده 
تخلف به مرجع قضایی احاله می کند.مدیرکل منابع طبیعی و 
آبخیزداری استان اردبیل با بیان اینکه حفاظت از منابع طبیعی 
 ، تلقی می گردد  اساسی وظیفه عمومی  قانون  طبق اصل ۵۰ 
افزود: مشارکت همه جانبه و آگاهانه اقشار مختلف و همکاری 
مردم ، همیاران طبیعت و نیز دستگاه های اجرایی در حفاظت 

از منابع طبیعی و اراضی ملی ضروری است.
گیاهان  کشت  با  اردبیل  استان  مراتع  توسعه  و  احیا 

علوفه ای
احیا و توسعه مراتع ییلاقی و قشلاقی در قالب کوپه کاری و 
احیای پوشش گیاهی سالیان سال از زبان مسئولان مربوطه در 
کمال  گفته  به  است.  شده  مطرح  عمومی  محافل  و  رسانه ها 
شهبازی رئیس مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی و منابع 
و  شاخص  علوفه ای  گیاهان  کشت   ، اردبیل  استان  طبیعی 
بومی در اراضی کم بازده و پرشیب، نقش مهمی در احیا و 
توسعه مراتع استان دارد.وی اظهار کرد: تبدیل اراضی مرتعی 
نسبتا کوتاه و عدم  به دیم زار در سطوح وسیع و در زمانی 
رعایت اصول عملیـات زراعـی در ایـن دیم زارهـا از یک 
از سوی  و خاکی  اقلیمی  فیزیوگرافی،  و حساسیت های  سو 
دیگر، موجب هدر رفـت روانـاب سـطحی، فرسایش خاک 

و افت توان تولید اراضی شده است.
مراتع استان اردبیل در معرض تخریب

شهبازی ، برنامه ریزی اصولی و لزوم اعمال مدیریت پایدار 
بهره برداران  آگاهانـه و همـه جانبـه  بـا مشـارکت  مراتع  بر 
را اجتناب ناپذیر خواند و گفت: گیاهان علوفه ای چندسـاله 
یـا دائمـی از خانواده بقولات و گندمیان بـا ایجـاد پوشـش 
فرسـایش  از  خود  دوانی  ریشه  سیستم  گسـترش  و  گیاهی 
آلـی،  مـاده  افزایـش  ضمـن  و  کـرده  جلوگیـری  خـاک 
طـی چندیـن سـال، تولید مناسـب در اقلیم هـای مناسـب 
برای رشـد خـود را نیز خواهند داشـت.وی افزود: از طرفی 
دیگر تبدیل دیم زارها لـزوم رهاسـازی زمین برای یک سـال 
زمین های  اقتصـادی  بهـره وری  فقدان  و  آیـش  عنوان  بـه 
دیـم را منتفی می کنـد و در ایـن راسـتا با اسـتفاده دایمـی 
مفیـد،  و  گیاهـان سـازگار  از  بهره گیری  و  دیـم  اراضی  از 
ضمن حفـظ رطوبت خـاک و جلوگیری از تبخیـر سـطحی 
با ایجاد پوشـش گیاهی، مـاده آلی خاک و ظرفیـت جـذب 

آب نیـز افزایـش می یابد.

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان خبرداد

صادرات ۳۰ میلیون دلاری پسته خوشاب 
به کشورهای اروپایی و آسیایی

حرکت چرخ تولید با حمایت دولت ؛ پشُتیبانی از ۷۳۱ بنگاه اقتصادی در فارس
۱۹واحد  از  فارس  اقتصادی  مسوولان  پیگیری های  و  تلاش  با   
حمایت  واحدهای  تعداد  و  شد  مانع زدایی  هفته  این  در  تولیدی 

شده از ابتدای سال تاکنون به ۷۳۱ واحد رسید.
تولیدی  واحدهای  و  کارخانه   ها  پایش  و  شفاف سازی  دولت   
داده  قرار  خود  برنامه های  اولویت  در  را  کشور  تعطیل  یا  راکد 
و تمام تلاش خود را برای تحقق تأکیدات رئیس جمهور مبنی بر 
بهره گیری از ظرفیت بلا استفاده حدود ۴۰ درصدی بخش تولید و 

صنعت به کار گرفته است.
دولت  هیأت  جلسه  در   ۱۴۰۰ شهریورماه  هفتم  رییس جمهور 
درصد   ۴۰ حدود  موجود  گزارش های  براساس  که  کرد  اعلام 
لذا  از ظرفیت بخش تولید و صنعت معطل و بلا استفاده است، 
از صمت  اعم  مربوطه  وزارتخانه های  با حضور  کارگروهی  باید 
کارگاه های  و  کارخانجات  پایش  تا ضمن  ایجاد شود  اقتصاد  و 
یا  تعطیل  اما  موجود  ظرفیت های  و شهرک های صنعتی،  تولیدی 

نیمه تعطیل را شناسایی و مشکلات موجود را برطرف کند.
استمرار در برگزاری کارگروه ستاد تسهیل در دولت سیزدهم

بنگاه های  احیای  برای  دولت  سیاست های  مهمترین  از  یکی 
و  تولیدکنندگان  مشکلات  از  گره ای  بازکردن  و  اقتصادی 
تولید  موانع  رفع  و  تسهیل  کارگروه  مستمر  برگزاری  صنعتگران، 

در استان های مختلف کشور است.
در این نشست ها معمولًا مسائل تعدادی از واحدهای تولیدی و 
صنعتی در هر استان بررسی و تصمیماتی با هدف امهال تسهیلات، 
موانع  رفع  منظور  به  مالیاتی  معافیت  و  بانکی  بدهی های  تقسیط 
در  لازم  مصوبات  اخذ  منظور  به  همچنین  می شود،  اتخاذ  تولید 
سطوح ملی، برخی موارد به ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور 

ارجاع داده خواهد شد و مکاتبات لازم صورت می گیرد.
برگزاری این نشست ها به صورت مستمر در طول ۲سال گذشته 
نتایج قابل توجهی به دنبال داشته به گونه ای که معاون هماهنگی 
امور اقتصادی و توسعه منطقه ای وزیر کشور مهرماه سال جاری 
اعلام کرد: دولت توانست بیش از هفت هزار واحد صنعتی راکد 

را با گره گشایی در مشکلات آنها به مدار تولید بازگرداند.  
این در حالیست که برای سال جاری یکی از هدف گذاری اساسی 
دولت آن است که از محل تبصره ۱۸ سال ۱۴۰۱ که دیر ابلاغ شد 
و همچنین از محل تبصره ۱۸ سال ۱۴۰۲ که در مرحله ابلاغ است 
نسبت به ۲ سال گذشته با افزایش ۲۵ درصدی، استان ها بتوانند 

واحدهای تولیدی راکد را به مدار بازگردانند.
اولویت  در  همچنان  تسهیل  کارگروه  جلسات  تشکیل  بنابراین 

مسوولان حوزه اقتصاد در استان های مختلف قرار دارد.
در جلسات این کارگروه در استان فارس چه می گذرد؟

نخستین جلسه کارگروه های تسهیل و رفع موانع تولید و احیای 
 ۱۵ جاری  سال  در  هم  فارس  استان  راکد  تولیدی  واحدهای 
فروردین ماه برگزار شد و در این جلسه مشکلات و چالش های 

پیش روی ۲۰ بنگاه اقتصادی مورد بررسی قرار گرفت.
در  هفته  هر  کارگروه  این  به  مربوط  نشست های  آن  از  پس 
صنعت،  مدیرکل  دبیری  و  استاندار  ریاست  به  سه شنبه  روزهای 
معدن و تجارت استان و با هدف تسریع در رسیدگی به مشکلات 
سرمایه گذاران، توسعه و رونق کسب و کارها و افزایش اشتغالزایی 
تشکیل شد.بدین ترتیب این کارگروه در شش ماهه نخست سال 
۱۴۰۲ یعنی از ۱۵ فروردین ماه تا ۲۸شهریورماه توانست مشکلات 
فعالیت  مختلف  عرصه های  در  که  را  فارس  تولیدی  واحد   ۶۱۹

داشتند با برگزاری ۲۱ جلسه گره گشایی کند.
و اما بیست و دومین جلسه از این کارگروه در مهرماه سال جاری 
و هفته نخست پاییز به شکل متفاوتی برگزار شد؛ در این جلسه که 
با حضور دبیر ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید در سالن شهید 
قاضی استانداری فارس برگزار شد مشکلات ۲۱ بنگاه اقتصادی 

مورد بررسی قرار گرفت.
کارخانه قند ممسنی در رستم، روغن نباتی نرگس شیراز، شرکت 
تولید  ایستا  تک  شرکت   ،)ITMC( ایران  مخابراتی  کارخانجات 
مهمترین  از  شیراز  بزرگ  صنعتی  شهرک  در  ساختمانی  قطعات 
بنگاه های اقتصادی بودند که مشکلات آنها در این جلسه ارزیابی 
این  در  تولید  موانع  رفع  و  تسهیل  ملی  ستاد  شد.دبیر  بررسی  و 
جلسه از شناسایی قوانین مزاحم و معرفی آنها خبر داد و گفت: 

هیچ بانکی حق تملک یا تعطیلی واحدهای صنعتی را ندارد.
حل ۱۹۲ مشکل در حوزه تولید

باقر آقا علیخانی که معتقد است اخیرا ۱۹۲ مورد مشکل  محمد 
در حوزه تولید کشور شناسایی و برای آن حل مسئله انجام شده 
است، هشدار داد: ۲ ماه به بانک های فارس فرصت می دهیم که 
واحدهای تملک شده صنعتی را بازگردانند؛ این حجم از تعلیق 

واحدهای صنعتی توسط بانک ها قابل قبول نیست.
و  تسهیل  کارگروه  نشست  وهشتمین  چهل  و  پانصد  آن  از  پس 
راکد  واحدهای  فعال سازی  و  احیا  کارگروه  و  تولید  موانع  رفع 
استان که به عنوان بیست و سومین جلسه این کارگروه از ابتدای 
سال جاری تاکنون به شمار می رود برگزار شد و در این جلسه 
سالن  در محل  تولیدی  مجموعه  و  اقتصادی  بنگاه   ۴۶ مشکلات 
جلسات شهید قاضی استانداری فارس با حضور اعضاء کارگروه 
و روسای بانکهای عامل مورد بحث بررسی و تبادل نظر و کار 
کارشناسی قرار گرفت و ضمن تصویب مصوبات لازم برای رفع 

این مشکلات به دستگاه های اجرایی ابلاغ شد.
ظروف  طبی،  دستکش  پتروشیمی،  و  گاز  نفت،  تجهیزات  تولید 
بنگاه های  تولیدات  جمله  از  بیمارستانی  البسه  و  مصرف  یکبار 
اقتصادی و واحدهای تولیدی در این جلسه بود که مشکلات و 
موارد در خصوص تعیین تکلیف بدهی، مطالبات دولتی، بررسی 
کارگروه  این  در  گذشته  مصوبات  و  تسهیلات  پرداخت  امکان 
بررسی و تصمیمات لازم برای رفع مشکلات این واحدها تصویب 

شد.
بررسی مشکل ۲۶ بنگاه اقتصادی در دومین جلسه پاییزه این 

کارگروه
در پانصد و چهل و نهمین نشست کارگروه تسهیل و رفع موانع 
که  استان  راکد  واحدهای  سازی  فعال  و  احیا  کارگروه  و  تولید 
بیست و چهارمین جلسه این کارگروه از آغاز سال ۱۴۰۲ تاکنون 
واحدهای  و  اقتصادی  بنگاه   ۲۶ مشکلات  هم  می شد  محسوب 
تولیدی در محل سالن جلسات شهید قاضی استانداری فارس و 
با حضور اعضا کارگروه و رؤسای بانک های عامل بررسی شد.در 
این جلسه که پس از سفر رییس جمهور و هیأت دولت به استان 
فارس که در روزهای پنجشنبه ۲۰ و جمعه ۲۱مهرماه انجام شد 
پانل،  ساندویچ  پتروشیمی،  و  گاز  و  نفت  تجهیزات  برگزار شد، 
ادوات کشاورزی، تولید و بسته بندی قند، ترشیجات و شوریجات 
واحدهای  و  اقتصادی  بنگاه های  تولیدات  ازجمله  آهن  گندله  و 
در  موارد  و  مشکلات  که  بود  نشست  این  در  حاضر  تولیدی 
خصوص تقسیط بدهی، پیگیری موضوع اعلام هزینه اطفاء حریق، 
امکان تأمین شکر با قیمت پایین تر، تخصیص ارز و بررسی برخی 
مصوبات گذشته در این جلسه مورد بحث کارشناسی قرارگرفت 
و در ادامه مصوبات کارگشا جهت حل مشکلات و موانع تصویب 

شد.
مانع زدایی از ۱۹بنگاه اقتصادی در نهُمین روز از آبان

پنجاهمین  و  پانصد  هم  جاری  سال  ماه  آبان  از  روز  نهُمین  در 
پنجمین  و  بیست  عنوان  به  تولید  موانع  رفع  و  تسهیل  کارگروه 
برگزار شد و  تاکنون  ابتدای سال جاری  از  این کارگروه  جلسه 
تولیدی  اقتصادی و واحدهای  بنگاه  این جلسه مشکلات ۱۹  در 
در محل سالن جلسات شهید قاضی استانداری فارس با حضور 
قرار  بررسی  مورد  عامل  بانک های  رؤسای  و  کارگروه  اعضاء 

گرفت.
فرآورده های  پتروشیمی  فولاد،  زمینه  در  تولیدی  واحدهای  این 
نفتی، هتل، همچنین طرح بسته بندی خشکبار فعالیت داشتند که 
در جلسه این هفته کارگروه تسهیل، موضوعات مختلفی از جمله 
در شهرک های صنعتی،  جرائم  بخشش  و  متقاضی  به  زمین  اقاله 
انرژی، بخشش جرائم  تأمین  بدهی،  تکلیف  تعیین  مالیاتی  موارد 
کارشناسی  بحث  مورد  گذشته  مصوبات  برخی  بررسی  و  گاز 
قرارگرفت و مصوبات لازم جهت حل مشکلات و موانع تصویب 

و به دستگاه های ذیربط ابلاغ شد.
گفت:  باره  این  در  فارس  تجارت  و  معدن   ، صنعت  کل  مدیر 
منظور  به  فارس  استان  در  تولید  موانع  رفع  و  تسهیل  کارگروه 
مشکلات  فصل  و  حل  خصوص  در  تصمیم  اتخاذ  و  بررسی 
واحدهای تولیدی، به ویژه در موارد مربوط به تکمیل و راه اندازی 
معوق  بدهی های  تکلیف  تعیین  مالی،  تأمین  نیمه تمام،  طرح های 
منابع طبیعی  زیست،  محیط  با  مرتبط  مشکلات  رفع  همچنین  و 
و  تشکیل  استاندار  ریاست  به  صادراتی،  موانع  رفع  و  معادن   ،
و  دسترسی  تسهیل  برای  سیاست گذاری  جهت  لازم  تصمیمات 
تأمین زیرساختهای مورد نیاز واحدهای تولیدی با رعایت قوانین 
مرتبط اتخاذ می شود.حمیدرضا ایزدی با اشاره به برگزاری منظم و 
مستمر جلسات کمیته تخصصی و کارگروه استانی افزود: نهضت 
برگزاری جلسات کارگروه تسهیل که هر سه شنبه در مرکز فارس 
بسیاری را پیش روی  توانسته موانع و مشکلات  برگزار می شود 

تولید در استان رفع کند.
احیای پنج هزار و ۶۰۰ واحد تولیدی کشور در سال ۱۴۰۱

برای  را  عزم خود  فارس  ارشد  مدیران  و  استاندار  ترتیب  بدین 
تا  کرده اند  جزم  استان  صنعتی  و  تولیدی  واحدهای  از  حمایت 
افزون بر احیای واحدهای تعطیل و نیمه تعطیل، مشکلات را نیز 
امر  متولیان  گفته  بردارند.به  فعال  تولیدی  واحدهای  راه  سر  از 
بخش صنعت در سال ۱۴۰۰ با رُشد حدود ۳.۵ درصدی و سال 
۱۴۰۱ با رشد ۹.۵درصدی همراه بوده است.در حقیقت در سال 
گذشته بیش از پنج هزار و ۶۰۰ واحد تولیدی کشور به مدار تولید 
بازگشت که از این تعداد یک هزار و ۷۷۳ واحد تولیدی و صنعتی 

بیش از ۱۰ کارگر داشته اند.

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان خوشاب گفت: سالانه بیش از 
۳۰۰۰ تن پسته از شهرستان خوشاب به کشورهای اروپایی و 

آسیایی صادر می شود.
ابراهیم رودسرابی با بیان اینکه سالانه بیش از ۳۰۰۰ تن پسته 
آسیایی صادر  و  اروپایی  به کشورهای  از شهرستان خوشاب 
می شود، خاطرنشان کرد: با احتساب هر کیلوگرم ۱۰ دلار، مبلغ 
از صادرات محصول  مالی شهرستان  گردش  دلار  میلیون   ۳۰

پسته است.
وی با اشاره به اینکه ارقام غالب پسته کشت شده در خوشاب 
و  اوحدی  سفید،  بادامی  اکبری،  قوچی،  کله  فندقی،  شامل 
چندین  دارای  خوشاب  شهرستان  کرد:  بیان  است،  عباسعلی 
محصول مزیت دار است که همه ساله این محصولات گردش 

مالی خوبی را برای شهرستان به ارمغان می آورند.
برای  طلایی  فرصت  پسته،  محصول  اینکه  بیان  با  رودسرابی 
از  حاصل  مالی  منابع  افزود:  است،  خوشاب  اقتصادی  رونق 
و  کشاورزی  توسعه  برای  خوبی  ظرفیت  محصول  این  تولید 
ایجاد صنایع وابسته به آن در این شهرستان ایجاد کرده است.

سبز،  زیره  آجیلی،  تخمه  هندوانه  زعفران،  انگور،  پسته،  وی 
طیور، دام سبک و گندم را از جمله این محصولات مزیت دار 
شهرستان برشمرد و گفت: شهرستان در انگور دیم و هندوانه 

تخمه آجیلی رتبه اول را دارد.
اینکه  به  اشاره  با  همچنین  خوشاب  کشاورزی  جهاد  مدیر 
شهرستان به لحاظ سطح زیر کشت پسته در استان رتبه دوم را 
بیان کرد: شهرستان خوشاب ۱۳  بعد از مه ولات دارا است، 
هزار هکتار باغ پسته دارد که امسال ۷۰۰۰ تن پسته خشک از 

باغات شهرستان برداشت شده است.
مزیت دار  صادراتی  محصول  یک  پسته،  کرد:  خاطرنشان  وی 
است که شهرستان خوشاب به عنوان یکی از قطب های تولید 
این  صادرات  برای  مؤثری  گام های  رضوی،  خراسان  در  آن 

محصول برداشته است.
رودسرابی ادامه داد: متأسفانه به دلیل افزایش هزینه های تولید 
محصولات  تبدیلی  صنایع  نبود  و  فروشی  خام  همچنین  و 
میلیارد   ۳۵۰۰ مالی  گردش  وجود  با  شهرستان،  در  مزیت دار 
تومانی این محصول در هرسال، سود اندکی نصیب کشاورزان 

منطقه می شود.
این مقام مسئول افزود: سایر محصولات مانند هندوانه، تخمه 
نیز  سبک  دام  و  مرغ  گوشت  انگور،  زعفران،  گندم،  آجیلی، 
همه ساله مبالغ بسیار خوب گردش مالی را به خود اختصاص 
می دهند، اما با توجه به مشکلات مطرح شده، از این محصولات 
نیز سود اندکی نصیب کشاورزان می شود.رودسرابی رسیدگی 
روستاییان  معیشت  و  کشاورزی  اقتصاد  حوزه  مشکلات  به 
و  کرد  عنوان  شهرستان  مردم  مشکلات  از  بسیاری  حلال  را 
از  شهرستان  در  کشاورزی  بخش  متولی  عنوان  به  گفت: 
شوراهای  محلی،  مسئولان  به  ویژه  شهرستان  مسئولین  تمامی 
اقتصاد  بهبود  راستای  در  تا  داریم  درخواست  بخش  و  شهر 
ویژه  به  گذران  سرمایه  به  ویژه  توجه  بهره برداران،  و  مردم 
سرمایه گذاران بخش کشاورزی داشته باشند.وی ضمن اشاره به 
تأثیر شناخته شدن محصولات خاص و ویژه شهرستان در بهبود 
اقتصاد کشاورزان، پیشنهاد داد تا المان پسته و خربزه مشکان 

به ترتیب در ورودی شهر سلطان آباد و مشکان نصب شوند.
مدیر جهاد کشاورزی خوشاب همچنین  به نبود بازارچه های 
پسته  بسته بندی  صنعت  نبود  و  خوشاب  شهرستان  در  سنتی 
کشورهای  به  خوشاب  شهرستان  از  آن  فله ای  صادرات  و 
بازارچه های  این  افزود:   و  کرد  اشاره  اروپایی،  و  آسیایی 
اشتغال و فروش  ایجاد  برای  به عنوان عاملی  سنتی می توانند 

محصولات کشاورزان منطقه باشد.
دهستان   ۵ مشکان(،  )مرکزی،  بخش  دو  دارای  خوشاب 
)سلطان آباد، رباط جز، طبس، مشکان و دره یام( و ۷۴ پارچه 
منطقه،  این  ویژه  شرایط  است.  سکنه  دارای  آبادی  و  روستا 
خوشاب را از لحاظ کشاورزی به منطقه ای برجسته بدل کرده؛ 
از  دارویی  گیاهان  گسترده  کشت  نیز  و  پسته  گسترده  باغات 

مهمترین محصولات کشاورزی خوشاب محسوب می شود. 
شهرستان خوشاب با ۳۶ هزار هکتار کشتزار و باغ، ۲۲۵ حلقه 
چاه عمیق و نیمه عمیق، ۲۶۵ رشته قنات و ۲ رودخانه دائمی 

یکی از قطب های کشاورزی در غرب خراسان رضوی است.
 ۱۷۵ در  نفری خوشاب  هزار   ۳۸ شهرستان  مرکز  سلطان آباد، 

کیلومتری غرب مشهد واقع است.

ایجاد ۱۰ هزار و ۵۹۹
 فرصت شغلی در قم

استان قم، گفت: تعهد  تعاون، کار و رفاه اجتماعی  مدیرکل 
استان قم در ایجاد اشتغال کشور در سال جاری ۲۰ هزار و 
۲۱۴ فرصت شغلی جدید است که تاکنون ۱۰ هزار و ۵۹۹ نفر 

در سامانه رصد اشتغال استان ثبت شده است.
وحید وزیری راد مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان 
قم در گفت وگو با ایسنا، عنوان کرد: تعهد استان قم در ایجاد 
اشتغال کشور در سال جاری ۲۰ هزار و ۲۱۴ فرصت شغلی 
جدید است که تاکنون ۱۰ هزار و ۵۹۹ نفر در سامانه رصد 

اشتغال استان ثبت شده است.
بیان کرد: در همین رابطه میراث فرهنگی، صنایع دستی  وی 
و گردشگری از ۲ هزار و ۲۰ تعهد؛ ۸۹۶ ثبت، سازمان جهاد 
امداد  ثبت، کمیته  تعهد؛ ۵۸۶  از یک هزار و ۳۲۰  کشاورزی 
امام خمینی)ره( از سه هزار و ۸۰۰ تعهد؛ یک هزار ۴۱۷ ثبت، 
بهزیستی از یک هزار و ۱۲ تعهد؛ ۴۹۵ ثبت، آب و فاضلاب 
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  کل  اداره  ثبت،   ۲۸ تعهد؛   ۱۷۰ از 
از ۱۰۰ تعهد؛ ۴۰ ثبت، بنیاد شهید و امور ایثارگران از ۱۲۵ 
 ۳۷۶ تعهد؛   ۷۵ از  حرفه ای  و  فنی  آموزش  ثبت،   ۹۴ تعهد؛ 
ثبت،   ۴۴۷ و  هزار   ۳ تعهد؛  پنج هزار  از  اصناف  اتاق  ثبت، 
منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان از ۶۵۰ تعهد؛ ۳۵۶ ثبت، بنیاد 
 ۶۰ از  برق  توزیع  شرکت  ثبت،   ۱۵۸ تعهد؛   ۲۴۰ از  مسکن 
تعهد؛  از ۱۱۰  اداره کل ورزش و جوانان  ثبت و  تعهد؛ ۳۴ 
۱۱۰ ثبت، شرکت راه آهن از ۵۰ تعهد؛ ۱۳ ثبت و دانشگاه 
رصد  سامانه  در  را  ثبت،   ۲۳۷ تعهد؛   ۹۰۰ از  پزشکی  علوم 

اشتغال استان داشتند.  
 وزیری راد در خصوص میزان تعهدات ثبتی دیگر دستگاه های 
اجرایی در سامانه رصد اشتغال، گفت: شهرداری قم از ۲۶۵ 
تعهد؛۵۱۱   ۲۶۷ و  یک هزار  برکت  بنیاد  ثبت،   ۲۶۲ تعهد؛ 
تعهد؛ ۱۴۰  از ۲۴۰  نقل جاده ای  ثبت،   راهداری و حمل و 
ثبت، شرکت گاز از ۴۰ تعهد؛ ۲۱ ثبت، شرکت نفت از ۴۵ 
از ۳۰۰ تعهد؛ ۱۹ ثبت، راه و  تعهد؛ ۱۶ ثبت، آب منطقه ای 
شهرسازی از ۵۶۵ تعهد؛ ۳۴۹ ثبت، مخابرات از ۲۰ تعهد؛ ۸ 
ثبت، بنیاد علوی از ۸۰۰ تعهد؛ ۲۴۴ ثبت، بسیج سازندگی از 
۹۳۰ تعهد؛ ۴۱۰ ثبت، شرکت شهرک های صنعتی ۱۲۰ تعهد؛ 
۵۱ ثبت و اداره کل نوسازی و توسعه تجهیز مدارس از ۱۱۰ 
تعهد؛ ۲۵ ثبت اطلاعات فرصت های شغلی ایجاد شده را در 

سامانه رصد داشتند.
اینکه  بیان  با  مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم 
مستمر  به صورت  اشتغال  رصد  ملی  سامانه  در  قم  وضعیت 
پایش می شود، عنوان کرد: دستگاه های اجرایی استان موظف 
در  ایجاد شده  اشتغال های  اطلاعات  تر  هستند هر چه سریع 

مجموعه خود را در سامانه رصد اشتغال ثبت کنند.

رونق صادرات آبزیان مازندران به روسیه با رعایت ضوابط بهداشتی
هیات  آموزشی  دوره های  برگزاری  شدن  عملیاتی  با  همزمان   
ها،  چالش  رفع  و  بررسی  و  روسیه  در  مازندران  دامپزشکی 
مشکلات استانداردها و دستوالعمل های بهداشتی،  امکان صادرات 
محصولات یکی از شرکت های فعال حوزه آبزیان استان به این 
کشور میسر شد.، همسو با پیگیری مصوبات و تفاهم نامه منعقد 
استفاده  بر  مبنی  روسیه  دولت  با  مازندران  استانداری  بین  شده 
محصولات  مزیت  مهمترین  دلاری،  میلیارد  بازار۲۹۰  فرصت  از 
آبزیان،  انواع  جمله  از  شمالی  خطه  این  غذایی  مواد  صادراتی 
لبنیات و گوشت مرغ مورد اهتمام قرار گرفت، به طوری که در 
بخش خصوصی حوزه  فنی  مسوولان  از  تیمی  عملی  اقدام  یک 
مرتبط  آموزشی  های  دوره  برگزاری  هدف  با  استان  دامپزشکی 
صادرات  برای  بهداشتی  استانداردهای  و  شاخص ها  تمامی  با 

محصولات غذایی به روسیه اعزام شدند.
در همین راستا،  تجار و بازرگانان مازندران با تلاش و همراهی 
مسوولان دولت سیزدهم برای تصاحب بازار واردات چند میلیارد 
دلاری محصولات کشاورزی با اتخاذ سیاست های تجاری به روز 

و کاربردی در تلاش هستند.
حمزه آقاپور کاظمی سرپرست اداره کل به نمایندگی از استاندار 
مازندران و به عنوان سرپرست تیم دامپزشکی به همراه مسوولان 
فنی و فعالان بخش خصوصی حوزه دامپزشکی مازندران به روسیه 
عازم شد و در یک سفر چهار روزه تمامی موازین استاندارد های 
از  غذایی  محصولاتت  واردات  در  روسیه  دامپزشکی  نظر  مورد 
جمله آبزیان در قالب دوره های آموزشی بررسی و مورد توجه 
قرار گرفت.حمزه آقاپور گفت: با توجه به سفر امسال استاندار و 
تیم اقتصادی مازندران به روسیه و در راستای پیگیری مصوبات 
کشور  دامپزشکی  سازمان  دعوت  با  و  شده  منعقد  نامه  تفاهم  و 
روسیه، هیاتی از اداره کل دامپزشکی استان و نیز نمایندگان صادر 
گذراندن  و  استانداردها  بررسی  برای  خصوصی  بخش  کنندگان 

آموزش های لازم به روسیه سفر کردند.
وی ادامه داد: این دوره های آموزشی به مدت چهار روز و پیرو 
جهت  لازم  استانداردهای  و  شاخص ها  کلیه  با  مرتبط  مباحث 

واردات محصولات غذایی به روسیه بررسی شد.
و  درک  بر  تاکید  با  مازندران  دامپزشکی  کل  اداره  سرپرست 
محوری تشخیص دادن گمرگ کشور روسیه از موقعیت مازندران 
اس  آی  سی  کشورهای  با  و  روسیه  و  ایران  روابط  توسعه  در 
گفت: به دلیل سختگیری های کشور روسیه در رعایت شاخص ها 
و استانداردهای مواد غذایی در واردات محصولات غذایی به این 
کشور سالانه بخش زیادی از محموله های وارداتی دنیا از جمله 
ایران برگشت می خورد و مشکلات زیادی را برای صادر کنندگان 
بخش خصوصی ایجاد می کرد که با توجه به توافقات صورت 
گرفته بخش زیادی از مشکلات صادرات محصولات کشاورزی و 

آبزیان مازندران به روسیه رفع خواهد شد.
در  که  آموزشی  دوره  این  روز  اولین  در  داد:  توضیح  وی 
پروفسور  حضور  با  آریا  آزمایشگاهی  و  تحقیقاتی  دولتی  مرکز 
واسیلی ایوانویچ برگزار شد به موضوع هایی همچون ضوابط و 
دستورالعمل های مرتبط در حوزه صادرات فرآورده خام دامی و 
لبنی، ضوابط مرتبط با مباحث میکروبی، شیمیایی باقیمانده های 
گذاری،  نشانه  نحوه  سنگین،  فلزات  سموم،  شیمیایی،  دارویی، 

ضوابط قرنطینه ای و گمرکی، نحوه مستند سازی، نمونه برداری 
و انجام پایش ها، آزمایش های دولتی، صادراتی و آزمایش های 
خود کنترلی پرداخته شد.سرپرست اداره کل دامپزشکی مازندران 

میکروبی  و  شیمایی  مختلف  های  بخش  بازدید  از  همچنین 
آزمایشگاه این موسسه تحقیقاتی خبر داد و گفت: این بازدید در 
راستای آشنایی با نحوه انجام فرایندهای آزمایشگاهی بر روی شیر 
و لبنی انجام شد و اقدامات صورت گرفته توسط آزمایشگاه در 
تایید سلامت محصولات لبنی صادراتی مورد بررسی قرار گرفت.

حمزه آقاپور گفت: در حاشیه شرکت در دوره های آموزشی طی 
امکان صادرات  دامپزشکی روسیه  نماینده  با  متعدد  نشست های 

یکی از شرکت های فعال حوزه آبزیان میسر شد.
های  گزارش  و  مستندات  ارائه  با  نشست  این  داد: در  ادامه  وی 
صادرات شرکت پاک ثمر امکان صادرات این شرکت به کشور 
با شرکت های روسی  قرارداد  انعقاد سه  با  و  فراهم شد  روسیه 
ارسال محموله های صادراتی حوزه آبزیان از سر گرفته خواهد 

شد.
طی  گفت:  نیز  لبنی  حوزه  صادرات  امکان  خصوص  در  وی 
لبنی  های  شرکت  مشکل  زودی  به  گرفته  صورت  مذاکرات 
مازندران برای صادرات محصولات به روسیه نیز حل خواهد شد.

افزایش حدود ۵۰ درصدی صادرات آبزیان مازندران
مدیر کل شیلات مازندران با بیان این که از ابتدای سال جاری تا 
پایان مهر ماه، چهار هزارو ۶۶۸تن انواع محصولات آبزی پروری 
به  نسبت  مقدار صادرات  این  استان صادر شده است، گفت:  از 

مدت مشابه سال گذشته ۴۸درصد رشد نشان می دهد.
قاسم کریم زاده، ارزش صادرات آبزیان را حدود پنج میلیون دلار 
عنوان کرد و افزود: در این مدت ۴۳ تن گوشت ماهیان خاویاری 
و ۶۷۶ کیلو گرم خاویار به کشورهای مختلف از جمله سوئیس، 

کانادا، یونان، پرتقال و استرالیا صادر شده است.
وی با ذکر این نکته که بیشترین صادرات گوشت ماهیان خاویاری 
به کشور روسیه بوده است، ادامه داد:  یکی از مهمترین محصولات 
به  خالی  شکم  منجمد  آلا  قزل  ماهی  مازندران  آبزیان  صادراتی 

دامپزشکی،  و  بهداشتی  با حل مکشلات  است که  کشور روسیه 
صادرات این نوع آبزی پروری به این کشور از سر گرفته خواهد 

شد.
عراق،  به کشورهای  مازندران  آبی  گرم  ماهیان  به صادرات  وی 
آذربایجان و امارات اشاره کرد و گفت: صادرات انواع خوراک 
این  صادراتی  محصولات  اقتصادی  های  مزیت  دیگر  از  آبزیان 
استان است.طبق آمار رسمی شیلات مازندران سالانه حدود ۳۰ 
هزار تن انواع آبزیان تولید شده در این استان به سایر نقاط کشور 
و صادرات ۱۲ تا ۲۰ هزار تنی محصولات شیلاتی به ارزش ۲۰ تا 

۲۵میلیون دلاری نیز انجام می شود.
از ۴۰۰  بیش  به طول  نوار ساحلی  در  با دریای خزر  همسایگی 
استان  این  در  پره  صیادی  تعاونی  شرکت   ۵۴ وجود  و  کیلومتر 
بیش  فعالیت  همچنین  و  نفر   ۲۰۰ و  چهارهزار  حدود  اشتغال  با 
مازندران  که  شده  سبب  آبزی پروری  مزرعه   ۴۰۰ و  سه هزار  از 
بیشترین سهم را در فعالیت های شیلاتی جنوب دریای خزر داشته 

باشد.
تنها در یکسال گذشته با برنامه ریزی های دولت سیزدهم به منظور 
افزایش توان تولید مازندران در صنعت شیلات و کاهش وابستگی 
درآمدهای شیلاتی به صید مستقیم از دریا، اقدامات گسترده ای از 
فرصت های  و  شرایط  گسترش  سرمایه گذاران،  از  حمایت  جمله 
کار  دستور  در  استان  آبزیان  تولید  توان  افزایش  و  آبزی پروری 

قرار گرفت.
نمونه بارز توجه به اقتصاد دریایی مازندران طرح پرورش ماهی 
در قفس در عمق ۵۰ متری دریای خزر است، اگرچه سابقه اجرای 
این طرح به حدود یک دهه ای بر می گردد اما بنا به دلایلی از 
جمله بی برنامگی و کم توجهی مسوولان و دستگاههای اجرایی 
در بهره وری از ظرفیت های این دریا در حوزه اقتصادی استان 
کمتر توجه شد، ظرفیتی که به عنوان یکی از محورها و فعالیت 
ها برای دست یابی به برنامه رشد ابلاغی ۷.۸ درصدی در قالب 

طرح اقتصاد مقاومتی مورد حمایت دولت سیزدهم قرار گرفت.
کریم زاده از شناسایی ۴۱ فرصت سرمایه گذاری با حجم سرمایه 
و  داد  خبر  مازندران  شیلات  در  ریالی  میلیارد  ۵۷۰هزار  گذاری 
گفت: ۳۳ طرح پرورش ماهی در قفس دریایی، ۶ طرح پرورش 
صادرات  پایانه  و  زالو  پرورش  طرح  یک  خاویاری،  ماهیان 
محصولات شیلاتی است که با عملیاتی شدن این طرح ۵۴هزار 
تن به ظرفیت تولیدات استان اضافه شده و برای سه هزارو ۷۰۰ 

شغل جدید ایجاد می شود.
گفتنی است در راستای استفاده از فرصت ظرفیت بازار صادرات 
محصولات غذایی به کشور روسیه، مرکز بین المللی تجارت و 
پایانه صادرات برنج ایران نیز با راه اندازی دفتر برنج در روسیه 
های  قدم  مازندرانی،  کشاورزان  دسترنج  از  حمایت  هدف  با 
کشورهای  به  راهبردی  محصول  این  صادرات  برای  ارزشمندی 

حاشیه خزر برداشته است.
و  مازندران  در  فعالیت کشاورزی  ترین  مهم  از  یکی  برنجکاری 
یک  از  بیش  تولید  با  و  است  استان  کشاورزان  درآمد  مهم  منبع 
میلیون تن، ۴۲ درصد برنج مورد نیاز کشور از این استان تامین 
و  زراعی  محصول  نوع   ۷۲ کننده  تولید  مازندران  می شود.استان 

باغی است که در تولید ۱۵ محصول رتبه اول تا سوم را دارد.
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گل محمدی: 
آدم های بیخودی گفتند اشک 

تمساح می ریزم

ویسی:
 امیدوارم دست پر از آزادی

 خارج شویم

این پول شیره جان ماست که مفت می خوری!

پاسخ تند باشگاه پرسپولیس به اتهام بزرگ رادوشوویچ
 بدهی ناتمام پرسپولیسی ها به رادوشوویچ؛ غرامت پشتِ غرامت!

می کنند  جان  مسابقه  زمین  در  اینجا  بازیکنان  که  حالی  در 
پایت  روی  را  پایت  می توانی  تو  نمی گیرند،  پول  به موقع  و 
بیندازی و از این پول لذت ببری!پاسخ تند باشگاه پرسپولیس 

به اتهام بزرگ رادوشوویچ
معضلی  به  رادوشویچ  بوژیدار  گزاف  پول  پرداخت  پرونده 
عجیب برای پرسپولیس در ماه های اخیر تبدیل شده و علاوه 
او  واریز قسط  تحریمی،  مسائل  دلیل  به  مالی،  منبع  تامین  بر 
سر وقت نیز یک چالش سخت برای مدیران پرسپولیس است. 
حالا این باشگاه باید جریمه دیرکرد پرداختی به رادو را بدهد.

حالا این باشگاه در پی اظهارات بوژیدار رادوشویچ، در مورد 
جعلی بودن فیش واریزی اطلاعیه ای صادر کرد.

در این اطلاعیه آمده است: پرداختن به این موضوع واقعا در 
حوصله این باشگاه نیست و افکار عمومی خود اشراف لازم 
را نسبت به موضوع دارد. به هر حال وقت اضافه برای بحث 
نداریم.  را  دست  این  از  موضوعاتی  سر  بر  افراد  با  جدل  و 
فقط از باب روشنگری و پاسخ گو بودن در محضر هواداران و 

رسانه های محترم، توضیح مختصری ارائه می شود.
به آن  او هم پول و جان پرسپولیس را می گیرد و هم نسبت 
مبتنی  از پرسپولیس مطالبه دارد  آنچه وی  بی حرمتی می کند. 
بر قوانین و مقررات فوتبال است، ولی او خوب می داند در 
واقع برای کاری که انجام نمی دهد این مبالغ را که با توجه به 
مشکلات مالی در حکم شیره جان پرسپولیس است، می نوشد.

قرارداد  چرا  که  است  سوال  ما  برای  هنوز  دیگر،  سوی  از 
بازیکنی ذخیره، آن هم در آستانه سن بازنشستگی از فوتبال 
با روند افزایشی در طی چند سال منعقد شد. همچنین فسخ 
قرارداد این بازیکن به جهت عدم پرداخت دستمزدش در زمان 

مدیریت های پیشین باشگاه اتفاق افتاده است.
ابتدای امر فقط به دنبال حل و فصل این  مدیریت کنونی از 
هم  مرحله ای  پرداخت چند  برای  با وی  توافق  بود.  موضوع 
قدم  رادوشویچ هم  از سوی  و  راستا صورت گرفت  این  در 
اخلاقی  نظر  از  که  بود  کاری  حداقل  شاید  ولی  بود  مثبتی 
از همان  انجام می داد.  قبال پرسپولیس و هوادارانش  باید در 
باشگاه  در  بازیکن  این  روحیات  به  آشنا  نیروهای  هم  ابتدا 
فرصت  اولین  در  کرد  خواهد  تلاش  وی  می دادند  هشدار 
موضوع غرامت ۲۰۰ هزار یورویی را فعال کند. با این وجود 
چاره ای هم نبود و راهکاری غیر از این وجود نداشت. حالا 
خواسته  به  را  او  بانکی  تحریم های  از  ناشی  مشکلات  هم 
درک  را  وی  ناراحتی  رو  این  از  است.  رسانده  آرزویش  و 
بدون  و  مسلم  و  مفت  که  باشد  خوشحال  باید  او  نمی کنیم. 
پرسپولیس  از جان  دیگر  یوروی  هزار  می تواند ۲۰۰  زحمت 
و هوادارانش بکند. حالا نگران قضاوت هواداران پرسپولیس 

درباره خود است؟
سخنی  هم  الان  نداشتیم.  سخنی  و  حرف  که  ما  باشد.  خب 
این  گفتن  از  نمی کرد.  مطرح  را  مسائل  این  اگر  نمی گفتیم 
حرف ها هم خوشحال نیستیم. اینکه هواداران و تحلیلگران در 
رسانه ها و شبکه های اجتماعی در این چند روز چه گفتند و چه 
نوشتند که در کنترل ما نیست. خودش هم می داند که نیست. 
پس چرا اینقدر بی ادبانه و غیرمنصفانه درباره پرسپولیس سخن 

می گوید برای ما قابل درک نیست.
او  ابتدای توافق حسن نیت خود را نشان داد.  از  پرسپولیس 
باید هم بگوید مشکل از تحریم ها نیست چون جای ما نیست 
که بداند به خاطر تحریم ها به منابع و درآمدهای ارزی خودمان 
دسترسی نداریم. نمی داند یا می داند و خودش را به ندانستن 
می زند که این ۶۵۰ هزار دلار با چه جان کندنی تهیه و با چه 
جان کندن و استرس بیشتر منتقل شد. آن وقت برای تاخیری 
چند روزه به خاطر ۳۵ هزار یورو، غرامت ۲۰۰ هزار یورویی 
را فعال کرد. در حالی که بازیکنان اینجا در زمین مسابقه جان 
و  حق  نمی توانیم  فوتبال  در  ناعدالتی ها  خاطر  به  و  می کنند 
حقوق شان را به موقع پرداخت کنیم او می تواند پایش را روی 
پایش بیندازد و از این پول لذت ببرد، ولی دیگر چرا حرمت 
پرسپولیس را می شکند؟ خب این پول بادآورده و بی زحمت 
به قدر کافی لذت نمی دهد که باید لذت توهین و حاشیه سازی 

برای پرسپولیس هم به آن اضافه شود؟
و اما در باب مسائلی که مطرح شد توضیح چند نکته ضروری 
است. چه طور او می گوید رسید جعلی از سوی باشگاه ارائه 
شده است در حالی که اگر فیفا به این نتیجه رسیده بود باید 
این ۳۵ هزار یورو را هم به رقم ۴۰۰ هزار یورو اضافه می کرد. 
حکم فیفا خود به تنهایی مؤید این است که مستندات ما در 
این باره پذیرفته شد. همچنین هر سندی که از سوی باشگاه 
ارایه شد، سندی بود که شرکت صرافی در اختیار قرار می داد. 
این شرکت تمام پرداخت های دو مرحله اول و مرحله سوم را 
با موفقیت انجام داده بود. هر مرحله خود به چند بخش تقسیم 
می شد. فقط آخرین ۳۵ هزار دلار به مشکل خورد. سند واریز 
بوژیدار و وکیلش  برای  ما هم  ارسال شد و  ما  برای  آن هم 
ارسال کردیم. ما می گفتیم واریز شد. وکیل بوژیدار می گفت 

دریافت نشد.
مشکل  به  و  افتاد  تاخیر  به  حساب  به  پول  نشستن  وقتی 
تمام  او  همین.  شد،  انجام  دیگری  راه  از  پرداخت  برخورد، 
۲۰۰ هزار دلار سوم را هم دریافت کرد. حالا از کدام دروغ 
و طلب ناگرفته سخن به میان آمده است؟ حکم فیفا هم مؤید 
همین نکته است. ما واقعا توقع داشتیم با توجه به دریافت های 
قبلی، این بازیکن نسبت به دریافت غرامت کوتاه بیاید. حالا 
نخواسته کوتاه بیاید و باز هم ما حرفی نزدیم، ولی دیگر این 

توهین و افترا قابل قبول نیست. 
بدهی ناتمام پرسپولیسی ها به رادوشوویچ؛ غرامت پشتِ 

غرامت!
باشگاه  علیه  رادوشوویچ  بوژیدار  شکایت  پرونده  همچنان 
به  باید  پایتخت  سرخ پوشان  و  است  باز  فیفا  در  پرسپولیس 

دروازه بان کروات غرامت پرداخت کنند.
از  یکی  رادوشوویچ  بوژیدار   ،۳۶۰ فوتبال  گزارش  به 
که  می شود  محسوب  خارجی ای  چهره های  جنجالی ترین 
است.  کرده  پیدا  حضور  ایران  فوتبال  در  گذشته  سالیان  در 
دروازه بان کروات که در دوره سرمربیگری برانکو ایوانکوویچ 
حضور  فصل   ۶ تجربه  شد،  اضافه  پرسپولیس  فهرست  به 
 ۵ و  دارد  خود  کارنامه  در  را  پایتخت  سرخ پوشان  در جمع 
قهرمانی در لیگ برتر، ۴ قهرمانی سوپرجام، یک قهرمانی در 

دو  در  پرسپولیس  فهرست  در  حضور  تجربه  و  حذفی  جام 
دروازه بان جنجالی  این  کارنامه  در  آسیا  قهرمانان  لیگ  فینال 

دیده می شود.
انصاری فرد،  محمدحسن  مدیریت  دوره  در  رادوشوویچ 
قراردادش با پرسپولیسی ها به مدت ۳ سال تمدید کرد اما در 
ادامه، عدم پرداخت دستمزد او باعث شد تا دروازه بان کروات 
تصمیم به فسخ یک طرفه بگیرد و بعد از آن موفق شد در کمیته 
انضباطی فیفا، باشگاه پرسپولیس را محکوم به پرداخت 8۰۰ 
هزار دلار غرامت کند. بعد از حکم صادره، مسئولان باشگاه 
پرسپولیس با دروازه بان کروات به توافق رسیدند که مطالبات 
او را در قالب ۴ قسط ۲۰۰ هزار دلاری پرداخت کنند اما بعد 
قسط  کاملِ  پرداخت  زمینه  در  سرخ ها  قسط،   ۲ پرداخت  از 

سوم ناموفق بودند!
مسئولان باشگاه پرسپولیس توانستند با توجه به محدودیت های 
پرداخت  رادوشوویچ  به حساب  یورو  هزار   1۶۰ ارز،  انتقال 
باعث  باقی مانده  یورو  هزار   ۴۰ پرداخت  در  تاخیر  اما  کنند 
در  آن هم  شد؛  پرسپولیسی ها  از  رادوشوویچ  دوباره  شکایت 
حالی که طبق توافقات انجام شده، در صورت هر بار ناکامی 
در پرداخت اقساط، پرسپولیسی ها باید ۲۰۰ هزار یورو دیگر 
به دروازه بان کروات غرامت پرداخت می کردند و همین مسئله 
باعث شد تا یکی از جنجالی ترین پرونده ها علیه تیم های ایرانی 
در فیفا شکل گیرد. مدیران باشگاه پرسپولیس بارها نسبت به 
عدم همکاری رادوشوویچ گلایه کردند که او روز گذشته در 

مصاحبه ای به اظهارات پرسپولیسی ها پاسخ داد.
وقت آن است که ماسک ها برداشته شود!

بوژیدار رادوشوویچ در گفت وگو با ایسنا در واکنش به عدم 
مذاکره اش با مدیران پرسپولیس برای رسیدن به توافق دوباره 
گفت: »من با آن ها هیچ مذاکره ای نمی کنم چون در تمام این 
مدت سعی کردند اعتبار من را مقابل هواداران خراب کنند. 
رئیس باشگاه درباره من همیشه بد صحبت کرده است. او مرا 
در تلویزیون »مسی« خطاب کرد اما حالا انتظار دارند که آنها 
کاملا  من  رفتار  نمی کنم.  درک  وجه  هیچ  به  کنم؟  درک  را 
درست بود. من توافق کردم که باشگاه طی یک زمان یک ساله 
طلب من را به صورت اقساطی بپردازد، درحالی که باید به 

صورت یک جا پرداخت می کردند«.
سوی  از  جعلی  رسید  ارسال  به  اشاره  با  رادوشوویچ 
پرسپولیسی ها برای او، با ادبیاتی تند علیه مدیران این باشگاه 
موضع گرفت و با گلایه از شرایط به وجود آمده توضیح داد: 
»آن ها به من دروغ گفتنند و چند رسید جعلی را به من دادند. 
آن ها واقعا فکر می کنند فیفا احمق است؟ آیا فیفا شرایط ایران 
را نمی داند؟ این موضوع به تحریم مربوط نیست و بحث من 
هم تاخیر پرداخت ۳ الی ۴ روز نیست. بحث درباره دروغ و 
پرداخت نکردن طلبم است. الان وقت آن است که ماسک ها 

برداشته شود«.
فراتر  یورو  میلیون  یک  از  رادو  درخواستی  غرامت 

می رود؟
کرده  شفاف سازی  هم  جعلی  رسید  ارائه  درباره  سرخ پوشان 
و در بیانیه خود گفته اند: »چه طور او می گوید رسید جعلی از 
سوی باشگاه ارایه شده است در حالی که اگر فیفا به این نتیجه 
به رقم ۴۰۰ هزار  را هم  یورو  این ۳۵ هزار  باید  بود  رسیده 
یورو اضافه می کرد. حکم فیفا خود به تنهایی موید این است 
که مستندات ما در این باره پذیرفته شد. همچنین هر سندی 
که از سوی باشگاه ارایه شد، سندی بود که شرکت صرافی در 
اختیار قرار می داد. این شرکت تمام پرداخت های دو مرحله 
اول و مرحله سوم را با موفقیت انجام داده بود. هر مرحله خود 

به چند بخش تقسیم می شد«.
رادوشوویچ  بوژیدار  علیه  حالی  در  پرسپولیس  باشگاه 
انجام شده و عدم  توافقات  موضع گیری کرده است که طبق 
پرداخت کامل مطالبات او، سرخ پوشان پایتخت همچنان ۴۰۰ 
توجه  با  و  هستند  بدهکار  کروات  دروازه بان  به  یورو  هزار 
جنجالی  مطالبات  این  دید  باید  آمده،  به وجود  تنش های  به 
زمینه  در  دوباره  تاخیر  مطمئنا  شد.  خواهد  پرداخت  چگونه 
هزار   ۲۰۰ جریمه ای  می تواند  رادوشوویچ  مطالبات  پرداخت 
مبلغ  این صورت،  در  که  باشد  داشته  سرخ ها  برای  یورویی 
خواهد  یورو  میلیون  یک  از  بیش  دروازه بان  قرارداد  غرامت 
غرامت  و  استراماچونی  آندره آ  جنجالی  پرونده  از  بعد  شد! 
سنگینی که او از باشگاه استقلال دریافت کرد، حالا باید دید 
چه زمانی پرونده جنجالی رادوشوویچ علیه باشگاه پرسپولیس 
بسته خواهد شد و سرخ پوشان چه هنگام مطالبات او را کامل 

پرداخت خواهند کرد.

سرمربی تیم فوتبال صنعت نفت آبادان گفت: مقابل استقلال 
تیمی  هر  به  آزادی  ورزشگاه  در  کردن  بازی  پرسپولیس  و 
داشته  را  انگیزه  این  ما  امیدوارم  که  می دهد  انگیزه خاصی 

باشیم و یک بازی خوب ارائه کنیم.
آبادان  نفت  صنعت  فوتبال  تیم  سرمربی  ویسی،   عبدالله 
مقابل  برتر  لیگ  نهم  هفته  بازی  از  پیش  خبری  نشست  در 
جدول،  شرایط  به  توجه  با  داشت:  اظهار  پرسپولیس 
پرسپولیس برای اینکه به صدر نزدیک شود بازی می کند و 
بازی  در یک  قعر جدول جدا شویم.  از  اینکه  برای  هم  ما 
با  امیدوارم  که  داشت  خواهیم  پرتنش حضور  و  پراسترس 
یک بازی جوانمردانه و بسیار خوب هم مردم راضی باشند و 
هم ما با امتیاز و دست پر از ورزشگاه آزادی خارج شویم. 
مقابل استقلال و پرسپولیس بازی کردن در ورزشگاه آزادی 
به هر تیمی انگیزه خاصی می دهد که امیدوارم ما این انگیزه 

را داشته باشیم و یک بازی خوب ارائه کنیم.
سرمربی صنعت نفت درباره اینکه تیمش در ورزشگاه آزادی 
مقابل پرسپولیس تماشاگر خواهد داشت یا خیر؟ عنوان کرد: 
مطمئنا تماشاگران ما همه جای ایران هستند و می آیند. صنعت 
یک تیم دوست داشتنی است. مطمئنم کسانی هستند که به 

ورزشگاه بیایند و از تیم حمایت کنند.
ویسی در پاسخ به این سوال که آیا فقط به کسب تساوی 
فکر می  کند یا برای سه امتیاز هم برنامه دارد؟ گفت: تساوی 
هم برای ما بد نیست. در آزادی مقابل پرسپولیس با شرایطی 
که ما و حریف داریم، تساوی هم برای ما خوب است. ما 
جلوی  بخواهیم  اینکه  می کنیم.  بازی  بردن  و  نباختن  برای 
های  با دست  که  است  این  مثل  کنیم  بازی  باز  پرسپولیس 
بازی  شسته رفته  مطمئنا  کنیم.  نابود  را  خودمان  خودمان، 

می کنیم.
»فردا کدام بازیکنان را در اختیار ندارید؟« ویسی در پاسخ 
به این سوال گفت:  ما عباس قاسم و رضا امانی را متاسفانه 

نداریم ولی بقیه بچه ها هستند.
قبلی  بازی  از  پس  اینکه  مورد  در  نفت  صنعت  سرمربی 
گفته بود از سمتش کناره گیری می کند، گفت: تیم های نفتی 
همیشه همینطور بوده اند. در آیین نامه باشگاه های نفتی اینطور 
ثبت شده که به تیم های حرفه ای فوتبال هزینه ندهند. تمام 
مسئولان کار و تلاش می کنند ولی یک جایی قفل می شود. 
است.  داشتن  نگه  تیم  حد  در  می دهند  ما  به  که  بودجه ای 
هزینه  میلیارد   1۰۰۰ که  تیمی  با  مقایسه  در  است  معلوم 
می کند، تیمی که 8۰ میلیارد هزینه می کند باید برای سقوط 
نکردن، بجنگد. می گویم مردم این جنگ ما را تحمل کنند، 
ما برای سقوط نکردن می جنگیم، حتی برای نیمه های بالای 

جدول هم نیست.
او ادامه داد: قبلا گفته بودیم خوزستان لیاقت این را دارد که 
نماینده ای در آسیا داشته باشد. ما باید برای این اشک بریزیم 
که تیم سهمیه آسیایی گرفته نه برای اینکه در لیگ مانده ایم. 
این جمله من بد برداشت شد و گفتند ویسی گفته می خواهیم 
سهمیه آسیایی بگیریم. من وقتی 8۰ میلیارد تومان دارم چطور 
می توانم تیم آسیایی ببندم؟ برای همین بود که رفتم و شاید 

دوباره به خاطر مردم ماندن تا کارم را انجام بدهم.
نمی  آیا  و  فوتبال است  مهد  اینکه خوزستان  ویسی درباره 
تواند در آنجا هم یک تیم خوب بسازد؟ عنوان کرد:  به غیر 
از اینکه مهد فوتبال است، مهد پول هم هست. ما روی نفت 
ایراد بگیرم ولی نفت، گاز،  نشسته ایم. نمی خواهم از کسی 
آهن، آب، همه چیز داریم ولی به یکسری تیم ها پول می دهند 
و به ما نمی توانند بدهند که این تثبیت شده و نمی توان کاری 

کرد.
باشگاه  سوی  از  آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  ویسی 
اولتیماتومی دریافت کرده یا اینکه خودش تصمیم به استعفا 
نگه  لیگ  در  فقط  که  بسته شده  تیمی  وقتی  گفت:  گرفته؟ 
داشته شود، اولتیماتوم نمی دهند. من خودم می خواستم بروم. 
اذیت بودم ولی با مشورتی که داشتم ماندم. هیچ کسی به من 

اولتیماتوم نداد.
بازیکنان  عملکرد  به  انتقادات  درباره  نفت  صنعت  سرمربی 
خارجی تیمش هم گفت: فهد طالب بازیکن تیم ملی است. 
ما گلر پنجم هم داریم که یک بار تیم ملی دعوت می شود. 
متاسفانه شرایط او با ما جور نشد. روی گل ها همه ما مقصر 
بودیم و او هم به هر حال مقصر بود. گلر وقتی گل می خورد 
تعریف  او  از  کند  کلین شیت  هم  وقتی  و  می شود  مقصر 
می کنند. حقیقتا چیزی که خودم انتظار داشتم نبوده ولی واقعا 
سه، چهار بازی او را دیدیم و آن را آوردیم. عباس قاسم 
مصدوم شده، دلش نیامد به ما بگوید، شدت پیدا کرد و الان 
هم نیست. فهد چیزی که از او می خواستیم تلاش می کند، 
تمام دنیا چنین شرایطی هست. مثلا ادن هازارد می رود فلان 
تیم و نمی تواند چیزی که دلش می خواهد، باشد. ما هم از این 
قاعده بیرون نیستیم. او را با برنامه جذب کردیم و به نظرم 
به درد ما می خورد. صد درصد روی حرفم هستم و هنوز 
می گویم گلر خوب از پدر و مادر هم بهتر است. این حرف 
ثابت شده و تمام دنیا این را می گویند. باید از داشته هایمان 

بهترین استفاده را ببریم.
برنامه ای برای حفظ  اینکه چه  سرمربی صنعت نفت درباره 
آرامش تیمش دارد؟ گفت: می گویند شاید فوتبال خوزستان 
ظرفیت سه تیم را نداشته باشد ولی نه تنها ظرفیت سه تیم 
می گویم  دارد.  هم  آسیا  می گویم سهمیه  من  بلکه  دارد  را 
اگر از من ایراد می گیرید، درست ایراد بگیرید. اینکه ویسی 
فلانی را کمک خود آورده، دیشب سر تمرین نبود یا صبح 
تمرین گذاشت، بهانه است. واقعا تخریب است، اگر به من 
انتقاد کنند از نوع بازی و سیستم درست است. شما  مربی 
ببینید چه به شما می دهند و چه می خواهند. مثلا یک گوجه، 
خورشت  و  دهند  می  من  به  پیاز  یک  و  زمینی  سیب  یک 
سبزی از من می خواهند! باید با همان ها یک غذای خوشمزه 
در  ماندن  برای  ما  تیم  سیر شوند.  که  بدهم  و  کنم  درست 
لیگ بسته شده است. وقتی کسی ایراد زشت می گیرد، یعنی 
کردند  تخریب  را  او  آمد  اینجا  مربی ای  هر  کردن.  تخریب 
یک  باید  نکنید،  را  کار  این  گویم  می  دادند.  فراری اش  و 
نفر کار کند. وقتی خودشان هستند هیچ اتفاقی نمی افتد اما 
وقتی نیستند، بیرون می نشینند و حرف می زنند. مردم باهوش 
هستند و می دانند که چه می خواهند. با تمام وجودم کارم را 
انجام می دهم.»مهمترین هدف شما در فصل جاری چیست؟« 
ویسی در پاسخ به این پرسش گفت: رتبه تک رقمی برای ما 
نیست، برای اروپاست. مثلا تیمی که هفتم می شود با تیمی 
که هشتم می شود، پولی که دریافت می کنند فرق دارد. من 
پنجم یا چهاردهم شوم چه فرقی می کند؟ مگر سازمان لیگ 
آنها جنگ  اگر  می دهند؟  متفاوتی  پول  فوتبال  فدراسیون  و 
نمی  پولی گیرمان  ما  پولشان را می گیرند.  روی رتبه دارند 
آید، حالا یا پنجم شویم یا چهاردهم.او در حمایت از مردم 
مظلوم فلسطین مقابل حملات رژیم صهیونیستی هم گفت: هر 
جای دنیا هر جنگی شود، مردم و همه دنیا با مظلوم هستند، 
جنگ در دنیا خوب نیست، هرکسی باشد. عدالت، برابری، 
هم  ما  می گویم  هم  من  می گوید.  را  این  اسلام  که  برادری 

طرفدار مظلوم هستیم.

لیونل مسی، برنده توپ طلا، در مصاحبه ای اختصاصی با روزنامه 
بود. او خواهد  این آخرین  توپ طلای  اکیپ گفت معتقد است 

مسی: تمام شد، من و رونالدو چقدر از رقابت لذت بردیم! 
 لیونل مسی در تئاتر دو شاتله برای هشتمین بار توپ طلا را به 
دست  آورد و به عنوان بهترین بازیکن سال دنیای فوتبال انتخاب 
شد. او با این توپ طلا به رکوردی تاریخی  دست یافت که بعید 

است به این زودی ها کسی به آن نزدیک شود.  
نامش در  بود که  اسطوره ای  برای  تزئین روی کیک  این آخرین 

تاریخ فوتبال بدون شک جاودانه خواهد  ماند.  
روزنامه اکیپ، که متعلق به گروه فرانس فوتبال اهدا کننده توپ 
طلا است، دقایقی پیش بخشی از  مصاحبه اختصاصی خود با لئو 
مسی را منتشر کرد که اسطوره آرژانتینی در آن حرف های مهمی 
را مطرح  می کند. اکیپ می گوید متن کامل این مصاحبه روز شنبه 

منتشر خواهد شد.  
او  طلای  توپ  آخرین  این  می گوید  خود  در صحبت های  مسی 
خواهد بود. لئو در عین حال یادآور شد که  به دست آوردن توپ 

طلا هرگز برایش اولویت نبوده است.  
در  که  می کند  صحبت  این  درباره  همچنین  آرژانتینی  اسطوره 
از  نامزدهای مهم توپ طلا چه کسانی  خواهند بود. مسی  آینده 
عنوان  به  یامال  و لامین  امباپه  کیلیان  هالند،  ارلینگ  وینیسیوس، 

برندگان آتی  توپ طلا یاد کرد.  
دهه  از یک  بیش  در طول  موفق شده  اینکه چطور  درباره  مسی 
هشت بار صاحب توپ طلا شود گفت: » این تا اندازه ای به ذهنیت 
و روحیه برمی گردد و به اشتیاق من برای اینکه هر روز خودم را 
ثابت کنم و  دائما به دنبال موفقیت بیشتر باشم. بارها گفته ام که من 
در طول زندگی ام همیشه به دنبال برنده شدن  بوده ام و از باخت 
اصلا خوشم نمی آید. رقابت کردن و با تمام تلاش توان کردم از 
اول جزئی از  شخصیت من بوده. ولی همیشه می دانستم که برای 
رسیدن به هدف، خوب و درست آماده شدن هم  الزامی است. من 

از فوتبال لذت می برم. از زمانی که کودک بودم این چیزی بود که 
می خواستم: فوتبال  بازی کردن؛ و رویای من همیشه موفقیت به 
عنوان یک فوتبالیست بود. برای همین در دوران  ورزشی ام از هر 

چه در توان داشتم مایه گذاشتم«.  
مسی با اشاره به اینکه اولین توپ طلایی که به دست آورد برایش 
»بله،  گفت:  بوده  و  لذت بخش  خاص  دیگری  چیز  هر  از  بیشتر 
توانسته  اینکه  از  هستند.  ویژه  همیشه  اولین ها  بود.  خیلی خاص 
لذت  و  بودم  خوشحال  خیلی  برسم  بزرگ  جایزه  به  آن  بودم 
مثل  که  اهدایش  چرا  هست  یادم  را  طلا  توپ  اولین  می بردم. 
امروز در مراسم مجلل نبود. توپ طلا را آن موقع در یک برنامه 
تلویزیونی می دادند. به  برادرهایم به پاریس رفتم و در یک برنامه 
تلویزیونی توپ را گرفتم. فوتبالیست های زیادی حتی در  استودیو 

نبودند، اصلا مثل امروز نبود«.  
با  افسانه ایش  رقابت  حساس  موضوع  درباره  آرژانتینی  اسطوره 
گرفته  شکل  »نبردی  گفت:  و  کرد  اشاره  هم  رونالدو  کریستیانو 
بود که از نظر ورزشی خیلی زیبا بود چون به هر دوی ما انگیزه 

می داد که بهتر باشیم.  چون ما هر دو خیلی اهل رقابتیم. او همیشه 
می خواست بهتر از هر کس و هر چیزی باشد. آن دوره  برای ما و 
برای همه کسانی که فوتبال را دوست دارند روزهای خیلی خوبی 
بود. آنچه ما در یک دوره  خیلی طولانی انجام دادیم واقعا شایسته 
کردنش  حفظ  ولی  است  ساده  نقطه  آن  به  رسیدن  است.  تقدیر 
قله بودیم. حفظ کردن  تا 1۵ سال در  برای 1۰   دشوار. ما عملا 
جایگاه در قله فوتبال دنیا خیلی سخت  است. روزهای درخشانی 
بود و من از آن روزها خاطرات خیلی خوبی دارم. هر کسی که 

عاشق فوتبال  است از آن روزها خاطراتی زیبا دارد«.  
وقتی اکیپ از مسی پرسید این ممکن است آخرین توپ طلای او 
باشد لئو در پاسخ گفت: »واقعیت  این است که من از خیلی وقت 
پیش دیگر به توپ طلا فکر نمی کردم. با اینکه قبلا هم گفته بودم 
که  توپ طلا دیگر برایم اولویت نیست، ولی حالا دیگر به مراتب 
برایم کم اهمیت تر شده است، حالا که به  هر چه در دوران فوتبالم 
شده  شروع  زندگی ام  در  جدیدی  فصل  و  رسیده ام  می خواستم 
است. بله،  همین طور فکر می کنم؛ این آخرین توپ طلا من است. 
خیلی خوشحالم که به همه چیز رسیدم. من  فوتبالیستی هستم که 

هشت توپ طلا دارد. از این بابت خیلی خوشحالم«.
مسی در پاسخ به این سوال که برندگان آتی توپ طلا چه کسانی 
بازی  فوتبال  خیلی ها  در حدی  که  است  »سال ها  گفت:  هستند، 
هالند،  مثل  کسانی  شوند  طلا  توپ  برنده  می توانند  که  می کنند 
امباپه و  وینیسیوس. جوان های زیادی هم هستند که در توپ طلای 
بعدی با این ستاره های جا افتاده خواهند  جنگید. لامین یامال که 
خیلی جوان است و با اینکه سن کمی دارد برای بارسلونا بازی 
می کند. او به  یکی از ستاره های تیم تبدیل شده و شک ندارم برای 
به بالاترین نقطه خواهند جنگید.  فوتبالیست هایی هم در  رسیدن 
راهند که ستاره خواهند شد. فوتبالیست خوب همیشه وجود دارد 
و خواهد  داشت. من خوشحالم که از این به بعد می توانم از بیرون 

رقابت آنها را تماشا کنم«.   

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: فکر می کنم فردا شاهد یک 
فوتبال جذاب و فنی از سوی هر دو تیم پرسپولیس و صنعت 

نفت باشیم.
نشست  در  پرسپولیس  فوتبال  تیم  سرمربی  گل محمدی،   یحیی 
خبری پیش از بازی با صنعت نفت آبادان گفت: بازی حساسی 
از لحاظ جدولی با تیم صنعت نفت آبادان داریم. نفت هم انصافا 
تیم خوبی است. هم جوانان خوبی دارد و هم بازیکنان باتجربه. 
با انگیزه کار می کنند. آقای ویسی موفق شد فصل گذشته این 
تیم را در لیگ برتر نگه دارد. کار بسیار بزرگی کردند و این کار 

کمتر از قهرمانی نبود.
نبیل باهویی آماده تر شده است

او ادامه داد: ما هم تیمی آماده هستیم ولی شاید به دلیل برخی 
که  هستیم  آماده  باشیم.  نداشته  را  مدنظر  فنی  شرایط  مسائل، 
یک بازی خیلی خوب انجام بدهیم. هفته گذشته برای ما هفته 
خوبی نبود و از لحاظ شکل فنی و بازی خیلی خوب نبودیم. 
متاسفانه امتیاز از دست دادیم و تلاشمان این است که هم بازی 
خوبی انجام دهیم و هم سه امتیاز را کسب کنیم. فکر می کنم 
فردا شاهد یک فوتبال جذاب و فنی از سوی هر دو تیم باشیم.

گفت:  فردا  بازی  برای  تیمش  غایبان  مورد  در  گل محمدی 
وحید امیری و میلاد سرلک تازه به ما اضافه شده اند، مرتضی 
پورعلی گنجی تازه عمل کرده و دو بازیکن جوان ما هم مشکل 

مصدومیت داشتند. بقیه نفرات را در اختیار داریم.
گفت:  باهویی  نبیل  آمادگی  میزان  درباره  پرسپولیس  سرمربی 
شرایطی که با ما شروع کرد از لحاظ جسمانی عقب بود، الان 
ببینیم  که  بیاید  مسابقه  به شرایط  باید  هم  باز  است.  بهتر شده 

چقدر آماده است.
اگر خانی احضار می شد جوابش را نمی دادم

بیان کرد: من  او همچنین در مورد احضارش به کمیته اخلاق 
دیروز هم صحبت کردم، هر کسی باید بداند که چه جایگاهی 
دارد و از چه جایگاهی صحبت می کند. اگر یک نفر که فوتبالی 
من  نمی شود.  ناراحت  زیاد  آدم  بزند  را  حرف ها  این  و  باشد 
ناراحت این موضوع بودم. این آقا )خانی، عضو هیات مدیره 
اما من در  اینطور حرف می زند احضار نمی شود  استقلال( که 
مقام دفاع از خودم احضار می شوم. این یک مقدار کار عجیب 
و غریبی نیست؟ اگر تحلف کرده بود، باید همان زمان احضار 
باید  اول  کردند.  احضار  را  ما  دوی  هر  متاسفانه  ولی  می شد 
ایشان احضار می شد و اگر این کار انجام می شد من درباره این 
موضوع صحبت نمی کردم. باید جایگاه خود را بشناسید و در 
مورد حریف صحبت نکنید، اگر هم صحبتی دارید درباره تیم 

خودتان حرف بزنید.
بازیکنان جوان  به  در گذشته  اینکه  درباره  محمدی  یحیی گل 
بازی می داده اما اخیرا به امیر مهدی محمدی بازی نداده، گفت: 
شرایط طوری است که به همه بازیکنان نیاز داریم که در فشار 
او  برای  فرصت  این  قطعا  کنند.  کمک  ما  به  مداوم  مسابقات 
فراهم است و روی همه بازیکنانی که در اختیار داریم حساب 
باز کرده ایم. اینطور نیست که فراموش کنیم و از آنها استفاده 

نکنیم. احتیاج باشد از آنها استفاده می کنیم.
مورایس اگر جای من بود بدتر حرف می زد

او در مورد اظهارات ژوزه مورایس مبنی بر اینکه اگر سپاهان 
۹۰ امتیاز هم کسب کند، قهرمان نمی شود، گفت: هر مربی ای که 
تحت فشار است ممکن است صحبت هایی انجام بدهد که بعدا 
پشیمان شود. مورایس هم مربی باتجربه و با کیفیتی است که 
از مربیان خوب لیگ برتر ماست. با شرایطی که او در سپاهان 
دقیقا  که  می دهد  انجام  را  کارش  دغدغه ای  هیچ  بدون  دارد 
مخالف شرایط ماست. تیم ما پس از چند قهرمانی و جام های 
مختلف هنوز شرایطش به این شکل است. اگر جای ما بود شاید 
حرف های بدتر و شدیدتر از ما می زد. بالاخره بازیکنانی که ما 
داریم چند سال گذشته جام های مختلفی آورده اند که این اندازه 
به آنها بی توجهی می شود ولی در سپاهان همه چیز مهیاست. 
یک مقدار به نظرم باید در شرایط سخت کار کنیم ولی به نظرم 

مورایس تحت فشار شدید بود که چنین حرفی زد.
بازیکنان  فصل  این  مصدومیت های  میزان  درباره  گل محمدی 
مشکلی  و  بود  اینجا  هم  گذشته  سال  ما  بدنساز  گفت:  تیمش 
برای ما پیش نیامد. این مصدومیت ها ربطی به این مسائل ندارد. 
تیم ملی مصدوم شده، یاسین هم دیدید که  پورعلی گنجی در 
در پروازهای مختلف چقدر اذیت شده بود. او 1۷ هزار کیلومتر 
پرواز داشت. یاسین دو، سه بازی سنگین کرد تا در زمین سخت 
ورزشگاه آزادی این اتفاق برای او افتاد. این مصدومیت بیشتر 

به دلیل مسائل اطراف بود و ربطی به مسائل تاکتیکی نداشت.
او درباره اینکه پرسپولیس در صدد جذب دروازه بان خارجی 
است و در این صورت یاسین سلمانی و مرتضی پورعلی گنجی 
را از لیست خارج می کند؟ گفت: هنوز هیچ تصمیمی در این 

مورد گرفته نشده است.

مسئول روابط بین الملل فدراسیون کشتی ارمنستان گفت که 
مسابقات زیر ۲۳ سال جهان با غیبت ایران و عدم محاسبه 

امتیازات روسیه، شبیه تورنمنت معمولی شده بود.
در  ارمنستان  کشتی گیران  اینکه  مورد  در  دولتخواه  علی 
المپیک  سهمیه  کسب  به  موفق  بلگراد  جهانی  مسابقات 
سهمیه  دو  آزاد  در  داشت:  اظهار  شده اند،  اوزانی  چه  در 
 ۹۷ در  الکسانیان  آرتور  گرفتیم.  سهمیه  سه  فرنگی  در  و 
گالستیان در  اسلوایک  و  کیلو  آمویان در ۷۷  مالخاز  کیلو، 
۶۷ کیلوی کشتی فرنگی و آرسن هاراتونیان در ۵۷ کیلو و 
وازگن توانیان در ۶۵ کیلوگرم کشتی آزاد سهمیه المپیک را 

در صربستان گرفتند.
در  حضور  برای  ارمنستان  کشتی  علاقمندی  اشاره  با  وی 
تورنمنت  های ایران، تأکید کرد: فدراسیون کشتی ارمنستان 
تمایل دارد که در جام تختی شرکت کنیم. اگر جام تختی 
می آید  ایران  به  ارمنستان  اول  تیم  شود،  برگزار  ژانویه  در 
چون مسابقه ای پیش از مسابقات قهرمانی اروپا و به نوعی 
به  را  این  می شود.  ما محسوب  برای  تدارکاتی خوب  یک 
فکر  اینکه  ضمن  کردم.  اعلام  هم  ایران  کشتی  فدراسیون 
می کنم در صورت تغییر زمان جام تختی، تیم های خارجی 

خوب اروپایی هم به ایران بیایند.
وضعیت  درخصوص  بین المللی  یک  درجه  داور  این 
آماده سازی آرتور الکسانیان برای شرکت در المپیک پاریس 
قهرمانی جهان  کیلوگرم   ۹۷ وزن  فینال  انتظار  برخلاف  که 
در  آنچه  برخلاف  گفت:  باخت،  کوبایی  روسیلوی  به  را 
ایران برای حسن یزدانی اتفاق می افتد، اینجا شکست آرتور 
الکسانیان را بزرگ نکردیم. فکر می کنم روسیلو نه ببِرَ آرتور 
الکسانیان است و نه محمدهادی ساروی؛ البته که کشتی گیر 
شده،  جهان  جوانان  و  بزرگسالان  قهرمان  و  است  خوبی 
الکسانیان  هم  می کنم  تصور  من  و  برد  را  او  می شود  ولی 
این حریف  مقابل  را  این شکست  می توانند  ساروی  هم  و 
کوبایی جبران کنند و سکوی اول و دوم المپیک پاریس از 

آن کشتی گیران ارمنستان و ایران می شود.

دولتخواه: 
می خواهیم در جام تختی شرکت کنیم

مسی: تمام شد، من و رونالدو چقدر از رقابت لذت بردیم! 



رهبرمعظمانقلابدردیداردانشآموزان:

انتساب دشمنی های آمریکا به تسخیر لانه  جاسوسی، دروغ بزرگ است

وزیردفاع:

 سامانه پدافندی شهید علی وردی بزودی رونمایی می شود

نمایندهدائمروسیهدرسازمانملل:

حملات روسیه در اوکراین با حملات اسرائیل بسیار تفاوت دارد 

زرگر،کارشناسمسائلمنطقه:

انفعال اعراب در قبال فلسطینی ها ریشه در پیمان ابراهیم دارد 

هراس »اف بی آی« از خطرات جنگ غزه برای خاک آمریکا 

معاونحقوقیرئیسجمهور:

رژیم صهیونیستی باید به عنوان »جنایتکار جنگی« 
محاکمه شود

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار جمعی از دانش آموزان 
آمریکایی ها  فرمودند:  کشور  سراسر  دانشجویان  و 
سفارت  مسئله ی  به  را  ایران  ملت  با  خود  دشمنی های 

منسوب می کنند؛ این دروغ بزرگی است. 
روز  صبح  اسلامی  انقلاب  رهبر  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
گذشته در دیدار دانش آموزان و دانشجویان به مناسبت ۱۳ 
در سیزده  مناسبتی که  این سه  میان  در  اظهار کردند:  آبان 
زدند  ضربه  آمریکایی ها  مناسبت  دو  در  افتاده،  اتفاق  آبان 
به  زد  ضربه  ایران  ملت  مناسبت  یک  در  ایران،  ملت  به 
آمریکایی ها؛ آن دو مناسبتی که ضربه ی آمریکا بود به ملت 
 ،۴۳ سال  آبان  سیزدهم  در  بود  امام)ره(  تبعید  یکی  ایران، 
کشتار  دوم  ضربه ی  کاپیتولاسیون؛  با  او  مخالفت  علت  به 

دانش آموزان بود.
ایشان افزودند: در روزهای اوج حرکت انقلابی ملت ایران، 
پلیس شاه دانش آموزان را در همین جلوی دانشگاه قتل عام 
و  خاک  به  را  دانش آموز  عده ای  و  گرفتند  رگبار  کردند؛ 
آبان  سیزده  انقلاب،  پیروزی  از  بعد  ماه  ده  کشیدند.  خون 
شدند،  سفارت  وارد  رفتند  دانشجوها  که  بود   ۵۸ سال 
و  اسرار  و  کردند  تسخیر  را  آن سفارت  و  آمریکا  سفارت 

اسناد پنهانی آن سفارت را افشا کردند. آبروی آمریکا رفت. 
این ضربه ی ملت ایران بود به آمریکا. 

ایران  ملت  با  خود  دشمنی های  دروغ  به  آمریکایی ها 
را به مسئله ی سفارت منسوب می کنند

حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به مقابله ی ایران با آمریکا 
تاکید کردند: آمریکایی ها دشمنی های خود با ملت ایران را 
به مسئله ی سفارت منسوب می کنند و می گویند علت اینکه 
ایران  در  می کند،  بدی  ایران  با  و  تحریم  را  ایران  آمریکا 
اغتشاش راه می اندازد، مشکلات درست می کند، این است 
که دانشجویان شما رفتند سفارت آمریکا را تسخیر کردند؛ 
این را هم آمریکایی ها می گویند، هم مَن تبع آن ها در داخل 

کشور می گویند؛ این دروغ بزرگی است.
ایشان فرمودند: ۲۶ سال قبل از حادثه ی سفارت کودتای، 
سفارت  به  کسی  دیگر  که  روز  آن  افتاد.  اتفاق  مرداد   ۲۸
نرفته بود. اسنادی که از سفارت به دست آمد که الان ۸۰-

اول  همان  روزهای  از  که  داد  نشان  است،  کتاب  ۷۰ جلد 
بعد از پیروزی انقلاب اسلامی، سفارت آمریکا مرکز توطئه 

و جاسوسی علیه ایران بوده است.
حضرت آیت الله خامنه ای تصریح کردند: حتی در سفارت 

آمریکا طراحی کودتا می شده است تا علیه انقلاب اسلامی، 
داخلی  جنگ  طراحی  آمریکا،  سفارت  در  کنند.  کودتا 
می شده و تلاش می کردند که در استان های مرزی کشور، 
اولین  از  امریکا  سفارت  یعنی  بیندازند؛  راه  داخلی  جنگ 
علیه  و  کشور  علیه  توطئه  مرکز  انقلاب،  شروع  روزهای 
انقلاب بوده است و ربطی به تسخیر لانه ی جاسوسی ندارد. 
را  بشری  توانستند وجدان  با صبر خودشان  مردم غزه 

به حرکت دربیاورند
در  به حوادث جاری  اشاره  با  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر 
بلکه  نیست  اسرائیل  و  غزه  میدان  میدان،  فرمودند:  غزه 
میدان، میدان حق و باطل و میدان قدرت استکبار و قدرت 
فشار  با  استکبار  قدرت  البته  افزودند:  وی  است.  ایمان 
قدرت  اما  می آید  پیش  جنایت  و  فاجعه  بمباران،  نظامی، 
ایمان بر همه ی این ها به توفیق الهی غلبه پیدا خواهد کرد.

توانستند  خودشان  صبر  با  غزه  مردم  اینکه  بیان  با  ایشان 
ببینید  فرمودند:  دربیاورند  حرکت  به  را  بشری  وجدان 
در  غربی،  کشورهای  همین  در  است؛  خبر  چه  دنیا  در 
مردم  آمریکا،  مختلف  ایالت های  ایتالیا،  فرانسه،  انگلیس، 
و  اسراییل  علیه  و  می آیند  خیابان  در  انبوه  جمعیت های  با 
خود آمریکا، شعار می دهند. آبروی این ها رفت؛ این ها هیچ 
علاجی ندارند و نمی توانند توجیه کنند. لذا یک ابلهی پیدا 
از  حمایت  در  انگلیس  در  مردم  اجتماع  می گوید  می شود 
بسیج  و  لندن  بسیج  »لابد  است؛  ایران  کار  فلسطین  مردم 

پاریس این کار را کرده اند؟«
حضرت آیت الله خامنه ای با مخاطب قرار دادن دانش آموزان 
فرمودند: شما باید از اصل انقلاب اسلامی، از قضیه ی دفاع 
در  که  گوناگونی  قضایای  از  ساله،  هشت  و جنگ  مقدس 
 ۷۰ دهه ی  در  که  واگرایی هایی  از  افتاد،  اتفاق   ۶۰ دهه ی 
در دهه ی  از حوادث گوناگونی که  و همچنین  افتاد  اتفاق 
۸۰ و ۹۰ اتفاق افتاد، باید تحلیل داشته باشید؛ یعنی بدانید 
و تشخیص بدهید که این حادثه چه بود، از کجا شروع شد، 

کی پشت این حادثه بود و نتیجه ی این حادثه شد.
را  این  اسلام  دنیای  گفتند:  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر 
که  کسی  آن  غزه،  تعیین کننده  قضیه  در  که  نکند  فراموش 
مقابل اسلام و ملت مظلوم فلسطین ایستاد، آمریکا و فرانسه 
و  معادلات  و  معاملات  در  اسلام  دنیای  بودند.  انگلیس  و 
و  ایستاده  کسانی  چه  اینکه  از  نکند  فراموش  تحلیل هایش 
به مردم مظلوم فلسطین دارند فشار می آورند و صرفاً رژیم 

نیست. صهیونیستی 

آرمان  شهید  نام  به  پدافندی  سامانه ای  گفت:   دفاع  وزیر 
علی وردی نام گذاری شده است که این سامانه پدافندی برد 

بلند است و ۲ هفته دیگر رونمایی خواهد شد. 
نیروهای  امیر محمدرضا آشتیانی وزیر دفاع و پشتیبانی 
گفت:  دولت   هیات  جلسه  برگزاری  حاشیه  مسلح  در 
واقعاً  غافلگیری  سطوح  از  یکی  در  اگر  کشوری  هر 
نظر  از  باشد،  داشته  پیش بینی  نتواند  و  شود  غافلگیر 
دفاعی ضعیف است. رژیم صهیونیستی در هر سه سطح 
چنین  شد.  غافلگیر  راهکنشی  و  عملیاتی  راهبردی، 
رژیمی با این غافلگیری می توان گفت در حال فروپاشی 

است.
مبارز  گروه  یک  سوی  از  رژیم  این  داد:  ادامه  وی 
فلسطینی غافلگیر شد و این نشان می دهد تمام ادعاهایی 
که داشتند و ابعاد توانمندی های دفاعی و اطلاعاتی آنان 
فریبی بیش نبوده است. آنان در یک باتلاق فرورفته اند 
را  باتلاق  این  از  خروج  یا  خود  چهره  ترمیم  امکان  و 

ندارند.
خطاهای  سرآمد  که  آمریکایی ها  کرد:  بیان  دفاع  وزیر 

در  صهیونیستی  رژیم  هستند،همراه  محاسباتی  و  راهبردی 
این باتلاق گرفتار شده اند و قطعاً آمریکا هم ضربه خواهد 
تا  منطقه  کشورهای  و  آزادیخواهان  و  مسلمانان  خورد. 
حدی صبر دارند. حتماً همه کشورها گزینه های مختلفی را 

روی میزها دارند و آن ها را بررسی می کنند.
و  نشود  متوقف  جنگ  این  سرعت  به  اگر  افزود:  وی 
خود  بزرگ  خطاهای  از  حامیانشان  و  صهیونیست ها 
و  منطقه  سطح  در  جدی  آسیب های  حتماً  بازنگردند، 
فرامنطقه  خواهند دید. برخی کشورهای اروپایی هم که به 

صهیونیست ها کمک می کنند باید مراقب باشند دچار خشم 
و غضب مسلمانان جهان نشوند.

رونمایی از سامانه شهید علی وردی؛ دو هفته دیگر
امیر آشتیانی در سخنان خود، بیان کرد: سامانه ای پدافندی 
به نام شهید علی وردی نام گذاری شده است که این سامانه 
پدافندی برد بلند است و طی دو هفته دیگر رونمایی خواهد 
شد. وزیر دفاع در بخش دیگری از سخنانش با بیان اینکه 
غیر  و  فناوری  علمی،  بلکه  نیست  دفاعی  ما  مباحث  صرفاً 
کند،  کمک  موارد  این  به  می تواند  که  هست  هم  نظامی 
تصریح کرد: پایان تحریم های تسلیحاتی همچنین صادرات 

و واردات ما در حوزه دفاعی را افزایش خواهد داد.

وی به قابلیت های ایران در عرصه پدافندی هم گریزی زد 
و گفت: در حوزه های پدافندی از قابلیت های بسیار بالایی 
برخوردار هستیم و بسیاری از کشورها هم درخواست 
دارند برخی از این سامانه ها را خریداری کنند. از آنجا 
و  شرایط  تمامی  است،  پدافند  به  مربوط  موضوع  که 

مقررات بین المللی را لحاظ می کنیم.
امیر آشتیانی تاکید کرد: ما با کشورهای بسیاری در این 
زمینه ارتباط داریم، در داخل این توانمندی را داریم که 
از فضای کشور مراقبت  پدافندی  قاطعیت در حوزه  با 

کنیم.
بوده  برقرار  مختلف  های  کشور  با  دفاعی  تعاملات 

است
از  رونمایی  احتمال  درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  وی 
هر  ما  گفت:  جاری،  سال  پایان  تا  دفاعی  محصولات 
تحویل  تا  برسد  رونمایی  مرحله  به  که  را  محصولی 
کشور  دفاعی  توان  ارتقای  به  و  شود  مسلح  نیروهای 
و  متعدد  محصولات  می کنیم.  رونمایی  را  کند  کمک 
عرضه  مرور  به  که  داریم  پیش  در  بزرگی  پروژه های 

می شوند.
تعاملات  مختلف  کشورهای  با  گذشته  از  گفت:  آشتیانی 
تعاملات  تواند  می  تحریم  رفع  این   و  بوده  برقرار  دفاعی 
را  واردات  و  تواند صادرات  می  همچنین  و  کند  بیشتر  را 
نیست  دفاعی  ایران  مباحث  صرفا  افزود:  دهد.وی  افزایش 
بحث های علمی و فناوری و غیر نظامی هم در آن دخیل 
در  اینکه  به  توجه  با  خود  مسیر  در  دفاع  وزارت  است. 
در  زمینه  این  در  است  پیشگام  فناوری  و  علمی  مباحث 

مباحث نظامی کار را دنبال کرده است.

که  کرد  تاکید  ملل  سازمان  در  روسیه  دائم  نماینده 
در  اسرائیل  با حملات  اوکراین  در  حملات کشورش 

غزه تفاوت بسیار دارد. 
ملل  سازمان  در  روسیه  دائم  نماینده  نبنزیا«،  »واسیلی 
از  پس  اوکراین  وضعیت  بین  که  کرد  تاکید  متحد 
نزدیک به دو سال درگیری در مقایسه با وضعیت نوار 
وجود  بسیاری  تفاوت  جنگ  سوم  هفته  در  تنها  غزه 

دارد.
اوکراین  ویران شده  برای شهرهای  »شما  نبنزیا گفت: 
و  می زنید  فریاد  روسیه  رویه  بی  حملات  ادعای  و 
اینترنت  از  می خواهم  شما  از  من  می کنید.  شکایت 

برای خواندن اخبار اوکراین استفاده کنید. 
رستوران  زندگی،  درباره  بسیاری  گزارش های  قطعا 
خارکیف،  اودسا،  کی یف،  در  باشگاه ها  و  ها 
همچنین  و  اوکراین  شهرهای  سایر  و  دنپروپتروفسک 

در  شهرداری  ساختمان های  و  دولتی  مؤسسه های  فعالیت 
نقل  و  حمل  سیستم  و  مدارس،  بیمارستان ها،  نقطه ای ،  هر 

مشاهده خواهید کرد. این وضعیت پس از گذشت نزدیک به 
دو سال از عملیات نظامی ویژه ای است که ما برای توقف 

جنگ رژیم کی یف علیه ساکنان دونباس انجام دادیم«.

تاسیسات  تنها  که  کرد  تاکید  روس  دیپلمات  این 
نظامی یا تأسیسات زیربنایی مرتبط با امکانات نظامی 
مهمات و سایت های  انبارهای  از جمله  رژیم کی یف 
معرض  در  غیرنظامی  زیرساخت های  در  پنهان  نظامی 

حملات دقیق قرار دارند.
غزه  نوار  از  که  تصاویری  به  اکنون  »اما  افزود:  وی 
هفته  سه  تنها طی  اسرائیل  کنید؛  نگاه  می شود،  منتشر 

است که می خواهد آن را با خاک یکسان کند. 
و  بیمارستان ها  ساختمان ها،  تصاویر  این  در  شما 
سوخته  و  شده  تخریب  کامل  طور  به  را  مدارس 

می بینید«.
غیرنظامیان  بار کشتار  روشمند  »چند  داد:  ادامه  نبنزیا 

فلسطینی را محکوم کرده اید؟
امنیت  شورای  جلسه های  برگزاری  برای  بار  چند   
دست کم  آیا  کرده اید؟  تلاش  موضوع  همین  درباره 
ما  آتش بس حمایت کرده اید؟ همه  برای  فراخوان  از یک 

خوب می دانیم که پاسخ چیست«. 

از غزه کوچ  فلسطینی ها  اگر  منطقه گفت:  کارشناس مسائل 
داده شوند بدون شک کرانه باختری نقطه بعدی خواهد بود 

که اسرائیل آن را پاکسازی می کند. 
تشریح  در  منطقه  مسائل  کارشناس  زرگر«  »علی اصغر 
دلایل انفعال کشورهای عربی در مواجهه با پرونده غزه در 
گفت وگو با خبرنگار ایلنا اظهار کرد: اتفاقی که در عملیات 
طوفان الاقصی رخ داد این است که حماس از یک موقعیت 
رفتند که چون  این سمت  به  و  استفاده کرد  آمده  به وجود 
اسرائیل بارها و بارها به مسجدالاقصی و فلسطین حمله کرده 
این میان ضربه شست خود را نشان دادند.  آنها هم در  بود 
در مقابل اسرائیل هم به این سمت رفت که حماس را باید 
که  اینجاست  نکته  اما  کند  حذف  غزه  از  کلی  صورت  به 
محور،  اصلی ترین  دارد.  گذشته  در  ریشه  مسائل  این  تمام 
پیمان ابراهیم و امضای این توافق میان اسرائیل و کشورهای 
عربی است که باعث شد بحرین، امارات، سودان و مراکش 
بود  این  اصلی  بحث  مجموع  در  اما  بپیوندند  پیمان  این  به 
فلسطین  مساله  از  را  اعراب  بتوانند  آمریکا  و  اسرائیل  که 

دور کنند.
در  خصوصاً  تل آویو  و  واشنگتن  معتقدم  داد:  ادامه  وی 
را  خود  سعی  تمام  ترامپ  دونالد  جمهوری  ریاست  زمان 
بر این مساله گذاشتند که فلسطین را از اذهان عمومی پاک 
ایالات متحده  با کمک  کنند و این در حالیست که تل آویو 
به  نسبت  را  عربی  کشورهای  که  کردند  عمل  گونه ای  به 
می بینیم  اساس  همین  بر  کنند.  خنثی  و  بی تفاوت  فلسطین 
که با گذشت حدود ۲۶ روز از عملیات حماس علیه رژیم 
اسرائیل،  ارتش  توسط  غیرنظامیان  کشتار  و  صهیونیستی 
تظاهرات  برگزاری چند  و  بیانیه  به صدور  کشورهای عربی 
به  ترکیه  تا حدودی  ایران و  بسنده کردند و حالا  گوناگون 
مسئله فلسطین پرداختند که البته آنکارا هم منافع خاص خود 
را دنبال می کند. این در حالیست که بسیاری از جریان های 
مقاومت در منطقه علیه اسرائیل دست به کار شده اند اما در 
این میان ایالات متحده نمی خواهد که برخوردی میان ایران 

با اسرائیل یا جریان های مقاومت با تل آویو رخ دهد.
میان  این  در  کرد:  تصریح  سیاسی  مسائل  تحلیلگر  این 
مؤلفه های بازدارنده مانع از این خواهد شد که برخوردهای 

مستقیم به وقوع بپیوندد که البته در نهایت تنها حزب الله لبنان 
داشت.  خواهد  اسرائیل  با  را  مرز  نزدیک ترین  میان  این  در 
فلسطینی ها  دادن  دنبال کوچ  به  اسرائیل  اینکه دیده می شود 
تل آویو  کلان  راهبرد  و  سیاست  به  نوعی  به  است،  غزه  از 
اگر  شود.  تثبیت  منطقه  این  در  آنها  حضور  تا  برمی گردد 
بعدی  نقطه  باختری  کرانه  شک  بدون  دهد،  رخ  اتفاق  این 
البته  که  می کند  پاکسازی  را  آن  اسرائیل  که  بود  خواهد 
به خوبی  موضوع  این  بر  هم  فلسطین  تشکیلات خودگردان 
جدای  سعودی  عربستان  موضع  که  معتقدم  است.  واقف 
بر  مضاف  نیست.  مصر  مانند  منطقه  کشورهای  مواضع  از 
فارس  خلیج  حاشیه  در  زیادی  سرمایه گذاری  ریاض  اینکه 
و  اقتصادی  منافع  برسد که  به جایی  تنش  نمی خواهد  کرده 

صادرات نفت به خطر بیفتد.
وی در پایان خاطرنشان کرد: باید متوجه باشیم که کشورهای 
ولی  دارند  را  خود  خاص  چالش های  خلیج فارس  حاشیه 
موضع  آمریکا  و  اسرائیل  علیه  کامل  صورت  به  می توانند 
ریاض  که  کرده  مشاهده  واشنگتن  دیگر  سوی  از  بگیرند. 
می شود  باعث  این  و  شده  متمایل  چین  و  روسیه  سمت  به 
که آمریکا چندان به سخنان و توصیه های عربستان در مورد 
با  متحده  ایالات  که  حالیست  در  این  نکند.  توجه  فلسطین 
از  حمایت  پیام  منطقه  به  خود  نظامی  نیروهای  کردن  وارد 
دلیل  همین  به  و  کرده  مخابره  علنی  صورت  به  را  اسرائیل 
است که تل آویو در حال پیشروی زمینی در غزه بوده که این 

موضوع می تواند خطرآفرین باشد.

مدیر اف بی آی با اشاره به تحولات غرب آسیا، ابراز نگرانی 
کرد جنگ غزه خطر بروز حمله در خاک آمریکا را افزایش 
دهد. »کریستوفر ری« مدیر »اف بی آی« هشدار داد که جنگ 
میان رژیم صهیونیستی و حماس، تهدید حملات در ایالات 
خبرگزاری  گزارش  بر  می دهد.بنا  افزایش  را  آمریکا  متحده 
فرانسه، ری در جلسه کمیته امنیت داخلی آمریکا گفت: »ما 
عنوان  به  متحدانش  و  اقدامات حماس  که  کنیم  ارزیابی می 
اسلامی(  دولت  )گروه  که  زمانی  از  که  بود  خواهد  الهامی 
اندازی  راه  پیش  سال  چندین  را  خود  خلافت  اصطلاح  به 
کرد، مانند آن را ندیده ایم«.وی سپس ادامه داد: »زمان نگرانی 
فرارسیده است. ما در دوران خطرناکی هستیم. زمان وحشت 
نیست اما زمان هوشیاری است«.رئیس اف بی آی ادامه داد که 
که  بگیرند  نادیده  را  احتمال  این  »نمی توانند  امنیتی  نیروها 
درگیری های  از  خارجی  تروریستی  سازمان  یک  یا  حماس 
در  این جا  در  را  حملاتی  تا  کرده  استفاده  سوء  کنونی 
این  »بیشترین نگرانی ما  ادامه داد:  انجام دهند«.وی  ما  خاک 
از  خشن  کوچک  وگروههای  افراد  افراط گرایان،  که  است 
تحولاتخاورمیانه الهام بگیرند و علیه مردم آمریکا که زندگی 
دهند«.وی  انجام  را  می کنند، حملاتی  سپری  را  روزانه خود 
داخلی  افراط گرایان خشن  تنها شامل  نه  این   « تصریح کرد: 
می شود که از یک سازمان تروریستی خارجی الهام گرفته اند 
بلکه شامل افراط گرایان خشونت طلب داخلی نیز می شود که 
جوامع یهودی یا مسلمان را هدف قرار می دهند«.مدیر اف بی 
آی در ادامه به بازداشت یک مرد در هفته گذشته در هوستون 
بود و در  را مطالعه کرده  بمب  نحوه ساخت  اشاره کرد که 
فضای مجازی در خصوص »کشتار یهودیان« مطالبی را منتشر 
کرده بود و همچنین به یک مورد قتل یک پسر ۶ ساله مسلمان 
در ایلینوی به دست صاحبخانه اشان اشاره کرد که بعنوان یک 

جرم نفرت پراکنی تحت تحقیق قرار گرفته است.
در  فعلی  »جنگ  کرد:  تصریح  موارد  این  به  اشاره  با  وی 

خاورمیانه، تهدید به حمله علیه آمریکایی ها در ایالات متحده 
را یک سطح کاملًا متفاوت افزایش داده است«.

ری توضیح داد، القاعده، داعش و حزب الله همگی خواستار 
حمله به منافع آمریکا شده اند اما اف بی ای » در حال حاضر یک 
تهدید قریب الوقوع از سوی یک سازمان تروریستی خارجی 
تأثیر جنگ غزه گفت  با  ارتباط  را ردیابی نمی کند«. وی در 
که تهدیدات علیه جامعه یهودیان در ایالات متحده، »به نوعی 
به یک سطح تاریخی« رسیده است.وی با افزودن این مطلب 
که یهودیان تنها ۲.۴ درصد از جمعیت آمریکا را تشکیل می 
دهند اما ۶۰ درصد از جرایم مرتبط با نفرت مذهبی را تشکیل 
می دهند گفت: »حقیقت این است که جامعه یهودیان به طور 
تروریستی  سازمانهای  تمامی  تقریباً  توسط  فردی  به  منحصر 
»بوریس  نیز،  این  از  می گیرند.پیش  قرار  هدف  طیفی  هر  از 
پیستوریوس« وزیر دفاع آلمان روز دوشنبه )۳۰ اکتبر، هشتم 
کرد  تصریح  آلمان  اف«  »زد دی  با شبکه  در مصاحبه  آبان( 
که باید برای یک جنگ احتمالی در اروپا آماده باشند.وی با 
بین  به تحولات اخیر در منطقه غرب آسیا و درگیری  اشاره 
حماس و رژیم صهیونیستی در غزه گفت: »ما باید به این ایده 
که ممکن است تهدید جنگ در اروپا وجود داشته باشد،عادت 
کنیم. آلمان باید بتواند از خود دفاع کند. ما باید برای جنگ 

آماده باشیم«. 

حقوقی  پیگیری  به  اشاره  با  رئیس جمهور  حقوقی  معاون 
جنایات رژیم صهیونیستی، بر لزوم محاکمه این رژیم به عنوان 
»جنایتکار جنگی« تاکید کرد. محمد دهقان دیروز در حاشیه 
به جنایات  اشاره  با  هیات دولت در جمع خبرنگاران  جلسه 
رژیم صهیونیستی در غزه اظهار کرد: این رژیم، تمام جنایات 
ثبت شده در دیوان کیفری بین المللی اعم از نسل کشی، جنایت 

علیه بشریت، جنایت جنگی، را در غزه مرتکب شده است.
دیوان   ،۲۰۱۸ سال  در  فلسطین  شکایت  از  بعد  افزود:  وی 
کیفری بین المللی باید به وظایف تاریخی خود عمل کند که 
تاکنون کوتاهی کرده و بهانه هایی را مطرح کرده  مبنی بر اینکه 
ما پول این تحقیقات را نداریم که البته این بهانه بسیار واهی 

است، اگر پول ندارند مردم حاضرند به آنها پول بدهند.
معاون حقوقی رئییس جمهور عنوان کرد: کشورهای اسلامی 
با یک برنامه ریزی باید هزینه دیوان کیفری بین المللی را تامین 
کنند تا دیوان به بهانه  نداشتن پول از رسیدگی به این جنایات 
طفره نرود.دهقان بیان کرد: اکنون بسیاری از سازمان های مردم 
نهاد در داخل کشور به دنبال این هستند که امضاهای میلیونی 
جمع  کیفری  بین المللی  دیوان  برای  میلیونی  چندین  بلکه  و 
کنند تا سران رژیم صهیونیستی به عنوان جنایتکاران جنگی، 
نسل کشی  به  مربوط  جنایتکاران  و  بشریت  علیه  جنایتکاران 
که  کاری  این  بر  علاوه  کرد:  خاطرنشان  شوند.وی  محاکمه 
باید انجام  و پیگیری شود دیوان بین المللی دادگستری به عنوان 

بالاترین محکمه جهانی وابسته به سازمان ملل هم وظیفه  دارد 
قوانین  و  موازین  همه  صهیونیستی  رژیم  اینکه  به  توجه  با 
را  بین المللی  کنوانسیون های  و  گذاشته  پا  زیر  را  بین المللی 
نقض کرده ، اسرائیل را محکوم کند و به او فشار بیاورد تا 

این جنایات را ادامه ندهد.
در  اگر جنگ  اینکه  بر  تاکید  با  رئیس جمهور  معاون حقوقی 
نخواهد  تمام  مساله  این  حقوقی  پیگیری  شود،  متوقف  غزه 
شد، خاطرنشان کرد: تلاش می شود تا سازمان های مردم نهاد 
از  نهادی که در خارج  مردم  با صدها سازمان  داخل کشور 
کشور و در کشورهای مختلف و آسیایی و اروپایی و آمریکای 
برقرار کنند و یک فشار جهانی  ارتباط  فعال هستند،  جنوبی 
مرتکب  که  را  جنایاتی  هزینه  صهیونیستی  رژیم  اینکه  برای 

شده را به لحاظ حقوقی نیز پرداخت کند، پیگیری می شود.
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